
 
 
 

Møteprotokoll 
Utval: Fylkestinget 

 
Møtestad:  Fjernmøte/videomøte 

 
Dato: 09.06.2020 

 
Dato: 10.06.2020 

Tid: 09:15-18:50 
 

Tid: 09:10-18:35 

 

09.06.2020 
 

Følgjande faste medlemer møtte:  
Namn Funksjon Representere

r 
Merknad 

Anne Gine Hestetun Medlem A  
Arve Helle Medlem A  
Jannicke Bergesen Clarke Medlem A  
Emil Lennart Pålikoff Gadolin Medlem A  
Karianne Alette Torvanger Medlem A  
Stian Jean Opedal Davies Medlem A  
Kine Bratli Dale Medlem A  
Torbjørn Vereide Medlem A  
Nina Bognøy Medlem A  
Rasmus Laupsa Rasmussen Medlem A  
Per Jarle Valvatne Medlem A  
Senea Sabanovic Medlem A  
Kjell Gitton Håland Medlem A  
Trym Helge Aafløy Medlem FNB  
Knut Inge Andersen Medlem FNB  
Morten Klementsen Medlem FNB  
Odd Erik Lind Medlem FNB  
Nils Haugland Medlem FNB  
Hege Nygård Dale Medlem FNB  
Terje Søviknes Medlem Frp  
Sigbjørn Framnes Medlem Frp  
Helge Stormoen Medlem Frp  
Rosalind Fosse Medlem Frp  
Frank Willy Pedersen Djuvik Medlem Frp  
Bjarte Vatnøy Medlem Frp  
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H  
Noralv Distad Medlem H  
Svein Kolbein Halleraker Medlem H  
Dan Stian Femoen Medlem H  
Hanne Eva Husebø Kristensen Medlem H  
John Andre Kongsvik Medlem H  
June Vibecke Knudtsen Indrevik Medlem H  
Jana Midelfart Hoff Medlem H  
Sonja Merethe Øvre-Flo Medlem H  
Karl Vågstøl Medlem H  
Lise-May Sæle Medlem H  
Gunnar Moland Medlem H  
Trude Brosvik Medlem KrF  
Tor André Ljosland Medlem KrF  
Kristina Vaktskjold Hamre Medlem KrF  
Natalia Antonia Golis Medlem MDG  
Mark Taylor Medlem MDG  



Pauline Tomren Medlem MDG  
Mona Høgli Medlem MDG  
Øyvind Strømmen Medlem MDG  
Kurt Johnny Hæggernæs Medlem Pp  
Jeanette Onarheim Syversen Medlem R  
Terje Kollbotn Medlem R  
Jon Askeland Medlem Sp  
Jenny Ellaug Følling Medlem Sp  
Aleksander Øren Heen Medlem Sp  
Sigrid Brattabø Handegard Medlem Sp  
Hilde Horpen Medlem Sp  
Alexander Fosse Andersen Medlem Sp  
Sigurd Erlend Reksnes Medlem Sp  
Mette Heidi Bergsvåg Ekrheim Medlem Sp  
Gunn Åmdal Mongstad Medlem Sp  
Lars Fjeldstad Medlem Sp Ikkje til stades 

kl. 11:30-13:30 
Marthe Hammer Medlem SV  
Åsmund Berthelsen Medlem SV  
Symphorien Pombe Medlem SV  
Marianne Sæhle Medlem SV  
Alfred Jens Bjørlo Medlem V  
Geir Kjell Andersland Medlem V  

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall:  
Namn Funksjon Representere

r 
Merknad 

Ruth Linda Merethe Monsen 
Merkesdal 

Medlem A Heile tingsetet 

 
Følgjande varamedlemer møtte:  
Namn Møtte for Representere

r 
Merknad 

Katrine Helland Johannessen Ruth Linda Merethe 
Monsen Merkesdal 

A Heile tingsetet 

Hans Inge Myrvold  Sp Kl. 11:30-13:30 
 

Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling  
Rune Haugsdal Fylkesrådmann 
Ingrid Holm Svendsen Fylkesdirektør for organisasjon og økonomi 
Paal Fosdal Fylkesdirektør for strategi og digitalisering 
Bjørn Lyngedal Fylkesdirektør for opplæring og kompetanse 
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør for mobilitet og kollektivtransport 
Dina Lefdal Fylkesdirektør for infrastruktur og veg 
Bård Sandal Fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling 
Per Morten Ekerhovd Fylkesdirektør for kultur, idrett og inkludering 
Bertil Søfteland Seksjonsleiar for politisk sekretariat 
Ingeborg Strandberg Rådgjevar, politisk sekretariat /møtesekretær 

 
  



10.06.2020 
 

Følgjande faste medlemer møtte:  
Namn Funksjon Representere

r 
Merknad 

Anne Gine Hestetun Medlem A  
Arve Helle Medlem A  
Jannicke Bergesen Clarke Medlem A  
Emil Lennart Pålikoff Gadolin Medlem A  
Karianne Alette Torvanger Medlem A  
Stian Jean Opedal Davies Medlem A  
Kine Bratli Dale Medlem A  
Torbjørn Vereide Medlem A  
Nina Bognøy Medlem A  
Rasmus Laupsa Rasmussen Medlem A  
Per Jarle Valvatne Medlem A  
Senea Sabanovic Medlem A  
Kjell Gitton Håland Medlem A  
Trym Helge Aafløy Medlem FNB  
Knut Inge Andersen Medlem FNB  
Morten Klementsen Medlem FNB  
Odd Erik Lind Medlem FNB  
Nils Haugland Medlem FNB  
Hege Nygård Dale Medlem FNB  
Terje Søviknes Medlem Frp  
Sigbjørn Framnes Medlem Frp  
Helge Stormoen Medlem Frp  
Rosalind Fosse Medlem Frp  
Frank Willy Pedersen Djuvik Medlem Frp  
Bjarte Vatnøy Medlem Frp  
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H  
Noralv Distad Medlem H  
Svein Kolbein Halleraker Medlem H  
Dan Stian Femoen Medlem H  
Hanne Eva Husebø Kristensen Medlem H  
John Andre Kongsvik Medlem H  
June Vibecke Knudtsen Indrevik Medlem H  
Jana Midelfart Hoff Medlem H  
Sonja Merethe Øvre-Flo Medlem H  
Karl Vågstøl Medlem H  
Lise-May Sæle Medlem H  
Gunnar Moland Medlem H  
Trude Brosvik Medlem KrF  
Tor André Ljosland Medlem KrF  
Kristina Vaktskjold Hamre Medlem KrF  
Natalia Antonia Golis Medlem MDG  
Mark Taylor Medlem MDG  
Pauline Tomren Medlem MDG  
Mona Høgli Medlem MDG  
Øyvind Strømmen Medlem MDG  
Kurt Johnny Hæggernæs Medlem Pp  
Jeanette Onarheim Syversen Medlem R  
Terje Kollbotn Medlem R  
Jon Askeland Medlem Sp  
Jenny Ellaug Følling Medlem Sp  
Aleksander Øren Heen Medlem Sp  
Sigrid Brattabø Handegard Medlem Sp  
Hilde Horpen Medlem Sp  
Alexander Fosse Andersen Medlem Sp  
Sigurd Erlend Reksnes Medlem Sp  
Mette Heidi Bergsvåg Ekrheim Medlem Sp  
Gunn Åmdal Mongstad Medlem Sp  
Lars Fjeldstad Medlem Sp Ikkje til stades:  



kl. 12:30-slutt 
Marthe Hammer Medlem SV  
Åsmund Berthelsen Medlem SV  
Symphorien Pombe Medlem SV  
Marianne Sæhle Medlem SV  
Alfred Jens Bjørlo Medlem V  
Geir Kjell Andersland Medlem V  

 
Følgjande medlemer hadde meldt forfall:  
Namn Funksjon Representere

r 
Merknad 

Ruth Linda Merethe Monsen 
Merkesdal 

Medlem A  

 
Følgjande varamedlemer møtte:  
Namn Møtte for Representere

r 
Merknad 

Katrine Helland Johannessen Ruth Linda Merethe 
Monsen Merkesdal 

A  

Samson Hamre  Sp Kl. 12:30-slutt 
 

Frå administrasjonen møtte: 
Namn Stilling  
Rune Haugsdal Fylkesrådmann 
Ingrid Holm Svendsen Fylkesdirektør for organisasjon og økonomi 
Paal Fosdal Fylkesdirektør for strategi og digitalisering 
Bjørn Lyngedal Fylkesdirektør for opplæring og kompetanse 
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør for mobilitet og kollektivtransport 
Dina Lefdal Fylkesdirektør for infrastruktur og veg 
Bård Sandal Fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling 
Per Morten Ekerhovd Fylkesdirektør for kultur, idrett og inkludering 
Bertil Søfteland Seksjonsleiar for politisk sekretariat 
Ingeborg Strandberg Rådgjevar, politisk sekretariat /møtesekretær 

 
 
 
  



Saksliste 
Utvals- 
saksnr 

Innhald Arkiv- 
saksnr 

U.Off 

 Godkjenningssaker   
GK 6/20 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste   
GK 7/20 Godkjenning av møteprotokoll frå møtet i fylkestinget 

03.03.2020 
2019/65  

  
Referatsaker 

  

RS 6/20 Valen kraftverk AS - vurdering av sal 2020/45836  
RS 7/20 Uttale frå Landsstyret om RNB 2020/36949  
RS 8/20 Oversyn over budsjettsøknader om driftstilskot for 2021 

over Kulturbudsjettet 
2020/42659  

RS 9/20 Lytter til innspill: Staten beholder hovedansvaret for 
kulturinstitusjonene 

2020/49720  

RS 10/20 Kopi av søknad til kulturdepartementet frå Moster 2024 2020/861  
RS 11/20 Retningslinjer for klart språk og god nynorsk i Vestland 

fylkeskommune 
2020/51166  

RS 12/20 Felles retningslinjer for besøk av ungdomsorganisasjonar 
til vidaregåande skular 

2020/40842  

RS 13/20 Pensjonistforbundet Sogn og Fjordane 2020/36949  
RS 14/20 Moster 2024 AS. Bømlo kommune sitt 

kommunestyrevedtak 
2020/861  

RS 15/20 Framtidig organisering og samarbeid mellom dei 
kommunale arkivinstitusjonane i heile Vestland fylke 

2020/49456  

RS 16/20 Oppnemning av kandidatar til styret i seks HFK 
Bussanlegg-selskap 

2019/11  

RS 17/20 Årsmelding 2019 for rådet for menneske med nedsett 
funksjonsevne (RMNF) i Hordaland 

2019/92  

  
Skriftlege spørsmål 

  

SI 15/20 Interpellasjon frå Klementsen (FNB) - Behov for å verne 
om varslingsinstituttet 

2019/157  

SI 16/20 Interpellasjon frå Hæggernes (PP) - Ubåtvraket ved Fedje 2019/157  
SI 17/20 Interpellasjon frå Pombe - SV - Mineralelektrifisering 2019/157  
SI 18/20 Spørsmål fra Tomren(MDG) - v edr. rasisme 2019/157  
  

Politiske saker 
  

PS 33/20 Finansforvaltninga i 2019 - Hordaland fylkeskommune 2020/36383  
PS 34/20 Godkjenning av årsrekneskap for Hordaland 

fylkeskommune 2019 
2020/46484  

PS 35/20 Rekneskap 2019 for Sogn og Fjordane fylkeskommune 2020/46327  
PS 36/20 Årsrapport 2019 for Sogn og Fjordane fylkeskommune 2020/46327  
PS 37/20 Årsmelding Hordaland fylkeskommune 2019 2020/46327  
PS 38/20 Tertialrapport pr. april 2020 - rekneskapsprognose 2020/50390  
PS 39/20 Finansrapport 1. tertial 2020 2020/50307  
PS 40/20 Økonomiplan 2021-2024 - Investerings- og driftsrammer 2020/44342  
PS 41/20 Skilting av bygg i Vestland fylkeskommune 2020/36479  
PS 42/20 Bømlo fiskerihamn - garanti for forskottering 2020/37190  
PS 43/20 Finansiering av kulturbygg med regionale funksjonar 2020/49142  
PS 44/20 Det Vestnorske Teateret LL. Lånegaranti til nybygg 2020/49379  
PS 45/20 Søknad om midlar til Griegkvartalet 2020/50349  
PS 46/20 Reglement for kunstnarleg utsmykking av 

fylkeskommunale bygg 
2020/37851  

PS 47/20 Integrering - nye oppgåver for fylkeskommunen - strategi 
og vidare arbeid 

2020/45548  

PS 48/20 Europameisterskap i friidrett for ungdom 2021 i Bergen 2020/1254  
PS 49/20 Koronautbrotet - omfang, konsekvensar og tiltak i høve 

kultur, idrett og inkludering i Vestland pr juni 2020 
2020/44331  

PS 50/20 Bokbåtdrift i Vestland fylke 2020/241  
PS 51/20 Behov og potensial for ei styrka nasjonal 

karbonfangstsatsing i Vestland 
2020/45431  

PS 52/20 Plaststrategi for Vestland fylkeskommune 2020/47165  
PS 53/20 Regional kompetansepolitikk i Vestland fylke 2020/41440  



PS 54/20 Regional plan for Hardangervidda - Vedtak 2020/37508  
PS 55/20 Regionalt forskingsfond Vestlandet - Årsrapport for 2019 2020/48213  
PS 56/20 Godkjenning av forslag til Handlingsprogram 2020 - 2023 

for Regional plan for Setesdal Vesthei, Ryfylkeheiane og 
Setesdal Austhei - Heiplanen. 

2020/50272  

PS 57/20 Miljøløftet, handlingsprogram for perioden 2021-2024 2020/36709  
PS 58/20 Vestland fylke - samkøyring av TT-ordning frå 2021 2020/47793  
PS 59/20 Oppheving av forskrift om drosjereglement for Bergen 

køyreområde, Bergen, Sund, Fjell og Askøy kommune, 
Hordaland 

2020/628  

PS 60/20 Saksordførar - Regional transportplan 2020/36671  
PS 61/20 Nytt yrkestransportregelverk - delegering av mynda til å 

innføre einerettar 
2020/628  

PS 62/20 Prinsippsak for forskotteringar mv. i samband med 
rekkefølgjekrav og fylkeskommunale midlar 

2020/48809  

PS 63/20 Tilsegn om tilskot til reduserte bompengetakstar for Rv. 13 
Hardangerbrua 

2020/39687  

PS 64/20 Justering av gjennomsnittstakst Førdepakken 2020/43615  
PS 65/20 Prosjektavklaring fv. 614 Svelgen - Indrehus 2020/45793  
PS 66/20 E134 Røldal-Seljestad - Delvis bompengefinansiering 2020/47302  
PS 67/20 Prinsipp for ny budsjettmodell for dei vidaregåande skulane 

i Vestland fylkeskommune 
2020/35844  

PS 68/20 Lokal forskrift om inntak og formidling i Vestland 
fylkeskommune 

2020/12  

PS 69/20 Strategi for utvikling av skulebibliotek i vidaregåande 
opplæring i Vestland fylkeskommune – mandat og oppstart 
av planarbeid 

2020/47906  

PS 70/20 Organisering av fagskulane 2020/36638  
PS 71/20 Namnendring hovudutval for næring, naturressursar og 

innovasjon 
2020/43255  

PS 72/20 Mandat for mobbeomboda og elev- og lærlingomboda 2020/36920  
PS 73/20 Årsmelding for klagenemnda i Hordaland og Sogn og 

Fjordane - 2019 
2019/80  

PS 74/20 Søknad om midlertidig fritak - Torill Selsvold Nyborg 2019/11  
PS 75/20 Søknad om midlertidig fritak - Bjørlo (V) - suppleringsval 2019/11  
PS 76/20 Val til styre m.m. i selskap, stiftingar og verneområdestyre - 

valperioden 2019-2023 
2019/11  

PS 77/20 Oppnemning av kandidatar til styret i Valen Kraftverk AS 2019/11  
PS 78/20 Val av representant til hovudkomitè for U23 EM i friidrett i 

Bergen i 2021 
2019/11  

PS 79/20 Val av medlem til styre i Skyttel AS 2019/11  
PS 80/20 Ekstraordinære tiltak korona, disponering av overskot 2019 2020/49652  
PS 81/20 "Vestland fylke vil sikre nynorsk i Outlook iOS-appen" – 

fråsegn 
  

PS 82/20 «Vestland fylke – antirasistisk sone» - fråsegn   
PS 83/20 «Planlegging av vindkraftverk etter plan- og bygningslova» 

- fråsegn 
  

PS 84/20 «Nei til industridød – ja til grøn omstilling i Vestland!» - 
fråsegn 

  

PS 85/20 Behov for å verne om varslingsinstituttet   
PS 86/20 Ubåtvraket ved Fedje   
PS 87/20 Mineralelektrifisering   

 
  



Godkjenningssaker 
GK 6/20 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Innkalling og saksliste vart godkjent utan merknadar. 
 
 
ORDSKIFTE ETTER TALANE 
Trude Brosvik (KrF) sette fram slikt forslag til uttale til Hordalandsbenken, Sogn og Fjordane-
benken og regjeringa: 
 

«Uttale: Vestland fylke vil sikre nynorsk i Outlook iOS-appen» 
 
Fylkestinget vedtok samrøystes å realitetsbehandle forslaget. 
 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag til uttale:  
 

«Uttale :Vestland fylke – antirasistisk sone» 
 
Fylkestinget vedtok å realitetsbehandle forslaget mot 11 røyster (8Sp, KrF). 
 
Åsmund Berthelsen (SV) sette fram slikt forslag til uttale: 
 

«Uttale: Planlegging av vindkraftverk etter plan- og bygningslova» 
 
Fylkestinget vedtok samrøystes å realitetsbehandle forslaget. 
 
Terje Kollbotn (R) sette fram slikt forslag til uttale: 
 

«Uttale: Nei til industridød – ja til grøn omstilling i Vestland!» 
 
Fylkestinget vedtok å realitetsbehandle forslaget mot 3 røyster (KrF). 
 
 
SAKER SETT PÅ SAKSKARTET I LØPET AV TINGSETET 
Fylkestinget sette slike saker på saklista for møtet utan saksførelegg: 

 PS 81/20 "Vestland fylke vil sikre nynorsk i Outlook iOS-appen" – fråsegn 
 PS 82/20 «Vestland fylke – antirasistisk sone» - fråsegn 
 PS 83/20 «Planlegging av vindkraftverk etter plan- og bygningslova» - fråsegn 
 PS 84/20 «Nei til industridød – ja til grøn omstilling i Vestland!» - fråsegn 
 PS 85/20 «Behov for å verne om varslingsinstituttet» 
 PS 86/20 «Ubåtvraket ved Fedje» 
 PS 87/20 «Mineralelektrifisering» 

 

GK 7/20 Godkjenning av møteprotokoll frå møtet i fylkestinget 03.03.2020 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Fylkesordførar sette fram slik merknad: 
 

«I PS 18 «Val til styringsorgan i stiftingar, selskap og andre organisasjonar for 
fylkestingsperioden 2019-2023» vart overskrifta «Hardanger AKS – valnemnda» ved ein 
inkurie ikkje ført inn.» 

 
  



Møteprotokoll frå møtet i fylkestinget 03.03.2020 vart godkjent med slike merknadar: 
 
I PS 18 «Val til styringsorgan i stiftingar, selskap og andre organisasjonar for fylkestingsperioden 
2019-2023» vart overskrifta «Hardanger AKS – valnemnda» ved ein inkurie ikkje ført inn. 
 

Referatsaker 
RS 6/20 Valen kraftverk AS - vurdering av sal 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
RS 6/20 vart referert. 
 

RS 7/20 Uttale frå Landsstyret om RNB 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
RS 7/20 vart referert. 
 

RS 8/20 Oversyn over budsjettsøknader om driftstilskot for 2021 over 
Kulturbudsjettet 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
RS 8/20 vart referert. 
 

RS 9/20 Lytter til innspill: Staten beholder hovedansvaret for kulturinstitusjonene 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
RS 9/20 vart referert. 
 

RS 10/20 Kopi av søknad til kulturdepartementet frå Moster 2024 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
RS 10/20 vart referert. 
 

RS 11/20 Retningslinjer for klart språk og god nynorsk i Vestland fylkeskommune 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
RS 11/20 vart referert. 
 

RS 12/20 Felles retningslinjer for besøk av ungdomsorganisasjonar til 
vidaregåande skular 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
RS 12/20 vart referert. 
 
  



RS 13/20 Pensjonistforbundet Sogn og Fjordane 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
RS 13/20 vart referert. 
 

RS 14/20 Moster 2024 AS. Bømlo kommune sitt kommunestyrevedtak 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
RS 14/20 vart referert. 
 

RS 15/20 Framtidig organisering og samarbeid mellom dei kommunale 
arkivinstitusjonane i heile Vestland fylke 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
RS 15/20 vart referert. 
 

RS 16/20 Oppnemning av kandidatar til styret i seks HFK Bussanlegg-selskap 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
RS 16/20 vart referert. 
 

RS 17/20 Årsmelding 2019 for rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 
(RMNF) i Hordaland 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
RS 17/20 vart referert. 
 

Skriftlege spørsmål 
SI 15/20 Interpellasjon frå Klementsen (FNB) - Behov for å verne om 
varslingsinstituttet 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 

«Interpellanten skal ha ros for å ta opp eit viktig og stadig aktuelt tema. Fylkesordføraren 
kan opplyse om følgjande: 
 
Vestland fylkeskommune har etablert ein rutine for varsling i den nye organisasjonen. 
Både hovudtillitsvalde og fylkeshovudverneomboda har delteke i prosessen. 
 
Rutinen byggjar vidare på retningslinjer for varsling som vart utarbeidd i dei to tidlegare 
fylkeskommunane og er revidert i tråd med aktuelle lovendringar. Interpellanten kan om 
ønskeleg få oversendt denne rutinen. 
 
Det er etablert ein eigen modul for varsling i det nye kvalitetsstyringssystemet til Vestland 
fylkeskommune. Her kan tilsette om ønskeleg også varsle anonymt. Varsel kan både 
sendast i linja eller direkte til varslingsutvalet. Dette utvalet er etablert utanfor vanleg 
styringslinje og vert oppnemnt av fylkesrådmannen etter drøfting med dei 
hovudtillitsvalde. Medlemmane i varslingsutvalet skal vere tilsette med høg personleg 
integritet og som nyt stor tillit og respekt i organisasjonen. Av omsyn til habilitet i 
sakshandsaminga skal dei ikkje inneha aktive funksjonar som leiarar eller tillitsvalde eller 
vere knytt til sentrale einingar som t.d. HR. 



 
I tråd med rutinen skal det sentrale arbeidsmiljøutvalet, fylkesutvalet og kontrollutvalet 
årleg få ein rapport frå varslingsutvalet som mellom anna skal innehalde informasjon om 
følgjande: 
 
Talet på saker som er mottekne etter varslingsrutinen hos det sentrale varslingsutvalet 
Kva forhold det har blitt varsla om 
Korleis saker om varsling har blitt handtert (m.a. bruk av ekstern gransking m.v.)  
Eventuelle eksterne varslingar til offentlege styresmakter og/eller offentlegheit 
 
Når det gjeld folkevalde er det etablert ein tilsvarande rutine for varsling som går fram av 
handboka for folkevalde. Rutinen ligg og tilgjengeleg på nettsida www.vlfk.no 
 
Fylkesordføraren er oppteken av at Vestland fylkeskommune skal ha ein 
organisasjonskultur der ein arbeider systematisk for forbetring og utvikling og at den 
fylkeskommunale forvaltninga skal vere open og transparent i alle ledd. Fylkesordføraren 
vil be fylkesrådmannen syte for at rutinen for varsling vert gjort godt kjent i 
organisasjonen og at temaet varsling vert følgd særleg opp i den kommande 
medarbeidarundersøkinga. Fylkesordføraren ser vidare fram til å få oversendt den første 
årsmeldinga frå varslingsutvalet i Vestland fylkeskommune tidleg i 2021.» 

 
Morten Klementsen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Vestland Fylkesting ber om at kontrollutvalget gjennomgår varslingsrutinene for 
fylkeskommunen, og undersøker hvordan de gjeldende rutinene har fungert så langt. 
Dette, for å sikre at fylkeskommunen har adekvate og gode interne rutiner som fungerer 
effektivt, både for ansatte, arbeidsgiver og innbyggerne. Kontrollutvalget leverer sin 
rapport til Fylkestinget innen rimelig tid.» 

 
Fylkestinget tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast. 
 
Fylkestinget vedtok å realitetsbehandle forslaget mot 11 røyster (Sp, 1KrF). 
 
Forslaget vart handsama som PS 85/20 «Behov for å verne om varslingsinstituttet». 
 

SI 16/20 Interpellasjon frå Hæggernes (PP) - Ubåtvraket ved Fedje 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 

«Spørsmål 1: 
Folkehelsearbeid rettar seg, i hovudsak, inn mot innbyggjarane sine levekår og 
livskvalitet. Folkehelsearbeid grensar også opp mot det vi tradisjonelt tenkjer på som 
somatisk og psykisk helse, men i eit overordna perspektiv. 
 
På denne bakgrunnen vil trussel for å vere utsett for miljøgifter (i dette tilfellet kvikksølv i 
fisk og skaldyr) falla inn under folkehelseområdet. Trusselen skapar uvisse, og kanskje 
redsle, når det gjeld å nytte fisk/skaldyr fiska i området som mat. Oppslag i media, og at 
gravide og ammande i området er rådde i frå å ete visse fiskeslag, kan dermed svekke 
livskvaliteten. 
 
Det er heva over tvil at kvikksølvureining er til fare for miljøet. 
 
Spørsmål 2: 
Fylkestinget i Hordaland og Vestland har kravd kvikksølvet fjerna, og me er ikkje nøgde 
før så skjer.» 

 
Kurt Johnny Hæggernæs (Pp) sette fram slikt forslag: 
 

«Fylkestinget i Vestland mener at ubåtvraket utenfor Fedje er en trussel mot folkehelsen 
og miljøet. Fylkestinget i Vestland krever derfor at Regjering og Storting snarest gjør 

http://www.vlfk.no/


vedtak om at det tyske ubåtvraket U-864 fra 2. verdenskrig som ligger på havbunnen 
utenfor Fedje, blir hevet og fjernet snarest.» 

 
Fylkestinget tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast. 
 
Fylkestinget vedtok samrøystes å realitetsbehandle forslaget. 
 
Forslaget vart handsama som PS 86/20 «Ubåtvraket ved Fedje». 
 

SI 17/20 Interpellasjon frå Pombe - SV - Mineralelektrifisering 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 

«Miljøkrav ved ferjeanboda og bussanbod i tidlegare Hordaland fylkeskommune var 
utforma for å redusere klimapåverknaden frå energiforbruket. Det var fokus på både 
produksjonen og bruken av energien. Det vart mellom anna sett krav om fornybar 
energikjelde og evaluert CO2-kutt som tek omsyn til heile verdikjeda til energien. Dette 
vart førebudd før det allment vart sett fokus på råstoffproblematikken knytt til batteria, og 
det var ikkje stilt krav knytt til dette i konkurransen den gongen. 
  
Skyss Kringom utveksler erfaringar med Ruter mellom anna gjennom Miljø- og 
materiellkomiteen til Kollektivtrafikkforeningen og er difor godt kjend med dei 
gjennomførte verdikjedeanalysane. Analysen syner mellom anna at utvinning av 
råmaterial til batteriproduksjonen kan føre til brot på menneskerettar, barnearbeid, 
korrupsjon og miljøøydelegging. Det manglar etablerte standardar for industrien og 
verdikjedene er svært kompliserte. Det er knytt stor risiko til utvinning av kobolt i DR 
Kongo, der det er vanskeleg å få oversikt over kvar materiala er utvunne.  
  
I 2016 stod DR Kongo for 54 % av koboltutvinninga i verda. 49 % av dei kjende globale 
reservene ligg her. Landet er prega av svake statlege institusjonar og ein del av 
gruvedrifta skjer i smågruver utafor formelt arbeidsliv. Det aukar risiko for barnearbeid, 
brot på menneskerettar og korrupsjon. Samstundes er det dokumentert at utvinninga av 
gull, wolfram, tinn og tantal bidreg til å finansiere væpna grupper i den austlege delen av 
landet.  
  
Råstoffproblematikken kan reduserast gjennom teknologiutvikling: Nye batteri treng 
mindre kobolt enn før. Samstundes utgjer råstoff ein viktig inntektskjelde for land som DR 
Kongo. Difor er det ikkje ønskjeleg å stoppe bruken av alle slike råstoff, men å bidra til ei 
trygg og berekraftig utvinning. 
  
Spørsmål 1:   
I ferjeanbodet var det ikkje stilt krav til batterisamansetting. I dei nye ferjene er det nytta 
NMC-batteri, som inneheld kobolt. Det er p.t. ikkje henta inn noko informasjon om 
kobolten er utvinne i Kongo og kva batteriprodusenten og råstoffleverandørane eventuelt 
har gjort for å unngå brot på menneskerettar, barnearbeid, korrupsjon eller 
miljøøydelegging (føre-var-tiltak).  
 
I bussanbodet for Bergen sentrum var det heller ikkje stilt krav til batterisamansetting. I 
bussane som no er i produksjon vert det, så langt Skyss Kringom kjenner til, installert 
LFP- og LTO-batteri. Desse inneheld ikkje kobolt. Det ligg ikkje føre noko informasjon om 
relevante føre-var-tiltak. 
  
Spørsmål 2:   
I Skyss Kringom sine kontraktar er det stilt krav om at operatørar og deira 
underleverandørar skal etterleve grunnleggjande sosiale og etiske krav: "Produkt som 
skal leverast til Oppdragsgjevar skal vere framstilte under tilhøve som samsvarar med 
krav gitt i sentrale FN- og ILO-konvensjonar og nasjonal arbeidslovgjeving på 
produksjonsstaden (…) Operatør er pliktig til å følgje og syte for at underleverandørar 
etterlever oppdragsgjevar sine «Handlingsreglar for leverandørar»." I dei internasjonale 
retningslinjene og i våre handlingsreglar er barne- og tvangsarbeid, korrupsjon og 
miljøøydeleggingar eksplisitt utelukka. Oppdragsgjevar har rett til innsyn og 



dokumentasjon på Operatør si oppfylling av desse krava. Vidare har oppdragsgjevar plikt 
til å følgje opp kontraktskrav og det vil difor vere naturleg å undersøkje verdikjeda til 
batteriråstoff nærare framover. 
  
Spørsmål 3:   
Skyss Kringom vil setje fokus på problematikken ved å samle informasjon om dagens 
råstoff og eventuelt avdekkje problematiske tilhøve. I det vidare vil Skyss Kringom bidra 
til utviklinga av felles verktøy for transparens (standardar og sertifiseringsordningar) og ta 
desse i bruk i kravstilling og oppfølging av operatør og underleverandørar. 
  
Spørsmål 4:   
Verdikjedeanalysane frå Ruter gjev eit faktagrunnlag som alle kollektivtrafikkselskap kan 
byggje vidare på. Det pågår no eit internasjonalt arbeid i kollektivbransjen for å få på 
plass eigna verktøy for å sikre berekraftig og miljøvenlege ressursar i elektriske køyretøy 
og fartøy: Ruter og andre nordiske kollektivtrafikkselskap tok i november 2019 initiativ til 
å etablere ein bransjestandard for livsyklusanalyse av elektriske bussar. Skyss støtter 
dette arbeidet og forventar å ta verktøyet i bruk så snart det er tilgjengeleg.  
  
Vidare er det mykje å lære av andre kollektivtrafikkselskap. Til dømes har Ruter 
gjennomført ei systematisk undersøking av korleis innkjøpa deire påverkar FN sine 
berekraftmål, for å setje fokus på dei berekraftmåla som er mest relevante. Slik kan ein 
sikre ei heilskapleg tilnærming og gjere klimatiltak mest mogleg sosialt og miljømessig 
berekraftig. 
  
Oppsummert vurderer Skyss Kringom det som vesentleg å få fram informasjon om dei 
batteria som no er og vert tekne i bruk, støtte utvikling av felles verktøy for kravstilling og 
oppfølging og å ta desse i bruk.» 

 
Symphorien Pombé (SV) sette fram slikt forslag: 

«Vestland fylkeskommune vil gjennomføre ein verdikjedeanalyse for bla. batteri innenfor 
nullutsleppkøyretøy som kjører i oppdrag for fylkeskommunen, samt stille krav om 
transparens i leverandørkjeden av batteri- og kjøretøyprodusenter.» 

 
Fylkestinget tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast. 
 
Fylkestinget vedtok samrøystes å realitetsbehandle forslaget. 
 
Forslaget vart handsama som PS 87/20 «Mineralelektrifisering». 
 

SI 18/20 Spørsmål fra Tomren(MDG) - v edr. rasisme 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Fylkesordførar gav slikt svar: 
 

«Representanten stiller svært viktige, høgst relevante og diverre også dagsaktuelle 
spørsmål. Fylkesordføraren kan opplyse følgjande: 
 
Spørsmål 1: 
På vidaregåande skular: 
Våre haldningar og retningslinjer knytt til rasisme og diskriminering er blant anna nedfelt i 
transportkontraktane som vert inngått med operatørar. Her vert det stilt krav om at alle 
kundar skal bli møtt på ein serviceorientert og kundevennleg måte. Vidare vert 
kundeklager loggført og rapportert, og takast vidare i systemet for oppfølging. 
 
I handlingreglane for dei nyaste kontraktane i Bergensområdet (Bergen sør/vest, Bergen 
nord og Bergen sentrum) er det eit eige punkt som omhandlar forbod mot diskriminering 
hos operatør som seier (sitat) at «leverandøren skal arbeide for like muligheter og lik 
behandling av ansatte uavhengig av hudfarge, rase, nasjonalitet, sosial bakgrunn, 
funksjonshemming, seksuell legning, politisk og religiøs overbevisning, kjønn eller alder. 
Leverandøren skal forby og nekte å tolerere oppførsel som innebærer uttalelser, 
kroppsspråk og fysisk kontakt som er av seksuell, tvingende, truende, fornærmende eller 



utnyttende karakter.»  
 
Skyss/Kringom har ikkje eigne rutinar ved kundeklager som er retta spesielt mot rasisme 
og diskriminering. Desse vert tatt imot og handsama på same måte som andre 
kundeklagar som kjem inn til Skyss/Kringom via kontaktskjema på skyss.no/kringom.no, 
e-post eller telefon. Gjeld førespurnaden/saka negative opplevingar knytt til 
sjåfør/førar/mannskap eller billettkontrollør, vert desse formidla til aktuell operatør og/eller 
leverandør av billettkontrollar for vidare oppfølging for å sikre at slike hendingar ikkje 
skjer igjen.  
 
Blant tilsette i fylkeskommunen: 
Handlingsplan for likeverd vart i 2018 vedteke for Hordaland fylkeskommune. Denne er 
mellombels gjort gjeldande for tilsette i heile Vestland fylkeskommune fram til ny 
handlingsplan vert sett i verk. Planen har eit generelt perspektiv, dvs. at både tilsette og 
brukarane av fylkeskommunale tenester skal oppleve å bli møtt med haldninga der  
«Likeverd er ein føresetnad for at Vestland skal vere eit godt samfunn for alle. Det betyr 
at alle i Vestland skal ha same tilbod og høve til samfunnsdeltaking, uansett kjønn, etnisk 
bakgrunn, livssyn, funksjonsevne, seksuell orientering, kjønnsuttrykk eller kjønnsidentitet. 
I heile verksemda skal alle oppleve å bli høyrde, tekne vare på og sikra korrekt 
behandling i sin kontakt med Vestland fylkeskommune.» 

 
Spørsmål 2: 
For dei tilsette har fylkeskommunen på systemnivå  medarbeidarundersøkingar og årleg 
internkontroll. Bedriftshelsetenesta, tillitsvalde og vernelinja er og viktige medspelarar 
her.  
Fylkeskommunen har ein varslingskanal der tilsette kan varsle direkte om kritikkverdige 
eller ulovlege forhold i fylkeskommunen. I tillegg er det bygd opp eit kvalitetssystem der 
dei tilsette kan melde om avvik knytt til psykososiale forhold.   
Elev- og lærlingomboda og mobbeomboda arbeider systemisk med haldningsskapande 
verksemd for elevane, føresette og skuleverket. I tillegg arbeider omboda opp mot den 
einskilde elev som har trong for assistanse. 
Likeverdsperspektivet vert handtert i planprosessar, tilsetjingsprosessar, tenesteyting, 
opplæring og i samarbeid med frivillige lag og organisasjonar. Fylkeskommunen tek 
likeverdet på alvor, og det vert arbeidd systematisk med problemstillingar og innspel 
knytt til dette.  
Frå 2020 har fylkeskommunen overtatt ansvaret for regionale integreringsoppgåver. 
Koordinering og oppfølging av dette viktige arbeidet er lagt til avdeling for Kultur, idrett og 
inkludering, men femnar dei fleste avdelingane i fylkeskommunen. For å sikre god 
samordning av arbeidet vert det no etablert eit tverrfagleg team, der alle aktuelle 
avdelingar er representerte.» 

 

Politiske saker 
PS 33/20 Finansforvaltninga i 2019 - Hordaland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling  
Fylkestinget tek rapporten om finansforvaltninga i Hordaland fylkeskommune i 2019 til orientering. 
 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget tek rapporten om finansforvaltninga i Hordaland fylkeskommune i 2019 til orientering. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkestinget tek rapporten om finansforvaltninga i Hordaland fylkeskommune i 2019 til orientering. 



 

PS 34/20 Godkjenning av årsrekneskap for Hordaland fylkeskommune 2019 
 
Forslag til innstilling 
1. Årsrekneskapen for Hordaland fylkeskommune 2019 vert godkjend. 
 
2. Disponering av overskot: 
 

Reduserte låneopptak 55,6 mill. kr 
Avsetning større IKT-prosjekt 15,0 mill. kr 
Reservefond (korona-situasjonen) 38,2 mill. kr 
Forstudie Akvariet i Bergen 2,5 mill. kr 
Sum 111,3 mill. kr 

 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Årsrekneskapen for Hordaland fylkeskommune 2019 vert godkjend. 
 
2. Disponering av overskot: 
 

Reduserte låneopptak 55,6 mill. kr 
Avsetning større IKT-prosjekt 15,0 mill. kr 
Reservefond (korona-situasjonen) 38,2 mill. kr 
Forstudie Akvariet i Bergen 2,5 mill. kr 
Sum 111,3 mill. kr 

 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1. Årsrekneskapen for Hordaland fylkeskommune 2019 vert godkjend. 
 
2. Disponering av overskot: 
 

Reduserte låneopptak 55,6 mill. kr 
Avsetning større IKT-prosjekt 15,0 mill. kr 
Reservefond (korona-situasjonen) 38,2 mill. kr 
Forstudie Akvariet i Bergen 2,5 mill. kr 
Sum 111,3 mill. kr 

 

PS 35/20 Rekneskap 2019 for Sogn og Fjordane fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling 

1. Rekneskapen for Sogn og Fjordane fylkeskommune 2019, som syner kr 2 536 312 701,52 
til fordeling i driftsrekneskapen og eit rekneskapsmessig mindreforbruk på kr 
71 766 168,72 vert godkjent.  

 

2. Mindreforbruket vert nytta slik: 
a. 36 mill kr vert nytta til finansiering av investeringsrekneskapen 2020. Bruk av lån 

vert redusert tilsvarande. 
b. kr 35 766 168,72 vert avsett til disposisjonsfond (korona-situasjonen; ekstern 

støtte). 



 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Rekneskapen for Sogn og Fjordane fylkeskommune 2019, som syner kr 2 536 312 701,52 
til fordeling i driftsrekneskapen og eit rekneskapsmessig mindreforbruk på kr 
71 766 168,72 vert godkjent.  
 

2. Mindreforbruket vert nytta slik: 
a. 36 mill kr vert nytta til finansiering av investeringsrekneskapen 2020. Bruk av lån 

vert redusert tilsvarande. 
b. kr 35 766 168,72 vert avsett til disposisjonsfond (korona-situasjonen; ekstern 

støtte). 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Fylkesordførar sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nytt punkt 3 
Fylkestinget gir fylkesutvalet fullmakt til å fordele avsetning frå disposisjonsfond (korona-
situasjonen; ekstern støtte MNOK 35,8) til hovudutvala for Næring og innovasjon jmf PS 
80/20 og Kultur, idrett og integrering jmfr PS 49/20. 
 
Hovudutvala får fullmakt til å fordele midlane vidare etter eigne kriteria for tildeling.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Fylkesordførar sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

3. Rekneskapen for Sogn og Fjordane fylkeskommune 2019, som syner kr 2 536 312 701,52 
til fordeling i driftsrekneskapen og eit rekneskapsmessig mindreforbruk på kr 
71 766 168,72 vert godkjent.  
 

4. Mindreforbruket vert nytta slik: 
a. 36 mill kr vert nytta til finansiering av investeringsrekneskapen 2020. Bruk av lån 

vert redusert tilsvarande. 
b. kr 35 766 168,72 vert avsett til disposisjonsfond (korona-situasjonen; ekstern 

støtte). 
 

5. Fylkestinget gir fylkesutvalet fullmakt til å fordele avsetning frå disposisjonsfond (korona-
situasjonen; ekstern støtte MNOK 35,8) til hovudutvala for Næring og innovasjon jmf PS 
80/20 og Kultur, idrett og integrering jmfr PS 49/20. 
 
Hovudutvala får fullmakt til å fordele midlane vidare etter eigne kriteria for tildeling. 

 

PS 36/20 Årsrapport 2019 for Sogn og Fjordane fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling 

 Årsrapport 2019 for Sogn og Fjordane fylkeskommune vert teken til orientering 
 Årsrapport finansforvaltning 2019 for Sogn og Fjordane vert teken til orientering 
 Årsrapport konsesjonskraftforvaltning 2019 for Sogn og Fjordane vert teken til orientering 
 Årsmelding 2019 frå Fylkesrådet for menneske med nedsett funksjonsevne vert teken til 

orientering 
 Årsmelding 2019 frå Fylkesrådet for eldre 2019 vert teken til orientering 



Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

 Årsrapport 2019 for Sogn og Fjordane fylkeskommune vert teken til orientering 
 Årsrapport finansforvaltning 2019 for Sogn og Fjordane vert teken til orientering 
 Årsrapport konsesjonskraftforvaltning 2019 for Sogn og Fjordane vert teken til orientering 
 Årsmelding 2019 frå Fylkesrådet for menneske med nedsett funksjonsevne vert teken til 

orientering 
 Årsmelding 2019 frå Fylkesrådet for eldre 2019 vert teken til orientering 

 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

 Årsrapport 2019 for Sogn og Fjordane fylkeskommune vert teken til orientering 
 

 Årsrapport finansforvaltning 2019 for Sogn og Fjordane vert teken til orientering 
 

 Årsrapport konsesjonskraftforvaltning 2019 for Sogn og Fjordane vert teken til orientering 
 

 Årsmelding 2019 frå Fylkesrådet for menneske med nedsett funksjonsevne vert teken til 
orientering 
 

 Årsmelding 2019 frå Fylkesrådet for eldre 2019 vert teken til orientering 

 

PS 37/20 Årsmelding Hordaland fylkeskommune 2019 
 
Forslag til innstilling 
Fylkestinget tek «Årsmelding 2019 Hordaland fylkeskommune» til orientering. 
 
  



Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget tek «Årsmelding 2019 Hordaland fylkeskommune» til orientering. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkestinget tek «Årsmelding 2019 Hordaland fylkeskommune» til orientering. 
 
PS 38/20 Tertialrapport pr. april 2020 - rekneskapsprognose 
 
Forslag til innstilling 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
2. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet 
      kr 1 000 

 

 

Løyvingsnivå Tekst 
Meirutg. 
Mindreinnt. 

Mindreutg. 
Meirinnt. 

  1 Rammetilskot  145 612 
  1 Skatt 160 000  

  6 Overføring til investering 5 000  
  7 Lønsavsetjing/premieavvik.  160 000 

  12 Org. og øk. - admininstrasjon  46 912 
  14 Eigedom drift vedlikehald 66 912  

  22 Forsking, kompetanse, internasj. 20 773  
  30 Vidaregåande skular 12 464  
  31 Opplæring i bedrift 14 839  
  35 Andre føremål opplæring  12 464 

  51 Billettinntekter kollektiv 110 000  
  60 Veg - drifts og vedlikehald  20 000 

  61 FTU-midlar  5 000 
      389 988 389 988 

 
 Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet 
    kr 1 000 

 Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen 31 639 
 Askøypakken 28 300 
 Nordhordlandspakken -50 000 
 Førdepakken -6 696 
 Fv. 698 Blaksettunellen -8 823 
 Ferjeavløysing Ytre Steinsund bru -50 048 
 Fv. 614 Svelgen - Indrehus -3 100 
 Fv. 218 Horsøy  -17 200 
 Tunellrehabilitering -64 280 
 Mindre utbetringar -28 492 
 Gang- og sykkelveg -27 156 
 Trafikktryggingstiltak 6 405 
 Kollektivtrafikktiltak 345 
 Planlegging -1 067 
 Anna – grunnerverv/skiltfornying 17 440 
 Skredsikring 643 
 Sum vegar -172 090 



 
 

 
 Nye Førde vgs / THT Førde -40 000 

 Tannklinikkar -5 000 
 Skilt på bygg  5 000 
 Sum bygg -40 000 
 

 
 

 Finansiering:  
 Mva komp. -38 000 

 Lån -179 090 
 Driftsmidlar 5 000 
 Sum finansiering -212 090 

 
 Fylkestinget godkjenner slike kostnadsrammer for følgjande investeringsprosjekt: 

 Askøy vgs – ny kostnadsramme 707 mill. kr 
 Sogndal vgs – ny kostnadsramme 160 mill. kr 
 Stord vgs – ny kostnadsramme 394 mill. kr 
 Langhaugen vgs – ny kostnadsramme 185 mill. kr 

 
3. Fylkestinget sluttar seg til fylkesrådmannen sine tiltak for å betre den økonomiske stoda. 

Dette gjeld tiltak innan Opplæring og kompetanse, og innan Kollektiv og mobilitet dersom 
det ikkje snarleg kjem signal om ytterlegare statlege kompensasjonar for verknadane av 
pandemi-situasjonen. 

 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Heen sitt forslag fekk 16 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, 1FNB, Frp, H) og vart vedteke som 
innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
2. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet 
      kr 1 000 

 

 

Løyvingsnivå Tekst 
Meirutg. 
Mindreinnt. 

Mindreutg. 
Meirinnt. 

  1 Rammetilskot  145 612 
  1 Skatt 160 000  
  6 Overføring til investering 5 000  
  7 Lønsavsetjing/premieavvik.  160 000 
  12 Org. og øk. - admininstrasjon  46 912 
  14 Eigedom drift vedlikehald 66 912  
  22 Forsking, kompetanse, internasj. 20 773  
  30 Vidaregåande skular 12 464  
  31 Opplæring i bedrift 14 839  
  35 Andre føremål opplæring  12 464 
  51 Billettinntekter kollektiv 110 000  
  60 Veg - drifts og vedlikehald  20 000 
  61 FTU-midlar  5 000 

      389 988 389 988 
 
 Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet 
    kr 1 000 

 Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen 31 639 
 Askøypakken 28 300 
 Nordhordlandspakken -50 000 



 Førdepakken -6 696 
 Fv. 698 Blaksettunellen -8 823 
 Ferjeavløysing Ytre Steinsund bru -50 048 
 Fv. 614 Svelgen - Indrehus -3 100 
 Fv. 218 Horsøy  -17 200 
 Tunellrehabilitering -64 280 
 Mindre utbetringar -28 492 
 Gang- og sykkelveg -27 156 
 Trafikktryggingstiltak 6 405 
 Kollektivtrafikktiltak 345 
 Planlegging -1 067 
 Anna – grunnerverv/skiltfornying 17 440 
 Skredsikring 643 

 Sum vegar -172 090 

 
 

 
 Nye Førde vgs / THT Førde -40 000 
 Tannklinikkar -5 000 
 Skilt på bygg  5 000 

 Sum bygg -40 000 

 
 

 
 Finansiering:  
 Mva komp. -38 000 
 Lån -179 090 
 Driftsmidlar 5 000 

 Sum finansiering -212 090 
 
 Fylkestinget godkjenner slike kostnadsrammer for følgjande investeringsprosjekt: 

 Askøy vgs – ny kostnadsramme 707 mill. kr 
 Sogndal vgs – ny kostnadsramme 160 mill. kr 
 Stord vgs – ny kostnadsramme 394 mill. kr 
 Langhaugen vgs – ny kostnadsramme 185 mill. kr 

 
3. Fylkestinget sluttar seg til fylkesrådmannen sine tiltak for å betre den økonomiske stoda. 

Dette gjeld tiltak innan Opplæring og kompetanse, og innan Kollektiv og mobilitet dersom 
det ikkje snarleg kjem signal om ytterlegare statlege kompensasjonar for verknadane av 
pandemi-situasjonen. 
 

4. Fylkestinget viser til den store svikten i inntekter og auka utgifter for fylkeskommunen som 
direkte følgje av koronapandemien. Fylkestinget føreset at regjeringa gjev snarleg signal 
om auka statleg bidrag til fylkeskommunane. Ein forutset full kompensasjon. Fylkestinget 
forventar at KS arbeider vidare med dette. 

 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nytt punkt 5 
Dersom Stortinget ikkje vedtek ei fullgod kompensasjonsordning for både 
koronapandemien, elektrifisering av ferjedrifta og overføring av nye statlege oppgåver i 
samband med revidert nasjonalbudsjett 18.juni, vil Vestland fylkeskommune invitere dei 
andre fylkeskommunane til eit samordna oppmoding til Kommunenes Sentralforbund 
(KS), om at det vert lagt meir press på regjeringa og stortinget for å sikre at 
fylkesøkonomien blir styrka i statsbudsjettet for 2021.» 

 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring: 



 
FV 218 Horsøy vert ikkje tatt ut av investeringsbudsjettet ved denne budsjettrulleringa. 
Rådmannen avklarer status for prosjektet med Askøy kommune fram mot handsaming av 
2.tertialrapport.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Innstillinga punkt 2 vart vedteke mot 2 røyster (R). 
Innstillinga punkt 3 vart samrøystes vedteke. 
Innstillinga punkt 4 vart samrøystes vedteke. 
Søviknes sitt forslag fekk 27 røyster (H, Frp, FNB, R, Pp) og fall. 
Syversen sitt forslag fekk 7 røyster (MDG, R) og fall. 
 
Vedtak 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering 

 
2. Drift: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i driftsbudsjettet 
      kr 1 000 

 

 

Løyvingsnivå Tekst 
Meirutg. 
Mindreinnt. 

Mindreutg. 
Meirinnt. 

  1 Rammetilskot  145 612 
  1 Skatt 160 000  
  6 Overføring til investering 5 000  
  7 Lønsavsetjing/premieavvik.  160 000 
  12 Org. og øk. - admininstrasjon  46 912 
  14 Eigedom drift vedlikehald 66 912  
  22 Forsking, kompetanse, internasj. 20 773  
  30 Vidaregåande skular 12 464  
  31 Opplæring i bedrift 14 839  
  35 Andre føremål opplæring  12 464 
  51 Billettinntekter kollektiv 110 000  
  60 Veg - drifts og vedlikehald  20 000 
  61 FTU-midlar  5 000 
      389 988 389 988 

 
 Investering: Fylkestinget godkjenner følgjande endringar i investeringsbudsjettet 
    kr 1 000 
 Byvekstavtalen til fylkesvegane eks. bybanen 31 639 
 Askøypakken 28 300 
 Nordhordlandspakken -50 000 
 Førdepakken -6 696 
 Fv. 698 Blaksettunellen -8 823 
 Ferjeavløysing Ytre Steinsund bru -50 048 
 Fv. 614 Svelgen - Indrehus -3 100 
 Fv. 218 Horsøy  -17 200 
 Tunellrehabilitering -64 280 
 Mindre utbetringar -28 492 
 Gang- og sykkelveg -27 156 
 Trafikktryggingstiltak 6 405 
 Kollektivtrafikktiltak 345 
 Planlegging -1 067 
 Anna – grunnerverv/skiltfornying 17 440 
 Skredsikring 643 
 Sum vegar -172 090 
 

 
 

 Nye Førde vgs / THT Førde -40 000 
 Tannklinikkar -5 000 
 Skilt på bygg  5 000 



 Sum bygg -40 000 
 

 
 

 Finansiering:  
 Mva komp. -38 000 
 Lån -179 090 
 Driftsmidlar 5 000 
 Sum finansiering -212 090 

 
 Fylkestinget godkjenner slike kostnadsrammer for følgjande investeringsprosjekt: 

 Askøy vgs – ny kostnadsramme 707 mill. kr 
 Sogndal vgs – ny kostnadsramme 160 mill. kr 
 Stord vgs – ny kostnadsramme 394 mill. kr 
 Langhaugen vgs – ny kostnadsramme 185 mill. kr 

 
3. Fylkestinget sluttar seg til fylkesrådmannen sine tiltak for å betre den økonomiske stoda. 

Dette gjeld tiltak innan Opplæring og kompetanse, og innan Kollektiv og mobilitet dersom 
det ikkje snarleg kjem signal om ytterlegare statlege kompensasjonar for verknadane av 
pandemi-situasjonen. 

 

PS 39/20 Finansrapport 1. tertial 2020 
 
Forslag til innstilling 
Fylkestinget tek finansrapporten for 1. tertial 2020 til orientering. 
 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget tek finansrapporten for 1. tertial 2020 til orientering. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkestinget tek finansrapporten for 1. tertial 2020 til orientering. 
 

PS 40/20 Økonomiplan 2021-2024 - Investerings- og driftsrammer 
 
Forslag til innstilling 
Finansutvalet innstiller følgjande til fylkesutvalet: 

1. Fylkestinget legg til grunn gjeldsgrad på 115 % som utgangspunkt for rammene i 
investeringsprogrammet. 
 

  



2. Fylkestinget legg for den vidare budsjettprosessen til grunn slike rammer for 
investeringsbudsjettet: 
 

Investeringsrammer 1000 kr 2021 2022 2023 2024 

SUM 5 700 204 5 343 438 4 031 028 3 391 229 

 
3. Fylkestinget legg til grunn slike sektorrammer i økonomiplanperioden:  

  Budsjett 
2020 2021 2022 2023 2024 

Politisk styring, kontrollutv og org 
og øk  735 019 732 019 729 019 726 019 723 019 

Strategi og digitalisering  169 884 167 884 165 884 163 884 161 884 
Tannhelse  268 157 265 157 262 157 259 157 256 157 
Kultur, idrett & inkludering  311 765 308 765 305 765 302 765 299 765 
Infrastruktur og veg  1 167 692 1 155 692 1 143 692 1 131 692 1 119 692 
Mobilitet og kollektiv  2 519 154 2 394 154 2 414 154 2 360 154 2 401 154 
Innovasjon og næringsutvikling  236 753 233 753 230 753 227 753 224 753 
Opplæring og kompetanse  3 468 210 3 431 210 3 394 210 3 357 210 3 320 210 
Sum sektornivå 8 876 634 8 688 634 8 645 634 8 528 634 8 506 634 

 
Forslag til vedtak: 

1. Finansutvalet tek orienteringane i Arbeidsdokument 2/20 om utviklinga i 2020 og 
økonomiske utfordringar i planperioden til vitande. 
 

2. Finansutvalet legg til grunn oversyna i Arbeidsdokument 2/20 som gjeld 
skatt/rammetilskot, kapitalutgifter/-inntekter og konsesjonskraft som føresetnader for den 
vidare budsjettprosessen 

 
Saksprotokoll 28.05.2020 - finansutvalet 
 
Noralv Distad (H) sette fram slikt forslag til innstilling: 
 

«Det vert gjennomført ekstern kvalitetssikring av Atløysambandet og utarbeidd søknad 
om ferjeavløysingsmidlar. Sak til fylkestinget i desember 2020.» 

 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag til innstilling: 
 

« Nytt punkt: 
  
«Fylkestinget vil vurdera å framskynda fylkesvegprosjektet Svelgen-Indrehus basert på 
evt. auka statlege løyvingar, samt ei nærare vurdering av måltalet for gjeldsgrad på 
115%.» 

 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av Sp, A, MDG, SV, KrF og V fram slikt forslag til 
innstilling: 

 
«Alternativ: 

 
Finansutvalet innstiller følgjande til fylkesutvalet: 
 

 1. Fylkestinget meiner gjelda til fylkeskommunen i økonomiplanperioden ikkje bør 
overskrida 115% av driftsbudsjettet. Dette er å sjå som ei styringsramme for kva 
finanskostnader investeringsbudsjettet påfører driftsråmene.  
  
Fylkestinget vil peike på at nokre prosjekt har ekstern finansiering, heilt eller delvis, og 
difor belastar driftsbudsjettet med finanskostnader ulikt sjølv om dei aukar gjeldsgraden. 
Desse bør få ein særskild vurdering i ein budsjettprosess med krevjande økonomiske 
råmer.  
  



2. Fylkestinget legg for den vidare budsjettprosessen til grunn slike råmer for 
investeringsbudsjettet: 

Investeringsråmer i 1000 kr 2021 2022 2023 2024 
SUM 5 700 204 5 343 438 4 031 028 3 391 229 

                
 Finansutvalet kjem attende med kva prosjekt som vert prioritert innanfor råmene ved eit 
seinare høve.  
  
3. Fylkestinget legg til grunn slike sektorråmer for økonomiplanperioden for vidare 
utgreiingsabeid:  
  
(tabell i punkt 3 i tilrådinga)  
  
Fylkestinget vil påpeike at dette betyr reduksjon i drift som krev openheit om kva 
konsekvensar eit slikt sektorbudsjett vil gje. Fylkestinget ber administrasjonen utgreie 
konsekvensar av desse nedtrekka innan sektorane, og synleggjere alternative løysingar. 
Fylkestinget legg til grunn at hovudutvala blir involvert når det gjeld nedtak av 
tenesteytinga innan dei respektive utvala sine ansvarsområder.» 

  
Aleksander Øren Heen (Sp) sette på vegner av Sp, Ap, MDG, SV, KrF og V fram slikt forslag til 
vedtak: 
 

«Alternativ: 
 
4. Fylkestinget syner til at fylkesrådmann har stogga prosessen med kjøp av nytt 
opplæringsfarty for Måløy vidaregåande skule. Fylkestinget ber i den samanheng om at 
det vert fremja ei sak om kva løysing ein ser for seg for å stetta dei behova som er 
naudsynt, og syner her til utgreiingar som vart utført av Sogn og Fjordane 
fylkeskommune.  
   
5. Fylkestinget tek orienteringane i Arbeidsdokument 2/20 om utviklinga i 2020 og 
økonomiske utfordringar i planperioden til vitande.  
  
6. Fylkestinget legg til grunn oversyna i Arbeidsdokument 2/20 som gjeld 
skatt/råmetilskot, kapitalutgifter/-inntekter og konsesjonskraft som føresetnader for den 
vidare budsjettprosessen.  
  
7. Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å koma tilbake med ei utredning på korleis 
prosjektet Svelgen – Indrehus kan få ei raskare realisering.  
  
8. Ferjeavløysingsprosjektet Atløysambandet ligg inne i vedteken investeringsplan for 
2020-23. Fylkestinget syner til vedtekne endringar i den statlege ferjeavløysingsordninga 
for fylkesvegnettet, og ber Fylkesrådmannen kome tilbake med ei sak om korleis denne 
ordninga kan utnyttast best mogleg for Atløysambandet og evt andre prosjekt som er i 
same finansieringssituasjonen.  
  
9. For Laksevåg og Bergen Maritime vgs og Fagskolen i Hordaland viser Fylkestinget til 
tidlegare vedtak i fylkestinget i PS 28/2019, og har ein ambisjon om å realisera prosjektet 
som planlagt. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdera tiltak for å betra finansieringa av 
prosjektet.  
  
10. Finansutvalet vil kome tilbake til finansiering av evt auka kostnader knytt til omlegging 
til nullutslepp på hurtigbåtane når anbud og oversikt over kostnadane føreligg.  
  
11. Fylkestinget viser til den store svikten i inntekter og auka utgifter for fylkeskommunen 
som direkte følgje av koronapandemien. Fylkestinget føreset at regjeringa gjev snarleg 
signal om auka statleg bidrag til fylkeskommunane. Ein forutset full kompensasjon.» 

 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slik forslag til innstilling: 
  

«Nytt punkt: 
  
Fylkestinget vil vurdera å framskynda fylkesvegprosjektet Svelgen-Indrehus basert på 
evt. auka statlege løyvingar.  Fylkestinget ønskjer ein snarleg, kritisk gjennomgang av 



nullutslepps- hurtigbåtprosjektet for Sogn og Fjordane for å få oppdatert kost/risikobilete 
slik at eventuelt framdriftsplan modifiserast for å redusere framtidige investeringar.» 

 
Avrøysting 
Heen sitt forslag til innstilling fekk 15 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, Frp, H) og vart vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling fekk 2 røyster (FNB) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag til vedtak fekk 2 røyster (FNB) og fall. 
Distad sitt forslag fekk 5 røyster (H, Frp) og fall. 
Søviknes sitt forslag fekk 5 røyster (H, Frp) og fall. 
Heen sitt forslag til vedtak (punkt 4, 5, 6, 11) fekk 15 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, Frp, H) og 
vart vedteke. 
Heen sitt forslag til vedtak (punkt 7-8) fekk 15 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, Frp, H) og vart 
vedteke. 
Heen sitt forslag til vedtak (punkt 9-10) fekk 13 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, H) og vart 
vedteke. 
Andersen sitt forslag fekk 4 røyster (FNB, Frp) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Finansutvalet innstiller følgjande til fylkesutvalet: 
 
 1. Fylkestinget meiner gjelda til fylkeskommunen i økonomiplanperioden ikkje bør overskrida 
115% av driftsbudsjettet. Dette er å sjå som ei styringsramme for kva finanskostnader 
investeringsbudsjettet påfører driftsråmene.  
  
Fylkestinget vil peike på at nokre prosjekt har ekstern finansiering, heilt eller delvis, og difor 
belastar driftsbudsjettet med finanskostnader ulikt sjølv om dei aukar gjeldsgraden. Desse bør få 
ein særskild vurdering i ein budsjettprosess med krevjande økonomiske råmer.  
  
2. Fylkestinget legg for den vidare budsjettprosessen til grunn slike råmer for 
investeringsbudsjettet: 

Investeringsråmer i 1000 kr 2021 2022 2023 2024 
SUM 5 700 204 5 343 438 4 031 028 3 391 229 

                
Finansutvalet kjem attende med kva prosjekt som vert prioritert innanfor råmene ved eit seinare 
høve.  
  
3. Fylkestinget legg til grunn slike sektorråmer for økonomiplanperioden for vidare utgreiingsabeid:  
  

  Budsjett 
2020 2021 2022 2023 2024 

Politisk styring, kontrollutv og 
org og øk  735 019 732 019 729 019 726 019 723 019 

Strategi og digitalisering  169 884 167 884 165 884 163 884 161 884 
Tannhelse  268 157 265 157 262 157 259 157 256 157 
Kultur, idrett & inkludering  311 765 308 765 305 765 302 765 299 765 
Infrastruktur og veg  1 167 692 1 155 692 1 143 692 1 131 692 1 119 692 
Mobilitet og kollektiv  2 519 154 2 394 154 2 414 154 2 360 154 2 401 154 
Innovasjon og 
næringsutvikling  236 753 233 753 230 753 227 753 224 753 

Opplæring og kompetanse  3 468 210 3 431 210 3 394 210 3 357 210 3 320 210 
Sum sektornivå 8 876 634 8 688 634 8 645 634 8 528 634 8 506 634 

  
Fylkestinget vil påpeike at dette betyr reduksjon i drift som krev openheit om kva konsekvensar eit 
slikt sektorbudsjett vil gje. Fylkestinget ber administrasjonen utgreie konsekvensar av desse 
nedtrekka innan sektorane, og synleggjere alternative løysingar. Fylkestinget legg til grunn at 
hovudutvala blir involvert når det gjeld nedtak av tenesteytinga innan dei respektive utvala sine 
ansvarsområder.  
 
  



Vedtak 
1. Finansutvalet syner til at fylkesrådmann har stogga prosessen med kjøp av nytt opplæringsfarty 
for Måløy vidaregåande skule. Finansutvalet ber i den samanheng om at det vert fremja ei sak om 
kva løysing ein ser for seg for å stetta dei behova som er naudsynt, og syner her til utgreiingar som 
vart utført av Sogn og Fjordane fylkeskommune.  
   
2. Finansutvalet tek orienteringane i Arbeidsdokument 2/20 om utviklinga i 2020 og økonomiske 
utfordringar i planperioden til vitande.  
  
3. Finansutvalet legg til grunn oversyna i Arbeidsdokument 2/20 som gjeld skatt/råmetilskot, 
kapitalutgifter/-inntekter og konsesjonskraft som føresetnader for den vidare budsjettprosessen.  
  
4. Finansutvalet ber fylkesrådmannen om å koma tilbake med ei utredning på korleis prosjektet 
Svelgen – Indrehus kan få ei raskare realisering.  
  
5. Ferjeavløysingsprosjektet Atløysambandet ligg inne i vedteken investeringsplan for 2020-23. 
Fylkestinget syner til vedtekne endringar i den statlege ferjeavløysingsordninga for fylkesvegnettet, 
og ber Fylkesrådmannen kome tilbake med ei sak om korleis denne ordninga kan utnyttast best 
mogleg for Atløysambandet og evt andre prosjekt som er i same finansieringssituasjonen.  
  
6. For Laksevåg og Bergen Maritime vgs og Fagskolen i Hordaland viser finansutvalet til tidlegare 
vedtak i fylkestinget i PS 28/2019, og har ein ambisjon om å realisera prosjektet som planlagt. 
Finansutvalet ber fylkesrådmannen vurdera tiltak for å betra finansieringa av prosjektet.  
  
7. Finansutvalet vil kome tilbake til finansiering av evt auka kostnader knytt til omlegging til 
nullutslepp på hurtigbåtane når anbud og oversikt over kostnadane føreligg.  
  
8. Finansutvalet viser til den store svikten i inntekter og auka utgifter for fylkeskommunen som 
direkte følgje av koronapandemien. Finansutvalet føreset at regjeringa gjev snarleg signal om auka 
statleg bidrag til fylkeskommunane. Ein forutset full kompensasjon. 
 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget meiner gjelda til fylkeskommunen i økonomiplanperioden ikkje bør overskrida 115% 
av driftsbudsjettet. Dette er å sjå som ei styringsramme for kva finanskostnader 
investeringsbudsjettet påfører driftsråmene.  
  
Fylkestinget vil peike på at nokre prosjekt har ekstern finansiering, heilt eller delvis, og difor 
belastar driftsbudsjettet med finanskostnader ulikt sjølv om dei aukar gjeldsgraden. Desse bør få 
ein særskild vurdering i ein budsjettprosess med krevjande økonomiske råmer.  
  
2. Fylkestinget legg for den vidare budsjettprosessen til grunn slike råmer for 
investeringsbudsjettet: 

Investeringsråmer i 1000 kr 2021 2022 2023 2024 
SUM 5 700 204 5 343 438 4 031 028 3 391 229 

                
 Finansutvalet kjem attende med kva prosjekt som vert prioritert innanfor råmene ved eit seinare 
høve.  
  
3. Fylkestinget legg til grunn slike sektorråmer for økonomiplanperioden for vidare utgreiingsabeid:  
  

  Budsjett 
2020 2021 2022 2023 2024 

Politisk styring, kontrollutv og org 
og øk  735 019 732 019 729 019 726 019 723 019 

Strategi og digitalisering  169 884 167 884 165 884 163 884 161 884 
Tannhelse  268 157 265 157 262 157 259 157 256 157 
Kultur, idrett & inkludering  311 765 308 765 305 765 302 765 299 765 
Infrastruktur og veg  1 167 692 1 155 692 1 143 692 1 131 692 1 119 692 
Mobilitet og kollektiv  2 519 154 2 394 154 2 414 154 2 360 154 2 401 154 



Innovasjon og næringsutvikling  236 753 233 753 230 753 227 753 224 753 
Opplæring og kompetanse  3 468 210 3 431 210 3 394 210 3 357 210 3 320 210 
Sum sektornivå 8 876 634 8 688 634 8 645 634 8 528 634 8 506 634 

  
Fylkestinget vil påpeike at dette betyr reduksjon i drift som krev openheit om kva konsekvensar eit 
slikt sektorbudsjett vil gje. Fylkestinget ber administrasjonen utgreie konsekvensar av desse 
nedtrekka innan sektorane, og synleggjere alternative løysingar. Fylkestinget legg til grunn at 
hovudutvala blir involvert når det gjeld nedtak av tenesteytinga innan dei respektive utvala sine 
ansvarsområder.  
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Fylkestinget vil vurdera å framskynda fylkesvegprosjektet Svelgen-Indrehus basert på 
evt. auka statlege løyvingar. Fylkestinget ønskjer ein snarleg, kritisk gjennomgang av 
nullutslepps- hurtigbåtprosjektet for Sogn og Fjordane for å få oppdatert kost/risikobilete 
slik at eventuelt framdriftsplan modifiserast for å redusere framtidige investeringar.» 

 
Terje Søviknes (Frp) sette på vegner av Frp fram slik protokollmerknad: 
 

«Frps representanter viser til at denne saka omhandler rammer for Økonomiplanen 
2020-2023. Enkelttiltak i både drifts- og investeringsbudsjettet vert å komma attende til i 
der vidare arbeidet med Budsjett 2021/Økonomiplan 2021-24. Frp røysta difor i mot 
framlegget frå FNB vedr. fylkesvegprosjektet Svelgen – Indrehus, og syner til eige 
vedtakspunkt i Finansutvalet si handsaming av saka.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Andersen sitt forslag fekk 6 røyster (FNB) og fall. 
 
Vedtak 
1. Fylkestinget meiner gjelda til fylkeskommunen i økonomiplanperioden ikkje bør overskrida 115% 
av driftsbudsjettet. Dette er å sjå som ei styringsramme for kva finanskostnader 
investeringsbudsjettet påfører driftsråmene.  
  
Fylkestinget vil peike på at nokre prosjekt har ekstern finansiering, heilt eller delvis, og difor 
belastar driftsbudsjettet med finanskostnader ulikt sjølv om dei aukar gjeldsgraden. Desse bør få 
ein særskild vurdering i ein budsjettprosess med krevjande økonomiske råmer.  
  
2. Fylkestinget legg for den vidare budsjettprosessen til grunn slike råmer for 
investeringsbudsjettet: 

Investeringsråmer i 1000 kr 2021 2022 2023 2024 
SUM 5 700 204 5 343 438 4 031 028 3 391 229 

                
 Finansutvalet kjem attende med kva prosjekt som vert prioritert innanfor råmene ved eit seinare 
høve.  
  
  



3. Fylkestinget legg til grunn slike sektorråmer for økonomiplanperioden for vidare utgreiingsabeid:  
  

  Budsjett 
2020 2021 2022 2023 2024 

Politisk styring, kontrollutv og org 
og øk  735 019 732 019 729 019 726 019 723 019 

Strategi og digitalisering  169 884 167 884 165 884 163 884 161 884 
Tannhelse  268 157 265 157 262 157 259 157 256 157 
Kultur, idrett & inkludering  311 765 308 765 305 765 302 765 299 765 
Infrastruktur og veg  1 167 692 1 155 692 1 143 692 1 131 692 1 119 692 
Mobilitet og kollektiv  2 519 154 2 394 154 2 414 154 2 360 154 2 401 154 
Innovasjon og næringsutvikling  236 753 233 753 230 753 227 753 224 753 
Opplæring og kompetanse  3 468 210 3 431 210 3 394 210 3 357 210 3 320 210 
Sum sektornivå 8 876 634 8 688 634 8 645 634 8 528 634 8 506 634 

  
Fylkestinget vil påpeike at dette betyr reduksjon i drift som krev openheit om kva konsekvensar eit 
slikt sektorbudsjett vil gje. Fylkestinget ber administrasjonen utgreie konsekvensar av desse 
nedtrekka innan sektorane, og synleggjere alternative løysingar. Fylkestinget legg til grunn at 
hovudutvala blir involvert når det gjeld nedtak av tenesteytinga innan dei respektive utvala sine 
ansvarsområder.  
 
Protokollmerknad frå Frp 
Frps representanter viser til at denne saka omhandler rammer for Økonomiplanen 2020-2023. 
Enkelttiltak i både drifts- og investeringsbudsjettet vert å komma attende til i der vidare arbeidet 
med Budsjett 2021/Økonomiplan 2021-24. Frp røysta difor i mot framlegget frå FNB vedr. 
fylkesvegprosjektet Svelgen – Indrehus, og syner til eige vedtakspunkt i Finansutvalet si 
handsaming av saka. 
 

PS 41/20 Skilting av bygg i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til vedtak  

1. Fylkestinget vedtek å skilta om alle bygg nytta av Vestland fylkeskommune med grunnlag i 
den nye grafiske profilen. 
 

2. Fylkestinget løyver ei samla investeringsramme på 16 millionar kroner som ei øvre ramme 
for prosjektet fordelt med halvparten i 2020 og halvparten i 2021. 
 

3. Fylkestinget kjem attende til finansiering av løyvinga for 2020 på 8 millionar kroner i 
økonomirapporten etter 1. tertial. Restsummen vert innarbeidd i budsjettet for 2021. 

 
Saksprotokoll i 14.02.2020 - fylkesutvalet 
 
Alfred Bjørlo (V) sette på vegner av A, Sp, V, MDG, KrF og SV fram slikt forslag: 
 

«1. Fylkesutvalet tek til vitande framlegget om å skilte om alle bygg nytta av Vestland 
fylkeskommune med grunnlag i den nye grafiske profilen. 
 
2. Finansiering og framdriftsplan vert å handsame i samband med økonomirapporten 
etter 1. tertial.» 

 
Avrøysting 
Bjørlo sitt forslaget vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot inga røyster til 
innstillinga. 
 
Vedtak 
1. Fylkesutvalet tek til vitande framlegget om å skilte om alle bygg nytta av Vestland 
fylkeskommune med grunnlag i den nye grafiske profilen. 
 
2. Finansiering og framdriftsplan vert å handsame i samband med økonomirapporten etter 1. 
tertial. 
 



Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Morten Klementsen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Grafisk profil er viktig for enhver organisasjon. Den alvorlige økonomiske situasjonen til 
Vestland fylkeskommune tilsier nå at revitalisering av logos og grafisk profil blir utsatt 
tidsmessig til et bedre økonomisk grunnlag foreligger.» 

 
Svein Halleraker (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Med bakgrunn i fylkeskommunens økonomiske situasjon, avventes fornyelse av 
skilting. 
 
2. Fylkesnavn og fylkesvåpen fjernes eller overdekkes på eksisterende skilt. 
 
3. Ytterligere finansiering av skiltplanen blir å komme tilbake til i budsjett for 2021.» 

 
Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Fylkesrådmannen blir bedt om å løyse naudsynt skilting for 2020 der det er inngått 
avtale. 
Fylkestinget kjem tilbake til løyvingar for vidare skilting i årsbudsjett 2021.» 

 
Halleraker trakk sitt forslag. 
 
Svein Halleraker (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Med bakgrunn i fylkeskommunens økonomiske situasjon, avventes fornyelse av 
skilting. 
 
2. Fylkestinget løyver en investeringsramme på 1 million kroner til naudsynt skilting i 
2020. 
 
3. Ytterligere finansiering av skiltplanen blir å komme tilbake til i budsjett for 2021.» 

 
Klementsen og Golis trakk sine forslag. 
 
Avrøysting 
Halleraker sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstillinga vart ikkje røysta over. 
 
Vedtak 
1. Med bakgrunn i fylkeskommunens økonomiske situasjon, avventes fornyelse av skilting. 
 
2. Fylkestinget løyver en investeringsramme på 1 million kroner til naudsynt skilting i 2020. 
 
3. Ytterligere finansiering av skiltplanen blir å komme tilbake til i budsjett for 2021. 
 
  



PS 42/20 Bømlo fiskerihamn - garanti for forskottering 
 
Forslag til innstilling 

1. Vestland fylkeskommune går inn som avtalepart i avtalen Kystverket hadde med Bømlo 
kommune for tiltak i fiskerihamna i Langevåg. Ansvaret Vestland fylkeskommune tek på seg er 
tilsvarande som Kystverket hadde med unntak av navigasjonsinstallasjonar, som framleis er 
Kystverket sitt ansvar. 
 

2. Vestland fylkeskommune dekkjer kostnadane med bygging av molo, avgrensa til maksimalt 
165 millionar kroner eks. mva. Byggekostnaden vil bli utbetalt med like store delar i perioden 
2024-2028. 
 

3. Investeringssummen er bindande og kostnadane er innarbeidde i utkastet til 
investeringsbudsjett i økonomiplan 2021-2024. 
 

Saksprotokoll 14.05.2020 - hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Tom Hiis Bergh (V) sette på vegner av V, KrF, Ap, Sp og MDG slik protokollmerknad:  
  

«Partia viser til innkomande søknad frå Bremanger fiskerihavn og imøteser behandling 
av denne.» 

 
Avrøysting 
Fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 

1. Vestland fylkeskommune går inn som avtalepart i avtalen Kystverket hadde med Bømlo 
kommune for tiltak i fiskerihamna i Langevåg. Ansvaret Vestland fylkeskommune tek på 
seg er tilsvarande som Kystverket hadde med unntak av navigasjonsinstallasjonar, som 
framleis er Kystverket sitt ansvar. 
 

2. Vestland fylkeskommune dekkjer kostnadane med bygging av molo, avgrensa til 
maksimalt 165 millionar kroner eks. mva. Byggekostnaden vil bli utbetalt med like store 
delar i perioden 2024-2028. 

3. Investeringssummen er bindande og kostnadane er innarbeidde i utkastet til 
investeringsbudsjett i økonomiplan 2021-2024. 

Saksprotokoll 28.05.2020 - finansutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Vestland fylkeskommune går inn som avtalepart i avtalen Kystverket hadde med Bømlo 

kommune for tiltak i fiskerihamna i Langevåg. Ansvaret Vestland fylkeskommune tek på seg 
er tilsvarande som Kystverket hadde med unntak av navigasjonsinstallasjonar, som framleis 
er Kystverket sitt ansvar. 
 

2. Vestland fylkeskommune dekkjer kostnadane med bygging av molo, avgrensa til maksimalt 
165 millionar kroner eks. mva. Byggekostnaden vil bli utbetalt med like store delar i perioden 
2024-2028. 

3. Investeringssummen er bindande og kostnadane er innarbeidde i utkastet til 
investeringsbudsjett i økonomiplan 2021-2024. 

 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Vestland fylkeskommune går inn som avtalepart i avtalen Kystverket hadde med Bømlo 

kommune for tiltak i fiskerihamna i Langevåg. Ansvaret Vestland fylkeskommune tek på seg 



er tilsvarande som Kystverket hadde med unntak av navigasjonsinstallasjonar, som framleis 
er Kystverket sitt ansvar. 
 

2. Vestland fylkeskommune dekkjer kostnadane med bygging av molo, avgrensa til maksimalt 
165 millionar kroner eks. mva. Byggekostnaden vil bli utbetalt med like store delar i perioden 
2024-2028. 
 

3. Investeringssummen er bindande og kostnadane er innarbeidde i utkastet til 
investeringsbudsjett i økonomiplan 2021-2024. 

 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune går inn som avtalepart i avtalen Kystverket hadde med Bømlo 
kommune for tiltak i fiskerihamna i Langevåg. Ansvaret Vestland fylkeskommune tek på seg er 
tilsvarande som Kystverket hadde med unntak av navigasjonsinstallasjonar, som framleis er 
Kystverket sitt ansvar. 
 

2. Vestland fylkeskommune dekkjer kostnadane med bygging av molo, avgrensa til maksimalt 
165 millionar kroner eks. mva. Byggekostnaden vil bli utbetalt med like store delar i perioden 
2024-2028. 
 

3. Investeringssummen er bindande og kostnadane er innarbeidde i utkastet til 
investeringsbudsjett i økonomiplan 2021-2024. 

 

PS 43/20 Finansiering av kulturbygg med regionale funksjonar 
 
Forslag til innstilling  
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å opprette ein budsjettpost under avdeling for kultur, idrett 
og inkludering til finansiering av større kulturbygg med regionale funksjonar ved budsjettarbeidet 
for 2021. 
 
Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å opprette ein budsjettpost under avdeling for kultur, idrett 
og inkludering til finansiering av større kulturbygg med regionale funksjonar ved budsjettarbeidet 
for 2021. 
 
Saksprotokoll 28.05.2020 - finansutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å opprette ein budsjettpost under avdeling for kultur, idrett 
og inkludering til finansiering av større kulturbygg med regionale funksjonar ved budsjettarbeidet 
for 2021. 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 



Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å opprette ein budsjettpost under avdeling for kultur, idrett 
og inkludering til finansiering av større kulturbygg med regionale funksjonar ved budsjettarbeidet 
for 2021. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkestinget ber fylkesrådmannen om å opprette ein budsjettpost under avdeling for kultur, idrett 
og inkludering til finansiering av større kulturbygg med regionale funksjonar ved budsjettarbeidet 
for 2021. 
 

PS 44/20 Det Vestnorske Teateret LL. Lånegaranti til nybygg 
 
Forslag til innstilling  
1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som Det Vestnorske 

Teateret LL tek opp til nybygg, i samsvar med søknad dagsett 29. april 2020.  
 
2. Garantien gjeld for hovudstol på inntil 70 mill. kr, med tillegg av 10 % av gjeldande hovedstol 

til dekning av påløpte renter og kostnader. Det maksimale garantibeløpet, 77 mill. kr, vert 
redusert i takt med nedbetaling av lånet. 

 
3. Garantien gjeld frå vedtakstidspunktet og ut år 2042. 
 
4. Vedtaket må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 

kommunelova § 14-19. 
 
Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Gunn Åmdal Mongstad (Sp) stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho er vald til styremedlem i Det 
Vestnorske Teateret av fylkestinget. Ho har ikkje tiltredd verv som styremedlem. Mongstad gjekk 
frå under behandlinga av spørsmålet om ho var inhabil.  
 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering vedtok samrøystes at Mongstad ikkje var inhabil. 
Mongstad tiltredde saksbehandlinga.  
 
Avrøysting 
Fylkesrådmann sitt forslag fekk 13 røyster (A, Sp, V, MDG, SV, H, Frp, Pp, R) og vart vedteke som 
innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (FNB).  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som Det Vestnorske 

Teateret LL tek opp til nybygg, i samsvar med søknad dagsett 29. april 2020.  
 
2. Garantien gjeld for hovudstol på inntil 70 mill. kr, med tillegg av 10 % av gjeldande hovudstol 

til dekning av påløpte renter og kostnader. Det maksimale garantibeløpet, 77 mill. kr, vert 
redusert i takt med nedbetaling av lånet. 

 
3. Garantien gjeld frå vedtakstidspunktet og ut år 2042. 
 
4. Vedtaket må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 

kommunelova § 14-19. 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Natalia Golis (MDG) stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho er styremedlem i Det Vestnorske 
teateret AS. Golis gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om ho var inhabil. Fylkesutvalet vedtok 
samrøystes at Natalia Golis var inhabil etter forvaltningslova § 6, 1. ledd e). 

 



Natalia Golis gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 16 representantar til stades. 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som Det Vestnorske 

Teateret AS tek opp til nybygg, i samsvar med søknad dagsett 29. april 2020.  
 
2. Garantien gjeld for hovudstol på inntil 70 mill. kr, med tillegg av 10 % av gjeldande hovudstol 

til dekning av påløpte renter og kostnader. Det maksimale garantibeløpet, 77 mill. kr, vert 
redusert i takt med nedbetaling av lånet. 

 
3. Garantien gjeld frå vedtakstidspunktet og ut år 2042. 
 
4. Vedtaket må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 

kommunelova § 14-19. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Natalia Golis (MDG), Alexander Fosse Andersen (Sp) og Geir Kjell Andersland (V) stilte spørsmål 
om dei var inhabile. Golis og Andersen er styremedlem, og Andersland har møtt som varamedlem i 
styret, i Det Vestnorske teateret AS. Golis, Andersen og Andersland gjekk frå under vurderinga av 
spørsmålet om dei var inhabile. Fylkestinget vedtok samrøystes at Natalia Golis og Alexander 
Fosse Andersen var inhabile etter forvaltningslova § 6, 1. ledd e). Fylkestinget vedtok samrøystes 
at Geir Kjell Andersland var habil etter forvaltningslova § 6, 1. ledd e). 

 
Natalia Golis og Alexander Fosse Andersen gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 63 
representantar til stades. 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som Det Vestnorske 

Teateret AS tek opp til nybygg, i samsvar med søknad dagsett 29. april 2020.  
 
2. Garantien gjeld for hovudstol på inntil 70 mill. kr, med tillegg av 10 % av gjeldande hovudstol 

til dekning av påløpte renter og kostnader. Det maksimale garantibeløpet, 77 mill. kr, vert 
redusert i takt med nedbetaling av lånet. 

 
3. Garantien gjeld frå vedtakstidspunktet og ut år 2042. 
 
4. Vedtaket må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 

kommunelova § 14-19. 
 
  



PS 45/20 Søknad om midlar til Griegkvartalet 
 
Forslag til innstilling  

1. Vestland fylkeskommune ser positivt på initiativet om å vidareutvikle planane for Griegkvartalet 
i Bergen.  

 
2. Vestland fylkeskommune avslår søknaden om midlar til vidareutvikling av prosjektet 

Griegkvartalet på bakgrunn av den økonomiske situasjonen. 
 
Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Utvalsleiar Stian Jean Opedal Davis (A) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er 
varamedlem til styret i Grieghallen AS. Davis gjekk frå under behandlinga av spørsmålet om han 
var inhabil og nestleiar Alfred Bjørlo (V) leidde møtet.  
 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering vedtok samrøystes at Davis ikkje var inhabil. Davis 
tiltredde saksbehandlinga og tiltredde igjen som møteleiar.  
 
Kjell Håland (A) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er styremedlem i Bergen Nasjonale 
Opera. Håland gjekk frå under behandling av spørsmålet om han var inhabil. Hovudutval for kultur, 
idrett og integrering vedtok samrøystes at Håland var inhabil etter forvaltningslova § 6, 1. ledd e). 

 
Håland gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 representantar til stades. 
 
Karstein Birkeland (Pp) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er varamedlem i styret i 
Grieghallen AS. Birkeland gjekk frå under behandlinga av spørsmålet om han var inhabil. 
Hovudutval for kultur, idrett og integrering vedtok samrøystes at Birkeland ikkje var inhabil. 
Birkeland tiltredde saksbehandlinga.  
 
Avrøysting 
Fylkesrådmann sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune ser positivt på initiativet om å vidareutvikle planane for Griegkvartalet 
i Bergen.  

 
2. Vestland fylkeskommune avslår søknaden om midlar til vidareutvikling av prosjektet 

Griegkvartalet på bakgrunn av den økonomiske situasjonen. 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

3. Vestland fylkeskommune ser positivt på initiativet om å vidareutvikle planane for Griegkvartalet 
i Bergen.  

 
4. Vestland fylkeskommune avslår søknaden om midlar til vidareutvikling av prosjektet 

Griegkvartalet på bakgrunn av den økonomiske situasjonen. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Tor André Ljosland (KrF), Kjell Gitton Håland (A), Geir Kjell Andersland (V) og Stian Jean Opedal 
Davies (A) stilte spørsmål om dei var inhabile, med slik bakgrunn: 

 Ljosland er føreslått som medlem i Grieghallen AS 
 Håland var tidlegare styremedlem i Bergen Nasjonale Opera 
 Andersland er styremedlem i Grieghallen AS 
 Davies er varamedlem til styret i Grieghallen AS 



Ljosland, Håland, Andersland og Davies gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om dei var 
inhabile. Fylkestinget vedtok samrøystes at Geir Kjell Andersland var inhabile etter forvaltningslova 
§ 6, 1. ledd e). Fylkestinget vedtok samrøystes at Tor André Ljosland, Kjell Gitton Håland og Stian 
Jean Opedal Davies var habil etter forvaltningslova § 6, 1. ledd e). 

 
Geir Kjell Andersland gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 64 representantar til stades. 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune ser positivt på initiativet om å vidareutvikle planane for Griegkvartalet 
i Bergen.  

 
2. Vestland fylkeskommune avslår søknaden om midlar til vidareutvikling av prosjektet 

Griegkvartalet på bakgrunn av den økonomiske situasjonen. 
 

PS 46/20 Reglement for kunstnarleg utsmykking av fylkeskommunale bygg 
 
Forslag til innstilling  

1. Fylkestinget godkjenner Kunstreglement og rettleiing for arbeid i kunstutval i Vestland 
fylkeskommune (vedlegg 1) 
 

2. Fylkestinget godkjenner prosedyren for sakshandsaming av kunstarleg utsmykking i Vestland 
fylkeskommune.  

 
Saksprotokoll i 21.04.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Bjarte Vatnøy (FRP) sette fram slikt forslag:  

 
«Nytt punkt 3  
Øvre ramme for andel kunstnerisk utsmykking som del av byggeprosjekt blir sett til 0,5 %.» 

 
Avrøysting  
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Vatnøy sitt forslag fekk 1 røyst (Frp) og fall.   
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget godkjenner Kunstreglement og rettleiing for arbeid i kunstutval i Vestland 
fylkeskommune (vedlegg 1) 
 

2. Fylkestinget godkjenner prosedyren for sakshandsaming av kunstnarleg utsmykking i Vestland 
fylkeskommune.  

 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag:  

 
«Tillegg: 
 
Nytt punkt 3 
Øvre ramme for andel kunstnerisk utsmykking som del av byggeprosjekt blir sett til 0,5 %.» 

 
  



Avrøysting  
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Søviknes sitt forslag fekk 2 røyster (Frp) og fall.   
 
Innstilling til fylkestinget 

3. Fylkestinget godkjenner Kunstreglement og rettleiing for arbeid i kunstutval i Vestland 
fylkeskommune (vedlegg 1) 
 

4. Fylkestinget godkjenner prosedyren for sakshandsaming av kunstnarleg utsmykking i Vestland 
fylkeskommune.  

 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Bjarte Vatnøy (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nytt pkt. 3 
Øvre ramme for andel kunstnerisk utsmykking som del av byggeprosjekt vert sett til 
0,5%.» 

 
Avrøysting 
Vatnøy sitt forslag fekk 7 røyster (Frp, Pp) og fall. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Fylkestinget godkjenner Kunstreglement og rettleiing for arbeid i kunstutval i Vestland 
fylkeskommune (vedlegg 1) 
 

2. Fylkestinget godkjenner prosedyren for sakshandsaming av kunstnarleg utsmykking i Vestland 
fylkeskommune.  

 

PS 47/20 Integrering - nye oppgåver for fylkeskommunen - strategi og vidare 
arbeid 
 
Forslag til innstilling:  

1. Fylkestinget tek orienteringa om dei nye oppgåvene på integreringsfeltet til vitande.   
 

2. Fylkestinget meiner at Vestland fylke skal vere eit godt integreringsfylke. Fylkeskommunen 
vil arbeide vidare med å utvikle og ta i bruk gode modellar for integreringsarbeidet. 
Arbeidet vert utvikla i samarbeid med stat, kommunar, andre regionale aktørar og frivillig 
sektor.   
 

3. FN sine berekraftsmål står sentralt i integreringsarbeidet, og fylkestinget viser til arbeidet 
med utviklingsplan for Vestland og den plass berekraftsmåla har fått der. Fylkestinget legg 
til grunn at integreringsfeltet vert del av regional planlegging som skjer i etterkant av 
vedtak om utviklingsplan for Vestland.   
 

4. Fylkesutvalet får fullmakt til å gi uttale i sak om busetjing  
 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge utfordringane i denne saka til grunn for vidare 
arbeid i 2020, og innarbeide tiltak i forslag til budsjett og handlingsplan 2021/økonomiplan 
2021-2024.     

 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 



Innstilling til fylkesutvalet 
1.Fylkestinget tek orienteringa om dei nye oppgåvene på integreringsfeltet til vitande.   
  
2.Fylkestinget meiner at Vestland fylke skal vere eit godt integreringsfylke. Fylkeskommunen vil 
arbeide vidare med å utvikle og ta i bruk gode modellar for integreringsarbeidet. Arbeidet vert 
utvikla i samarbeid med stat, kommunar, andre regionale aktørar og frivillig sektor.   
  
3.FN sine berekraftsmål står sentralt i integreringsarbeidet, og fylkestinget viser til arbeidet med 
utviklingsplan for Vestland og den plass berekraftsmåla har fått der. Fylkestinget legg til grunn at 
integreringsfeltet vert del av regional planlegging som skjer i etterkant av vedtak om utviklingsplan 
for Vestland.   
  
4.Fylkesutvalet får fullmakt til å gi uttale i sak om busetjing  
  
5.Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge utfordringane i denne saka til grunn for vidare arbeid i 
2020, og innarbeide tiltak i forslag til budsjett og handlingsplan 2021/økonomiplan 2021-2024.     
 
Saksprotokoll  14.05.2020 - Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Marianne Sæhle (SV) sette på vegner av SV, A KrF, S, V og MDG fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon ber administrasjonen innarbeide eit 
punkt om barn som lever i fattige familiar, med særleg fokus på utdanningsmuligheiter for 
barn med innvandrarbakgrunn.» 

 
Avrøysting 
Fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart samrøystes vedteke 
Sæhle sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 

1. Fylkestinget tek orienteringa om dei nye oppgåvene på integreringsfeltet til vitande.   
 

2. Fylkestinget meiner at Vestland fylke skal vere eit godt integreringsfylke. Fylkeskommunen 
vil arbeide vidare med å utvikle og ta i bruk gode modellar for integreringsarbeidet. 
Arbeidet vert utvikla i samarbeid med stat, kommunar, andre regionale aktørar og frivillig 
sektor.   
 

3. FN sine berekraftsmål står sentralt i integreringsarbeidet, og fylkestinget viser til arbeidet 
med utviklingsplan for Vestland og den plass berekraftsmåla har fått der. Fylkestinget legg 
til grunn at integreringsfeltet vert del av regional planlegging som skjer i etterkant av 
vedtak om utviklingsplan for Vestland.   
 

4. Fylkesutvalet får fullmakt til å gi uttale i sak om busetjing  
 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge utfordringane i denne saka til grunn for vidare 
arbeid i 2020, og innarbeide tiltak i forslag til budsjett og handlingsplan 2021/økonomiplan 
2021-2024.     

 
6. Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon ber administrasjonen innarbeide eit 

punkt om barn som lever i fattige familiar, med særleg fokus på utdanningsmuligheiter for 
barn med innvandrarbakgrunn. 

Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Utvalsleiar Stian Davis (A) sette på vegne av A, SV, MDG, V, Sp fram slikt forslag:  
 

«Alternativ punkt 4   
Fylkesutvalet får fullmakt til å gi uttale i sak om busetjing. Før fylkesutvalet gir uttale, skal 
KULII gi innstilling til fylkesutvalet i saka.» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1-3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Davis sitt forslag punkt 4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  



Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 4 fekk ingen røyster og falt mot Davies sitt forslag som vart 
samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 5 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget tek orienteringa om dei nye oppgåvene på integreringsfeltet til vitande.   
 

2. Fylkestinget meiner at Vestland fylke skal vere eit godt integreringsfylke. Fylkeskommunen 
vil arbeide vidare med å utvikle og ta i bruk gode modellar for integreringsarbeidet. 
Arbeidet vert utvikla i samarbeid med stat, kommunar, andre regionale aktørar og frivillig 
sektor.   
 

3. FN sine berekraftsmål står sentralt i integreringsarbeidet, og fylkestinget viser til arbeidet 
med utviklingsplan for Vestland og den plass berekraftsmåla har fått der. Fylkestinget legg 
til grunn at integreringsfeltet vert del av regional planlegging som skjer i etterkant av 
vedtak om utviklingsplan for Vestland.   
 

4. Fylkesutvalet får fullmakt til å gi uttale i sak om busetjing. Før fylkesutvalet gir uttale, skal 
KULII gi innstilling til fylkesutvalet i saka.  
 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge utfordringane i denne saka til grunn for vidare 
arbeid i 2020, og innarbeide tiltak i forslag til budsjett og handlingsplan 2021/økonomiplan 
2021-2024.     

 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Trude Brosvik (KrF) sette på vegner av SV, A KrF, S, V, MDG, FNB, Frp og H fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Fylkestinget ber administrasjonen innarbeide eit punkt om barn som lever i fattige 
familiar, med særleg fokus på utdanningsmoglegheiter for barn med 
innvandrarbakgrunn.» 

 
Avrøysting 
Fylkesordførar la innstillinga frå hovudutval for kultur, idrett og inkludering til grunn. 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget tek orienteringa om dei nye oppgåvene på integreringsfeltet til vitande.   
 

2. Fylkestinget meiner at Vestland fylke skal vere eit godt integreringsfylke. Fylkeskommunen 
vil arbeide vidare med å utvikle og ta i bruk gode modellar for integreringsarbeidet. 
Arbeidet vert utvikla i samarbeid med stat, kommunar, andre regionale aktørar og frivillig 
sektor.   
 

3. FN sine berekraftsmål står sentralt i integreringsarbeidet, og fylkestinget viser til arbeidet 
med utviklingsplan for Vestland og den plass berekraftsmåla har fått der. Fylkestinget legg 
til grunn at integreringsfeltet vert del av regional planlegging som skjer i etterkant av 
vedtak om utviklingsplan for Vestland.   
 

4. Fylkesutvalet får fullmakt til å gi uttale i sak om busetjing. Før fylkesutvalet gir uttale, skal 
hovudutval for kultur, idrett og integrering gi innstilling til fylkesutvalet i saka.  
 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge utfordringane i denne saka til grunn for vidare 
arbeid i 2020, og innarbeide tiltak i forslag til budsjett og handlingsplan 2021/økonomiplan 



2021-2024.     
 

6. Fylkestinget ber administrasjonen innarbeide eit punkt om barn som lever i fattige familiar, 
med særleg fokus på utdanningsmoglegheiter for barn med innvandrarbakgrunn. 

 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Alfred Bjørlo (V) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
7. Vestland Fylkesting erkjenner at mange menneske i Noreg og Vestland enno blir utsett 
for strukturell rasisme og diskriminering. Ein sterkare og tydelegare kamp mot rasisme - 
på alle nivå - er ein føresetnad for å nå målet om å bli eit godt integereringsfylke. 
Avdekking av strukturell rasisme og kamp mot rasisme må inngå i alt vidare arbeid med 
integrering og samfunnsplanlegging i Vestland fylke.» 

 
Avrøysting 
Bjørlo sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

7. Fylkestinget tek orienteringa om dei nye oppgåvene på integreringsfeltet til vitande.   
 

8. Fylkestinget meiner at Vestland fylke skal vere eit godt integreringsfylke. Fylkeskommunen 
vil arbeide vidare med å utvikle og ta i bruk gode modellar for integreringsarbeidet. 
Arbeidet vert utvikla i samarbeid med stat, kommunar, andre regionale aktørar og frivillig 
sektor.   
 

9. FN sine berekraftsmål står sentralt i integreringsarbeidet, og fylkestinget viser til arbeidet 
med utviklingsplan for Vestland og den plass berekraftsmåla har fått der. Fylkestinget legg 
til grunn at integreringsfeltet vert del av regional planlegging som skjer i etterkant av 
vedtak om utviklingsplan for Vestland.   
 

10. Fylkesutvalet får fullmakt til å gi uttale i sak om busetjing. Før fylkesutvalet gir uttale, skal 
hovudutval for kultur, idrett og integrering gi innstilling til fylkesutvalet i saka.  
 

11. Fylkestinget ber fylkesrådmannen legge utfordringane i denne saka til grunn for vidare 
arbeid i 2020, og innarbeide tiltak i forslag til budsjett og handlingsplan 2021/økonomiplan 
2021-2024.     
 

12. Fylkestinget ber administrasjonen innarbeide eit punkt om barn som lever i fattige familiar, 
med særleg fokus på utdanningsmolegheitar for barn med innvandrarbakgrunn. 
 

13. Vestland Fylkesting erkjenner at mange menneske i Noreg og Vestland enno blir utsett for 
strukturell rasisme og diskriminering. Ein sterkare og tydelegare kamp mot rasisme - på 
alle nivå - er ein føresetnad for å nå målet om å bli eit godt integereringsfylke. Avdekking 
av strukturell rasisme og kamp mot rasisme må inngå i alt vidare arbeid med integrering 
og samfunnsplanlegging i Vestland fylke. 

 
  



PS 48/20 Europameisterskap i friidrett for ungdom 2021 i Bergen 
 
Forslag til innstilling: 

1. Vestland fylkeskommune stiller seg positiv til at Norges friidrettsforbund skal arrangere U-23 
EM i friidrett i Bergen i 2021. 
 

2. Handsaming av søknad om økonomisk stønad til arrangementet vert å kome attende til i 
handsaminga av budsjettet i fylkestinget i desember 2020. 
 

3. Fylkesutvalet peikar ut ein (1) representant til å delta i hovudkomiteen. 

 
Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune stiller seg positiv til at Norges friidrettsforbund skal arrangere U-23 
EM i friidrett i Bergen i 2021. 

2. Handsaming av søknad om økonomisk stønad til arrangementet vert å kome attende til i 
handsaminga av budsjettet i fylkestinget i desember 2020. 

3. Fylkesutvalet peikar ut ein (1) representant til å delta i hovudkomiteen. 

 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Punkt 3 
Fylkesutvalet ber valnemnda peika ut ein representant til å delta i hovudkomiteen før 
møtet i fylkestinget i juni.» 
 

Avrøysting 
Innstillinga med Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune stiller seg positiv til at Norges friidrettsforbund skal arrangere U-23 
EM i friidrett i Bergen i 2021. 
 

2. Handsaming av søknad om økonomisk stønad til arrangementet vert å kome attende til i 
handsaminga av budsjettet i fylkestinget i desember 2020. 
 

3. Fylkesutvalet ber valnemnda peika ut ein representant til å delta i hovudkomiteen før møtet i 
fylkestinget i juni. 

 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Fylkesordførar informerte om at punkt 3 i innstillinga vert behandla i PS 78/20. Punktet vert difor 
ikkje behandla i denne saka. Fylkestinget slutta seg til dette. 
 
Avrøysting 
Innstillinga punkt 1 og 2 vart samrøystes vedteke. 
 
Innstillinga punkt 3 vart ikkje røysta over. 
 
Vedtak 



1. Vestland fylkeskommune stiller seg positiv til at Norges friidrettsforbund skal arrangere U-23 
EM i friidrett i Bergen i 2021. 
 

2. Handsaming av søknad om økonomisk stønad til arrangementet vert å kome attende til i 
handsaminga av budsjettet i fylkestinget i desember 2020. 

 

PS 49/20 Koronautbrotet - omfang, konsekvensar og tiltak i høve kultur, idrett og 
inkludering i Vestland pr juni 2020 
 
Forslag til innstilling:  

1. Vestland fylkeskommune er uroa for konsekvensane av pandemien for kultur, idrett og 
frivilligheit i Vestland fylke og vil ta medansvar for å dempe verknadane for dei regionale 
aktørane. Fylkeskommunen sine tiltak, økonomiske eller andre, bør komplementere 
statlege, kommunale og private ordningar.  
 

2. Vestland fylkeskommune vidarefører gjeldande ordningar for driftsstøtte og prosjekttilskot 
og vurderer søknadene i høve den til ei kvar tid aktuelle situasjonen.  

 
3. Vestland fylkeskommune legg til grunn at mottakarar av driftsstøtte opprettheld aktivitet 

etter verksemda sitt føremål innanfor dei rammer som helsestyresmaktene gjer gjeldande.  
 

4. Ved handsaming av prosjekttilskot skal ein prioritere tiltak som er tilpassa 
pandemisituasjonen, og tiltak som kan setjast raskt i verk når utbrotet er over.  

 
5. I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 

vurdere økonomisk støtte grunna ekstraordinære driftsutgifter og kompensasjon for 
dokumenterte tap for regionale kultur- og idrettsaktørar i samband med nedstenginga. 
Fylkestinget delegerer forvaltinga av ordninga til hovudutval for kultur, idrett og inkludering.  

 
6. I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 

vurdere økonomisk støtte for å stimulere til utprøving og gjennomføring av nyskapande 
formidling og aktivitet innan kunst og kultur, idrett og friluftsliv. Fylkestinget delegerer 
forvaltinga av ordninga til hovudutval for kultur, idrett og inkludering. 
 

7. Vestland fylkeskommune ber om at staten løyver ekstraordinære midlar tilpassa dei 
aktuelle utfordringane på kultur-, idrett og inkluderingsfeltet i Vestland og at 
fylkeskommunen får ansvaret for forvaltinga av desse.  

 
Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag:  
 

«Tillegg  
 
Hovedutval for kultur, idrett og integrering er sterkt uroa over den akutte økonomiske stoda 
og mogelege konkursfaren ved Kode.  Ein syner vidare til at det er motteke søknad om 
støtte frå Kode etter koronautbrotet.  
 
Fylkeskommunen har motteke fleire søknader om økonomisk støtte frå kulturaktørar under 
KULII  som følgje av inntektsbortfall etter styresmaktene sine tiltak i samband med 
koronaepidemien.  
 
Fylkesutvalet vert oppmoda om å prioritere  ei ekstraordinær løyving til KODE i 
samband  med behandling av 1. tertialrapport 2020. Hovedutval for kultur, idrett og 
integrering legg til grunn at midlane ikkje vert tekne frå den delen av årsoverskotet for 
2019 som skal gå til tiltak innenfor kultur, idrett og integrering som følge av koronakrisa.»    

 
Kjell Håland (A) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er styremedlem i KODE. Håland gjekk 
frå under behandling av spørsmålet om han var inhabil. Håland gjekk frå under behandling av 
spørsmålet om han var inhabil. Hovudutval for kultur, idrett og integrering vedtok samrøystes at 



Håland var habil til å delta i saksbehandlinga, men inhabil til å votere over punkta om KODE og 
gjekk frå under voteringa av desse punkta.  
 
Kjell Håland (A) sette på vegne av A, SV, MDG, V, Sp fram slikt forslag:  
 

«Alternativ punkt 5 
 
I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 
sterkt vurdere økonomisk støtte grunna ekstraordinære driftsutgifter og kompensasjon for 
dokumenterte tap for regionale kultur- og idrettsaktørar i samband med nedstenginga. 
Fylkestinget delegerer forvaltinga av ordninga til hovudutval for kultur, idrett og inkludering. 
 

 
Alternativ punkt 6 
 
I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 
vurdere økonomisk støtte for å: 

- Stimulere til utprøving og gjennomføring av nyskapande aktivitet innan idrett 
og friluftsliv. Nyskapande aktivitet og formidling innan kunst og kultur kan også 
vurderast i denne samanheng, men her vil KUP-midlane også nyttast.  

- Bidra til gjennomføring av tiltak som skal bidra til at frivilligheita kjem attende til 
aktivitet etter koronapandemien. 

 
Fylkestinget delegerer forvaltinga av ordninga til hovudutval for kultur, idrett og 
inkludering.»  

 
Terje Kollbotn (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg 
 
Hovedutval for kultur, idrett og integrering i Vestland fylke er sterkt uroa for den 
kritiske  økonomiske situasjonen for Norges nest største kunstmuseum, KODE. 
Hovedutvalet vil på det sterkaste oppmode regjeringa og Kulturdepartementet om å 
medverke økonomisk til å sikre vidare drift av KODE.» 
 

Det var 14 representantar tilstades under voteringa av punkta som omhandlar KODE.  
 
Avrøysting  
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1-4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 5 fekk 2 røyster (Frp, Pp) og falt mot Håland sitt forslag som 
fekk 13 røyster (A, SV, V, Sp, MDG, H, R, FNB) og vart vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 6 fekk 1 røyst (Frp) og falt mot Håland sitt forslag som fekk 14 
røyster (A, V, Sp, MDG, SV, H, FNB, Pp, R) og vart vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 7 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Kollbotn sitt forslag punkt 8 fekk 13 røyster (A, V, Sp, MDG, SV, H, FNB, Pp, R) og vart vedteke 
som innstilling til fylkestinget mot 1 røyst (Frp).  
Andersen sitt forslag punkt 9 fekk 5 røyster (FNB, Frp, Pp, R) og falt.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 

1. Vestland fylkeskommune er uroa for konsekvensane av pandemien for kultur, idrett og 
frivilligheit i Vestland fylke og vil ta medansvar for å dempe verknadane for dei regionale 
aktørane. Fylkeskommunen sine tiltak, økonomiske eller andre, bør komplementere 
statlege, kommunale og private ordningar.  
 

2. Vestland fylkeskommune vidarefører gjeldande ordningar for driftsstøtte og prosjekttilskot 
og vurderer søknadene i høve den til ei kvar tid aktuelle situasjonen.  

 
3. Vestland fylkeskommune legg til grunn at mottakarar av driftsstøtte opprettheld aktivitet 

etter verksemda sitt føremål innanfor dei rammer som helsestyresmaktene gjer gjeldande.  
 

4. Ved handsaming av prosjekttilskot skal ein prioritere tiltak som er tilpassa 
pandemisituasjonen, og tiltak som kan setjast raskt i verk når utbrotet er over.  
 



5. I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 
sterkt vurdere økonomisk støtte grunna ekstraordinære driftsutgifter og kompensasjon for 
dokumenterte tap for regionale kultur- og idrettsaktørar i samband med nedstenginga. 
Fylkestinget delegerer forvaltinga av ordninga til hovudutval for kultur, idrett og integrering.  
 

6. I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 
vurdere økonomisk støtte for å: 
 
- Stimulere til utprøving og gjennomføring av nyskapande aktivitet innan idrett og friluftsliv.    

               Nyskapande aktivitet og formidling innan kunst og kultur kan også vurderast i denne     
               samanheng, men her vil KUP-midlane også nyttast.  
 

- Bidra til gjennomføring av tiltak som skal bidra til at frivilligheita kjem attende til aktivitet 
etter koronapandemien. 
 
Fylkestinget delegerer forvaltinga av ordninga til hovudutval for kultur, idrett og integrering. 
 

7. Vestland fylkeskommune ber om at staten løyver ekstraordinære midlar tilpassa dei 
aktuelle utfordringane på kultur-, idrett og inkluderingsfeltet i Vestland og at 
fylkeskommunen får ansvaret for forvaltinga av desse.  
 

8. Hovudutval for kultur, idrett og integrering i Vestland fylke er sterkt uroa for den 
kritiske  økonomiske situasjonen for Norges nest største kunstmuseum, KODE. 
Hovudutvalet vil på det sterkaste oppmode regjeringa og Kulturdepartementet om å 
medverke økonomisk til å sikre vidare drift av KODE. 

 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune er uroa for konsekvensane av pandemien for kultur, idrett og 
frivilligheit i Vestland fylke og vil ta medansvar for å dempe verknadane for dei regionale 
aktørane. Fylkeskommunen sine tiltak, økonomiske eller andre, bør komplementere 
statlege, kommunale og private ordningar.  
 

2. Vestland fylkeskommune vidarefører gjeldande ordningar for driftsstøtte og prosjekttilskot 
og vurderer søknadene i høve den til ei kvar tid aktuelle situasjonen.  

 
3. Vestland fylkeskommune legg til grunn at mottakarar av driftsstøtte opprettheld aktivitet 

etter verksemda sitt føremål innanfor dei rammer som helsestyresmaktene gjer gjeldande.  
 

4. Ved handsaming av prosjekttilskot skal ein prioritere tiltak som er tilpassa 
pandemisituasjonen, og tiltak som kan setjast raskt i verk når utbrotet er over.  
 

5. I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 
sterkt vurdere økonomisk støtte grunna ekstraordinære driftsutgifter og kompensasjon for 
dokumenterte tap for regionale kultur- og idrettsaktørar i samband med nedstenginga. 
Fylkestinget delegerer forvaltinga av ordninga til hovudutval for kultur, idrett og integrering.  
 

6. I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 
vurdere økonomisk støtte for å: 
 
- Stimulere til utprøving og gjennomføring av nyskapande aktivitet innan idrett og friluftsliv.    

               Nyskapande aktivitet og formidling innan kunst og kultur kan også vurderast i denne     
               samanheng, men her vil KUP-midlane også nyttast.  
 

- Bidra til gjennomføring av tiltak som skal bidra til at frivilligheita kjem attende til aktivitet 
etter koronapandemien. 
 
Fylkestinget delegerer forvaltinga av ordninga til hovudutval for kultur, idrett og integrering. 
 



7. Vestland fylkeskommune ber om at staten løyver ekstraordinære midlar tilpassa dei 
aktuelle utfordringane på kultur-, idrett og inkluderingsfeltet i Vestland og at 
fylkeskommunen får ansvaret for forvaltinga av desse.  
 

8. Fylkestinget i Vestland er sterkt uroa for den kritiske økonomiske situasjonen for Norges 
nest største kunstmuseum, KODE. Fylkestinget vil på det sterkaste oppmode regjeringa og 
Kulturdepartementet om å medverke økonomisk til å sikre vidare drift av KODE. 

 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Kjell Gitton Håland (A) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er styremedlem i Kode. Håland 
gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han var inhabil. Fylkestinget vedtok samrøystes at 
Kjell Gitton Håland var inhabile etter forvaltningslova § 6, 1. ledd e).  

 
Kjell Gitton Håland gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 64 representantar til stades. 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune er uroa for konsekvensane av pandemien for kultur, idrett og 
frivilligheit i Vestland fylke og vil ta medansvar for å dempe verknadane for dei regionale 
aktørane. Fylkeskommunen sine tiltak, økonomiske eller andre, bør komplementere 
statlege, kommunale og private ordningar.  
 

2. Vestland fylkeskommune vidarefører gjeldande ordningar for driftsstøtte og prosjekttilskot 
og vurderer søknadene i høve den til ei kvar tid aktuelle situasjonen.  

 
3. Vestland fylkeskommune legg til grunn at mottakarar av driftsstøtte opprettheld aktivitet 

etter verksemda sitt føremål innanfor dei rammer som helsestyresmaktene gjer gjeldande.  
 

4. Ved handsaming av prosjekttilskot skal ein prioritere tiltak som er tilpassa 
pandemisituasjonen, og tiltak som kan setjast raskt i verk når utbrotet er over.  
 

5. I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 
sterkt vurdere økonomisk støtte grunna ekstraordinære driftsutgifter og kompensasjon for 
dokumenterte tap for regionale kultur- og idrettsaktørar i samband med nedstenginga. 
Fylkestinget delegerer forvaltinga av ordninga til hovudutval for kultur, idrett og integrering.  
 

6. I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 
vurdere økonomisk støtte for å: 
 
- Stimulere til utprøving og gjennomføring av nyskapande aktivitet innan idrett og friluftsliv.    

               Nyskapande aktivitet og formidling innan kunst og kultur kan også vurderast i denne     
               samanheng, men her vil KUP-midlane også nyttast.  
 

- Bidra til gjennomføring av tiltak som skal bidra til at frivilligheita kjem attende til aktivitet 
etter koronapandemien. 
 
Fylkestinget delegerer forvaltinga av ordninga til hovudutval for kultur, idrett og integrering. 
 

7. Vestland fylkeskommune ber om at staten løyver ekstraordinære midlar tilpassa dei 
aktuelle utfordringane på kultur-, idrett og inkluderingsfeltet i Vestland og at 
fylkeskommunen får ansvaret for forvaltinga av desse.  
 

8. Fylkestinget i Vestland er sterkt uroa for den kritiske økonomiske situasjonen for Norges 
nest største kunstmuseum, KODE. Fylkestinget vil på det sterkaste oppmode regjeringa og 
Kulturdepartementet om å medverke økonomisk til å sikre vidare drift av KODE. 

 

PS 50/20 Bokbåtdrift i Vestland fylke 
 
Forslag til innstilling 



1. Vestland fylkeskommune sin bibliotekpolitikk har som føremål å støtte og utvikle regional 
infrastruktur og tenester, jamne ut forskjellar mellom biblioteka, og gje grunnlag for fagleg 
utvikling og gode nettverk i samarbeid med kommunane i heile fylket. 
 

2. Vestland fylkeskommune avsluttar bokbåttenesta etter vårsesongen 2020. For å utvikle mobile 
bibliotektenester i heile fylket, vert det etablert ei tilskotsordning til interkommunale og 
kommunale tiltak, td bokbussar. 
 

3. Fylkestinget vil prioritere tiltak med utjamnande effekt, mellom anna ved å etablere 
tilskotsordningar som støttar fornying av biblioteklokale, tilskot til interkommunale prosjekt og 
kompetanseheving i samarbeid med kommunane.  

 
Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Terje Kollbotn (R) sette på vegne av R, FNB og Frp fram slikt forslag:  
 

«Alternativ punkt 2, 1.setning: 
 
Vestland fylkeskommune viderefører bokbåttenesta etter vårsesongen 2020.» 

 
Øyvind Strømmen (MDG) sette fram slikt forslag:  

«Alternativ punkt 2, 2. setning: 
 
Vestland fylkeskommune avsluttar bokbåttenesta etter vårsesongen 2020. For å utvikla 
mobile bibliotektenester i heile fylket, vert det etablert ei tilskotsordning til interkommunale 
og kommunale tiltak. Fylkestinget understrekar at ei slik ordning både skal kunna gje tilskot 
til tradisjonelle bibliotektenester og til tiltak som kan fungera som mobile 
kulturhus/møteplassar.»  

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2, første setning fekk 10 røyster (A, V, Sp, MDG, SV, H,  og 
vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot Kollbotn sitt forslag som fekk 5 røyster (Frp, FNB, 
Pp, R).  
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2, andre setning fekk 4 røyster (Pp, FNB, H) og falt mot 
Strømmen sitt forslag som fekk 11 røyster (A, V, Sp, MDG, SV, R, Frp) og vart vedteke som 
innstilling til fylkestinget.  
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune sin bibliotekpolitikk har som føremål å støtte og utvikle regional 
infrastruktur og tenester, jamne ut forskjellar mellom biblioteka, og gje grunnlag for fagleg 
utvikling og gode nettverk i samarbeid med kommunane i heile fylket. 

2. Vestland fylkeskommune avsluttar bokbåttenesta etter vårsesongen 2020. For å utvikla mobile 
bibliotektenester i heile fylket, vert det etablert ei tilskotsordning til interkommunale og 
kommunale tiltak. Fylkestinget understrekar at ei slik ordning både skal kunna gje tilskot til 
tradisjonelle bibliotektenester og til tiltak som kan fungera som mobile kulturhus/møteplassar.  
 

3. Fylkestinget vil prioritere tiltak med utjamnande effekt, mellom anna ved å etablere 
tilskotsordningar som støttar fornying av biblioteklokale, tilskot til interkommunale prosjekt og 
kompetanseheving i samarbeid med kommunane.  

 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Fylkesutvalet meiner at ein får svært mykje igjen for midlane som vert nytta på 
bokbåten. Ordninga og fartøyet er i tillegg å rekne som eiin institusjon og eit levande 
kulturminne i fylket. Bokbåten har vore med på å sikre eit desentralisert bibliotek- og 
kulturtilbod i snart 60 år. 
 



Utvalet tilrår fylkestinget å styrke og vidareutvikle ordninga også etter vårsesongen 2020 
og dei kommande åra.» 

 
Avrøysting 
Andersen sitt forslag fekk 4 røyster (FNB, Frp) og fall 
Innstillinga fekk 13 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, H) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune sin bibliotekpolitikk har som føremål å støtte og utvikle regional 
infrastruktur og tenester, jamne ut forskjellar mellom biblioteka, og gje grunnlag for fagleg 
utvikling og gode nettverk i samarbeid med kommunane i heile fylket. 

2. Vestland fylkeskommune avsluttar bokbåttenesta etter vårsesongen 2020. For å utvikla mobile 
bibliotektenester i heile fylket, vert det etablert ei tilskotsordning til interkommunale og 
kommunale tiltak. Fylkestinget understrekar at ei slik ordning både skal kunna gje tilskot til 
tradisjonelle bibliotektenester og til tiltak som kan fungera som mobile kulturhus/møteplassar.  
 

3. Fylkestinget vil prioritere tiltak med utjamnande effekt, mellom anna ved å etablere 
tilskotsordningar som støttar fornying av biblioteklokale, tilskot til interkommunale prosjekt og 
kompetanseheving i samarbeid med kommunane.  

 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Terje Kollbotn (R) sette på vegner av R, FNB og Frp fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Vestland fylkesting vil vidareutvikle bokbåt-tilbodet til fjord- kyst- og øysamfunn i alle 
deler av fylket.» 

 
Hilde Horpen (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
I punktet 3.: "og kommunale kulturprosjekt " slik at punktet lyder: 
 
3. Fylkestinget vil prioritere tiltak med utjamnande effekt, mellom anna ved å etablere 
tilskotsordningar som støttar fornying av biblioteklokale, tilskot til interkommunale og 
kommunale kulturprosjekt og kompetanseheving i samarbeid med kommunane.» 

 
  



Avrøysting 
Kollbotn sitt forslag fekk 15 røyster (Frp, FNB, R, Pp) og fall. 
Innstillinga punkt 1 og 2 vart vedteke mot 15 røyster (Frp, FNB, R, Pp). 
Horpen sitt forslag vart vedteke mot 15 røyster (Frp, FNB, R, Pp). 
Innstillinga punkt 3 vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune sin bibliotekpolitikk har som føremål å støtte og utvikle regional 
infrastruktur og tenester, jamne ut forskjellar mellom biblioteka, og gje grunnlag for fagleg 
utvikling og gode nettverk i samarbeid med kommunane i heile fylket. 

2. Vestland fylkeskommune avsluttar bokbåttenesta etter vårsesongen 2020. For å utvikla mobile 
bibliotektenester i heile fylket, vert det etablert ei tilskotsordning til interkommunale og 
kommunale tiltak. Fylkestinget understrekar at ei slik ordning både skal kunna gje tilskot til 
tradisjonelle bibliotektenester og til tiltak som kan fungera som mobile kulturhus/møteplassar.  
 

3. Fylkestinget vil prioritere tiltak med utjamnande effekt, mellom anna ved å etablere 
tilskotsordningar som støttar fornying av biblioteklokale, tilskot til interkommunale og 
kommunale kulturprosjekt og kompetanseheving i samarbeid med kommunane.  

 

PS 51/20 Behov og potensial for ei styrka nasjonal karbonfangstsatsing i Vestland 
 
Forslag til innstilling 
1. Realisering av karbonfangst og -lagring er avgjerande for å nå utsleppsmåla i Noreg og i 
Europa. Vestland fylkeskommune meiner at Noreg bør ta ei leiarrolle for utvikling av viktig 
teknologi og infrastuktur.  
 
2. Å realisere system for transport, injisering og lagring av CO2 er avgjerande for å få verdikjedar 
knytt til karbonfangst og -lagring til å verke i ein skala som monnar.  
 
3. For å sikre framdrift og teknologisk forsprang, ber Vestland fylkeskommune regjeringa om 
snarleg løyving av midlar til Northern Lights. 
 
Saksprotokoll i 16.04.2020 - Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Jana Midelfart Hoff (H) sette fram slikt protokollmerknad: 
 
«Endring: 
Tekst under punktet: Vurdering og verknader 
 Folkehelse: Dersom CO2 fangst kan bidra til å nå klimamålene, vil dette helt klart også ha positiv 
effekt på folkehelsen» 
 
Avrøysting: 
Fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
1. Realisering av karbonfangst og -lagring er avgjerande for å nå utsleppsmåla i Noreg og i 
Europa. Vestland fylkeskommune meiner at Noreg bør ta ei leiarrolle for utvikling av viktig 
teknologi og infrastuktur.  
2. Å realisere system for transport, injisering og lagring av CO2 er avgjerande for å få verdikjedar 
knytt til karbonfangst og -lagring til å verke i ein skala som monnar.  
3. For å sikre framdrift og teknologisk forsprang, ber Vestland fylkeskommune regjeringa om 
snarleg løyving av midlar til Northern Lights. 
 
Protokollmerknad frå Hoff (H) 
«Endring: 
Tekst under punktet: Vurdering og verknader 
 Folkehelse: Dersom CO2 fangst kan bidra til å nå klimamålene, vil dette helt klart også ha positiv 
effekt på folkehelsen» 
 
Saksprotokoll  30.04.2020 - fylkesutvalet 
 



Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Realisering av karbonfangst og -lagring er avgjerande for å nå utsleppsmåla i Noreg og i 
Europa. Vestland fylkeskommune meiner at Noreg bør ta ei leiarrolle for utvikling av viktig 
teknologi og infrastuktur.  
 
2. Å realisere system for transport, injisering og lagring av CO2 er avgjerande for å få verdikjedar 
knytt til karbonfangst og -lagring til å verke i ein skala som monnar.  
 
3. For å sikre framdrift og teknologisk forsprang, ber Vestland fylkeskommune regjeringa om 
snarleg løyving av midlar til Northern Lights. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Karbonfangst og -lagring (CCS) i stor skala er avgjerande for å nå utsleppsmåla i 
Noreg, Europa og Verden. Vestland fylkeskommune meiner at Noreg bør ta ei leiarrolle 
for utvikling av teknologi og infrastuktur knytt til CCS. 
 
2. Regjeringa sitt fullskalaprosjekt for fangst, transport, injisering og lagring av CO2 er 
avgjerande for å utvikla verdikjedar knytt til karbonfangst og -lagring i eit globalt 
perspektiv. Prosjektet vil også tilføra norsk leverandørindustri vesentleg kompetanse og 
erfaring, og leggja grunnlaget for eventuell framtidig eksport av teknologi i den globale 
marknaden. 
 
3. For å sikra framdrift og teknologisk forsprang ber Vestland fylkeskommune regjeringa 
om snarast å fatta positivt investeringsvedtak for fullskalaprosjektet for CCS, inkl. 
lagringsdelen Northern Lights.» 

 
Avrøysting 
Søviknes sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Innstillinga fekk ingen røyster og fall.. 
 
Vedtak 

1. Karbonfangst og -lagring (CCS) i stor skala er avgjerande for å nå utsleppsmåla i Noreg, 
Europa og Verden. Vestland fylkeskommune meiner at Noreg bør ta ei leiarrolle for utvikling av 
teknologi og infrastuktur knytt til CCS. 
 

2. Regjeringa sitt fullskalaprosjekt for fangst, transport, injisering og lagring av CO2 er 
avgjerande for å utvikla verdikjedar knytt til karbonfangst og -lagring i eit globalt perspektiv. 
Prosjektet vil også tilføra norsk leverandørindustri vesentleg kompetanse og erfaring, og leggja 
grunnlaget for eventuell framtidig eksport av teknologi i den globale marknaden. 
 

3. For å sikra framdrift og teknologisk forsprang ber Vestland fylkeskommune regjeringa om 
snarast å fatta positivt investeringsvedtak for fullskalaprosjektet for CCS, inkl. lagringsdelen 
Northern Lights. 

 
  



PS 52/20 Plaststrategi for Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling  

1. Fylkestinget vedtek plaststrategien, ein plastfri natur og eit plastfritt hav for Vestland 
fylkeskommune.  

 
2. Plaststrategien blir implementert som eit ledd i utvikling av ein heilskaplege klima- og 

miljøstrategi i samlege avdelingar og seksjonar i fylkeskommunen. Dette vil blant annet bli gjort 
i det årlige interne miljøhandlingsprogrammet for fylkeskommunen. 

Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Pauline Tomren, MDG, sette på vegner av MDG, A, SP, SV og Krf fram slikt tilleggsforslag: 

 
«Eg fremmar endrings- og tilleggsforslag til sak PS 23/2020 til "5.1 Tiltak og 
handlingsplan" under overskrifta "Opplæring" på vegne av Ap, Sp, Sv, Krf og MDG.  
Vi har desse tilleggsforslaga til punktlista:  
- Arbeide for eit normkritisk syn på utbreidt bruk av plast i den aktuelle bransja til 
yrkesrelatert opplæring   
- At alle skular lagar ein eigen strategi for reduksjon av eingongsplast, kor dei legg til 
rette for elevmedverknad i utarbeiding- og evaluering av strategien   
Vi har også dette endringsforslaget: 
Endre frå "Arbeide for at samlege opplæringsinstitusjonar har kjeldesortering, 
plasthandtering, redusert plastforbruk, er ein bevisst innkjøper og forbrukar." til  
 "Arbeide for at alle opplæringsinstitusjonar har kjeldesortering, plasthandtering, redusert 
plastforbruk, oppsamling av panteflasker og er ein bevisst innkjøper og forbrukar." 

 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Tilleggspunktet og endringsforslag frå Tomren vart vedteke mot ei røyst frå FNB. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget vedtek plaststrategien, ein plastfri natur og eit plastfritt hav for Vestland 
fylkeskommune.  

 
Tillegg til punkt 1, med desse endringane:  
5.1 Tiltak og handlingsplan" under overskrifta "Opplæring"   
Vi har desse tilleggsforslaga til punktlista:  
- Arbeide for eit normkritisk syn på utbreidt bruk av plast i den aktuelle bransja til yrkesrelatert 
opplæring   
- At alle skular lagar ein eigen strategi for reduksjon av eingongsplast, kor dei legg til rette for 
elevmedverknad i utarbeiding- og evaluering av strategien   
Vi har også dette endringsforslaget: 
Endre frå "Arbeide for at samlege opplæringsinstitusjonar har kjeldesortering, plasthandtering, 
redusert plastforbruk, er ein bevisst innkjøper og forbrukar." til  
 "Arbeide for at alle opplæringsinstitusjonar har kjeldesortering, plasthandtering, redusert 
plastforbruk, oppsamling av panteflasker og er ein bevisst innkjøper og forbrukar. " 

 
2. Plaststrategien blir implementert som eit ledd i utvikling av ein heilskaplege klima- og 

miljøstrategi i samlege avdelingar og seksjonar i fylkeskommunen. Dette vil blant annet bli gjort 
i det årlige interne miljøhandlingsprogrammet for fylkeskommunen. 

 
  



Saksprotokoll  14.05.2020 - Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Mark Taylor (MDG) sette fram slikt forslag på vegner av MDG, A, KrF, Sp, SV og V: 
 

«Endrings- og tilleggsforslag: 
 
- Det skal gjerast redaksjonelle endringar i t.d. samandraget og innleiinga, slik at det går 
tydeleg fram at strategien gjeld konsekvent Vestland fylkeskommune og ikkje berre 
Hordaland fylkeskommune. 
- Strategien skal ha mål om eit sterkare samarbeid med næringslivet og styrking av våre 
viktigaste verktøy her.  
- Vestland fylkeskommune skal samarbeide med EU om å innsnevre plastproduksjon til 
berre plasttypar som kan resirkulerast. 
- Strategien skal innehalde mål om utvikling av ny teknologi og fleire arbeidsplassar knytt 
til rydding av plast.»  

 
Thorbjørn Vereide (Ap) sette fram slikt forslag på vegner av: A, Sp, SV, V, MDG KrF, H: 
 

«Tillegg:  
 
Granulat fra kunstgressbaner er en stor kilde til mikroplast i omliggende natur og i 
vassdrag. Vestland fylke må i samarbeid med idretten finne alternativer til kunstgress 
med gummigranulat på nåværende kunstgressbaner og være pådriver for innovasjon og 
utvikling på dette feltet  
 
Det må også vere ein klar målsetnad at alle kunstgrasbanene i Vestland som bruker 
gummigranulat får installert filter eller andre tiltak som hindrar at mikroplast hamnar i 
avløpssystemet.» 

 
Avrøysting 
Fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart vedteke vart samrøystes vedteke. 
Talyor sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Talyor sitt forslag punkt 2 vart samrøystes vedteke. 
Talyor sitt forslag punkt 3 fekk 13 røyster mot 2 røyster (Frp) og vart vedteke. 
Talyor sitt forslag punkt 4 vart samrøystes vedteke. 
Vereide sitt forslag fekk 13 røyster mot 2  røyster (Frp) og  vart vedteke. 
 
Innstilling 
1. Fylkestinget vedtek plaststrategien, ein plastfri natur og eit plastfritt hav for Vestland 

fylkeskommune med slike merknadar: 
 
a) Det skal gjerast redaksjonelle endringar i t.d. samandraget og innleiinga, slik at det går 

tydeleg fram at strategien gjeld konsekvent Vestland fylkeskommune og ikkje berre 
Hordaland fylkeskommune. 

b) Strategien skal ha mål om eit sterkare samarbeid med næringslivet og styrking av våre 
viktigaste verktøy her.  

c) Vestland fylkeskommune skal samarbeide med EU om å innsnevre plastproduksjon til 
berre plasttypar som kan resirkulerast. 

d) Strategien skal innehalde mål om utvikling av ny teknologi og fleire arbeidsplassar knytt til 
rydding av plast 

e) Granulat fra kunstgressbaner er en stor kilde til mikroplast i omliggende natur og i 
vassdrag. Vestland fylke må i samarbeid med idretten finne alternativer til kunstgress med 
gummigranulat på nåværende kunstgressbaner og være pådriver for innovasjon og 
utvikling på dette feltet  
 
Det må også vere ein klar målsetnad at alle kunstgrasbanene i Vestland som bruker 
gummigranulat får installert filter eller andre tiltak som hindrar at mikroplast hamnar i 
avløpssystemet. 

 
2. Plaststrategien blir implementert som eit ledd i utvikling av ein heilskaplege klima- og 

miljøstrategi i samlege avdelingar og seksjonar i fylkeskommunen. Dette vil blant annet bli gjort 
i det årlige interne miljøhandlingsprogrammet for fylkeskommunen. 

Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 



Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring: 
 
Endre frå  
 
"Arbeide for at samlege opplæringsinstitusjonar har kjeldesortering, plasthandtering, 
redusert plastforbruk, er ein bevisst innkjøper og forbrukar." 
 
til 
 
"Arbeide for at alle opplæringsinstitusjonar har kjeldesortering, plasthandtering, redusert 
plastforbruk, oppsamling av panteflasker og er ein bevisst innkjøper og forbrukar.".» 

 
Natalia Golis (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
- Arbeide for eit normkritisk syn på utbreidt bruk av plast i den aktuelle bransja til 
yrkesrelatert opplæring 
- At alle skular lagar ein eigen strategi for reduksjon av eingongsplast, kor dei legg til 
rette for elevmedverknad i utarbeiding- og evaluering av strategien.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget vedtek plaststrategien, ein plastfri natur og eit plastfritt hav for Vestland 

fylkeskommune med slike merknadar: 
a) Det skal gjerast redaksjonelle endringar i t.d. samandraget og innleiinga, slik at det går 

tydeleg fram at strategien gjeld konsekvent Vestland fylkeskommune og ikkje berre 
Hordaland fylkeskommune. 

b) Strategien skal ha mål om eit sterkare samarbeid med næringslivet og styrking av våre 
viktigaste verktøy her.  

c) Vestland fylkeskommune skal samarbeide med EU om å innsnevre plastproduksjon til 
berre plasttypar som kan resirkulerast. 

d) Strategien skal innehalde mål om utvikling av ny teknologi og fleire arbeidsplassar knytt til 
rydding av plast 

e) Granulat fra kunstgressbaner er en stor kilde til mikroplast i omliggende natur og i 
vassdrag. Vestland fylke må i samarbeid med idretten finne alternativer til kunstgress med 
gummigranulat på nåværende kunstgressbaner og være pådriver for innovasjon og 
utvikling på dette feltet  
Det må også vere ein klar målsetnad at alle kunstgrasbanene i Vestland som bruker 
gummigranulat får installert filter eller andre tiltak som hindrar at mikroplast hamnar i 
avløpssystemet. 

f) Arbeide for eit normkritisk syn på utbreidt bruk av plast i den aktuelle bransja til 
yrkesrelatert opplæring 

g) At alle skular lagar ein eigen strategi for reduksjon av eingongsplast, kor dei legg til rette 
for elevmedverknad i utarbeiding- og evaluering av strategien. 

h) Endre frå  
 
"Arbeide for at samlege opplæringsinstitusjonar har kjeldesortering, plasthandtering, 
redusert plastforbruk, er ein bevisst innkjøper og forbrukar." 
 
til 
 
"Arbeide for at alle opplæringsinstitusjonar har kjeldesortering, plasthandtering, redusert 
plastforbruk, oppsamling av panteflasker og er ein bevisst innkjøper og forbrukar.".» 

2. Plaststrategien blir implementert som eit ledd i utvikling av ein heilskaplege klima- og 
miljøstrategi i samlege avdelingar og seksjonar i fylkeskommunen. Dette vil blant annet bli gjort 
i det årlige interne miljøhandlingsprogrammet for fylkeskommunen. 

 



Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Terje Kollbotn (R) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Som ein viktig del av plaststrategien, vil Vestland fylkeskommune ta initiativ til å 
utarbeidd ein samla plan for innsamling og gjenvinning av avfallsplast i heile Vestland. 
Målet skal vere at all plast som blir samla inn i Vestland fylke, skal bli resirkulert og gje 
grunnlag for ny produksjon og nye arbeidsplassar i Vestland fylke i staden for å bli brent 
og eksportert.» 

 
Jana Midelfart Hoff (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring/tillegg: 
 
Kapittel 5.1 «Tiltak og handlingsplan»: 
 
I underpunktet «Opplæring» føreslår me følgjande tillegg: 

1. Skular vert oppmoda om å bidra til å auka kunnskapen om plast på avvege gjennom 
å kartleggaplasten dei ryddar, ved hjelp av kartleggingsverktøy som plastjakten.no, 
miljolare.no ogryddenorge.no. 

 
I underpunktet «Nasjonalt» føreslår me følgjande tillegg: 

2. Vera ein pådrivar for at Noreg vert ein føregangsnasjon i arbeidet for plastreduksjon 
og motplastforsøpling. 
 

3. Arbeida for minst mulig bruk av isopor i flyteelement og i anna utandørs verksemd. 
 

4. Arbeida for at avfallshierarkiet vert førande for den nasjonale avfallspolitikken. 
 

5. Vera ein pådrivar for at Noreg innfører forbod mot eingongsplast og arbeida for ei 
offensiv implementering av EU sitt eingongsplastdirektiv kor Noreg går lenger 
ennminimumskrava i direktivet. 
 

6. Arbeida for at Noreg fylgjer opp EU sitt mål om å fasa ut bereposar i plast. 
 

7. Arbeida for at det i større grad brukes resirkulert plast i nye plastprodukt, og at 
produkta må utformast med mål om lenger levetid, at dei kan reparerastog 
gjenvinnast til nye produkt. 
 

8. Arbeida for innføring av krav om oppsamling av mikroplast for å stoppa utslepp til 
miljøet 
 

9. Arbeida for auka forsking på miljøvenlege materiale som kan erstatta plast og 
farlege stoff i plast.» 

 
  



Marthe Hammer (SV) sette på vegner av Sv, A, V, MDG fram slikt forslag: 
 

«Tillegg/endring: 
 
Forslag 1: 
3.1. Hovudmål for Vestland Fylkeskommune 
• Punkt 5 - Redusere plastbruken i eigen verksemd med minst 40% og mobilisere til 
redusert plastforbruk i samfunnet innan 2023. 
 
Forslag 2: 
I kapittel 4.1 «Delmål for Vestland fylkeskommune»: 
Under punkt 5 tillegg: 
«(…) gjennom innretting av eigen innkjøpsstrategi i samsvar med avfallshierarkiet.» 
 
Forslag 3: 
I kapittel 4.1 «Delmål for Vestland fylkeskommune»: 
Under punkt 8 føreslår me følgjande tillegg: 
«(…) og for å få på plass godkjende avfallsplanar for alle hamner i tråd med EU sitt 
skipsavfallsdirektiv.» 
 
Forslag 4 
I kapittel 5.1 «Tiltak og handlingsplan»: 
I underpunktet “Tiltak for heile organisasjonen” 
• Endre frå “Leggje inn forbod mot unødvendig eingongsplast.” til “Forby eingongsplast 
der det finnst andre alternativ” 
 
Forslag 5 - SLETTES 
I underpunkta regionalplan, endre frå 
“ Oppmodne om 100% gjenvinning av massar, framfor nye uttak for å unngå 
plastforureining ved spreiing av elektrisk sprengingsladning dekkja av plast.” 
til “Stille krav om 100% gjenvinning av massar, framfor nye uttak for å unngå 
plastforureining ved spreiing av elektrisk sprengingsladning dekkja av plast.”“ 
 
Forslag 6 - NY OPPDATERING! 
 
I underpunkta regionalplan, nytt punkt: 
• stilla krav til leverandørar om å avgrensa bruk av plast i fylkeskommunale oppdrag 
 
Forslag 7 
I underpunktet «Opplæring» tillegg: 
• Skular vert oppmoda om å bidra til å auka kunnskapen om plast på avvege gjennom å 
kartlegga plasten dei ryddar, ved hjelp av kartleggingsverktøy som plastjakten.no, 
miljolare.no og ryddenorge.no. 
 
Forslag 8: 
I underpunktet «Nasjonalt» føreslår me følgjande tillegg: 
 
1. Arbeida for at plast som er vanskeleg å resirkulera, til dømes svart plast, ikkje lenger 
kan nyttast som emballasje. 
 
Forslag 9 
I underpunktet «Nasjonalt» føreslår me følgjande tillegg: 
 
2. Arbeida for innføring av krav om gjenvinning av plastmateriale frå bygg- og 
anleggsavfall 
 
Forslag 10 
I underpunktet «Nasjonalt» føreslår me følgjande tillegg: 
 
3. Arbeide for forbod mot bruk av isopor i flyteelement og i anna utandørs verksemd» 

 
Hammer trakk punkt 5 i forslaget sitt. 
 
Avrøysting 



Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Hoff sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Hoff sitt forslag punkt 2 vart vedteke mot 11 røyster (Frp, FNB). 
Hoff sitt forslag punkt 3 fekk 19 røyster (H, 1FNB, KrF, R, Pp) og fall. 
Hoff sitt forslag punkt 4 vart vedteke mot 11 røyster (Frp, 5FNB). 
Hoff sitt forslag punkt 5 vart vedteke mot 22 røyster (Sp, Frp, 5FNB, Pp). 
Hoff sitt forslag punkt 6 vart vedteke mot 22 røyster (Sp, Frp, 5FNB, 1SV). 
Hoff sitt forslag punkt 7 vart vedteke mot 11 røyster (Frp, 5FNB). 
Hoff sitt forslag punkt 8 vart vedteke mot 10 røyster (Frp, 4FNB). 
Hoff sitt forslag punkt 9 vart vedteke mot 10 røyster (Frp, 4FNB). 
Hammer sitt forslag 1 vart vedteke mot 4 røyster (4FNB). 
Hammer sitt forslag 2 vart vedteke mot 2 røyster (2FNB). 
Hammer sitt forslag 3 vart vedteke mot 3 røyster (3FNB). 
Hammer sitt forslag 4 vart vedteke mot 13 røyster (Sp, 3FNB). 
Hammer sitt forslag 6 vart vedteke mot 32 røyster (H, 9Sp, 3FNB, Frp, 1KrF, Pp). 
Hammer sitt forslag 7 vart vedteke mot 6 røyster (3FNB, KrF). 
Hammer sitt forslag 8 vart vedteke mot 23 røyster (9Sp, 5FNB, Frp, 2KrF, Pp). 
Hammer sitt forslag 9 vart vedteke mot 3 røyster (3FNB). 
Hammer sitt forslag 10 vart vedteke mot 23 røyster (Sp, 5FNB, Frp, KrF, Pp). 
Kollbotn sitt forslag fekk 10 røyster (4FNB, SV, R) og fall. 
 
Vedtak 
1. Fylkestinget vedtek plaststrategien, ein plastfri natur og eit plastfritt hav for Vestland 

fylkeskommune med slike merknadar: 
a) Det skal gjerast redaksjonelle endringar i t.d. samandraget og innleiinga, slik at det går 

tydeleg fram at strategien gjeld konsekvent Vestland fylkeskommune og ikkje berre 
Hordaland fylkeskommune. 
 

b) Strategien skal ha mål om eit sterkare samarbeid med næringslivet og styrking av våre 
viktigaste verktøy her.  
 

c) Vestland fylkeskommune skal samarbeide med EU om å innsnevre plastproduksjon til 
berre plasttypar som kan resirkulerast. 
 

d) Strategien skal innehalde mål om utvikling av ny teknologi og fleire arbeidsplassar knytt til 
rydding av plast 
 

e) Granulat fra kunstgressbaner er en stor kilde til mikroplast i omliggende natur og i 
vassdrag. Vestland fylke må i samarbeid med idretten finne alternativer til kunstgress med 
gummigranulat på nåværende kunstgressbaner og være pådriver for innovasjon og 
utvikling på dette feltet  
Det må også vere ein klar målsetnad at alle kunstgrasbanene i Vestland som bruker 
gummigranulat får installert filter eller andre tiltak som hindrar at mikroplast hamnar i 
avløpssystemet. 
 

f) Arbeide for eit normkritisk syn på utbreidt bruk av plast i den aktuelle bransja til 
yrkesrelatert opplæring 
 

g) At alle skular lagar ein eigen strategi for reduksjon av eingongsplast, kor dei legg til rette 
for elevmedverknad i utarbeiding- og evaluering av strategien. 
 

  



h) Endre frå  
 
"Arbeide for at samlege opplæringsinstitusjonar har kjeldesortering, plasthandtering, 
redusert plastforbruk, er ein bevisst innkjøper og forbrukar." 
 
til 
 
"Arbeide for at alle opplæringsinstitusjonar har kjeldesortering, plasthandtering, redusert 
plastforbruk, oppsamling av panteflasker og er ein bevisst innkjøper og forbrukar.".» 
 

i) Kapittel 5.1 «Tiltak og handlingsplan»: 

I underpunktet «Opplæring» følgjande tillegg: 

Skular vert oppmoda om å bidra til å auka kunnskapen om plast på avvege gjennom å 
kartleggaplasten dei ryddar, ved hjelp av kartleggingsverktøy som plastjakten.no, 
miljolare.no ogryddenorge.no. 

 

j) I underpunktet «Nasjonalt» følgjande tillegg: 
 
Vera ein pådrivar for at Noreg vert ein føregangsnasjon i arbeidet for plastreduksjon og 
motplastforsøpling. 
 
Arbeida for at avfallshierarkiet vert førande for den nasjonale avfallspolitikken. 
 
Vera ein pådrivar for at Noreg innfører forbod mot eingongsplast og arbeida for ei offensiv 
implementering av EU sitt eingongsplastdirektiv kor Noreg går lenger ennminimumskrava i 
direktivet. 
 
Arbeida for at Noreg fylgjer opp EU sitt mål om å fasa ut bereposar i plast. 
 
Arbeida for at det i større grad brukes resirkulert plast i nye plastprodukt, og at produkta 
må utformast med mål om lenger levetid, at dei kan reparerastog gjenvinnast til nye 
produkt. 
 
Arbeida for innføring av krav om oppsamling av mikroplast for å stoppa utslepp til miljøet 
 
Arbeida for auka forsking på miljøvenlege materiale som kan erstatta plast og farlege stoff 
i plast. 
 

k) I punkta under, slike tillegg og endringar: 

3.1. Hovudmål for Vestland Fylkeskommune 
• Punkt 5 - Redusere plastbruken i eigen verksemd med minst 40% og mobilisere til 
redusert plastforbruk i samfunnet innan 2023. 
 
I kapittel 4.1 «Delmål for Vestland fylkeskommune»: 
Under punkt 5 tillegg: 
«(…) gjennom innretting av eigen innkjøpsstrategi i samsvar med avfallshierarkiet.» 
 
I kapittel 4.1 «Delmål for Vestland fylkeskommune»: 
Under punkt 8 føreslår me følgjande tillegg: 
«(…) og for å få på plass godkjende avfallsplanar for alle hamner i tråd med EU sitt 
skipsavfallsdirektiv.» 
 
I kapittel 5.1 «Tiltak og handlingsplan»: 
I underpunktet “Tiltak for heile organisasjonen” 
• Endre frå “Leggje inn forbod mot unødvendig eingongsplast.” til “Forby eingongsplast der 
det finnst andre alternativ” 
 
I underpunkta regionalplan, nytt punkt: 
• stilla krav til leverandørar om å avgrensa bruk av plast i fylkeskommunale oppdrag 
 
I underpunktet «Opplæring» tillegg: 



• Skular vert oppmoda om å bidra til å auka kunnskapen om plast på avvege gjennom å 
kartlegga plasten dei ryddar, ved hjelp av kartleggingsverktøy som plastjakten.no, 
miljolare.no og ryddenorge.no. 
 
I underpunktet «Nasjonalt» følgjande tillegg: 
1. Arbeida for at plast som er vanskeleg å resirkulera, til dømes svart plast, ikkje lenger 
kan nyttast som emballasje. 
 
2. Arbeida for innføring av krav om gjenvinning av plastmateriale frå bygg- og anleggsavfall 

3. Arbeide for forbod mot bruk av isopor i flyteelement og i anna utandørs verksemd 

2. Plaststrategien blir implementert som eit ledd i utvikling av ein heilskaplege klima- og 
miljøstrategi i samlege avdelingar og seksjonar i fylkeskommunen. Dette vil blant annet bli gjort 
i det årlige interne miljøhandlingsprogrammet for fylkeskommunen. 

 

PS 53/20 Regional kompetansepolitikk i Vestland fylke 
 
Forslag til innstilling 

1. For Vestland fylkeskommune er den regionale kompetansepolitikken eit prioritert 
satsingsområde. Denne omfattar fleire politikkområde; Utdanningspolitikk, nærings- og 
arbeidsmarknadspolitikk og integrerings-/inkluderingspolitikk.  
 

2. Det kompetansepolitiske arbeidet skal forankrast i forpliktande partnarskap, der 
Kompetanseforum Vestland og lokale kompetanseforum er berebjelkane. 
 

3. Vestland fylkeskommune skal sikre at det blir etablert strukturar og utvikla tilbod på 
kompetansefeltet som dekkjer alle delar av Vestland fylke i tråd med saksframstillinga. 
 

4. Det vert viktig å arbeide vidare med å påverke nasjonale myndigheiter til å overføre forvaltinga 
av stønadsmidlar til kompetanseutvikling regionalt til fylkeskommunane. 

 
Saksprotokoll  14.05.2020 - Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Avrøysting 
Fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
1. For Vestland fylkeskommune er den regionale kompetansepolitikken eit prioritert 

satsingsområde. Denne omfattar fleire politikkområde; Utdanningspolitikk, nærings- og 
arbeidsmarknadspolitikk og integrerings-/inkluderingspolitikk.  
 

2. Det kompetansepolitiske arbeidet skal forankrast i forpliktande partnarskap, der 
Kompetanseforum Vestland og lokale kompetanseforum er berebjelkane. 
 

3. Vestland fylkeskommune skal sikre at det blir etablert strukturar og utvikla tilbod på 
kompetansefeltet som dekkjer alle delar av Vestland fylke i tråd med saksframstillinga. 
 

4. Det vert viktig å arbeide vidare med å påverke nasjonale myndigheiter til å overføre forvaltinga 
av stønadsmidlar til kompetanseutvikling regionalt til fylkeskommunane. 

Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Åsmund Berthelsen, SV, sette på vegner av SV, A, SP, KrF og MDG fram slikt tilleggsforslag til 
nytt punkt 2 og punkt 3, og siste del av punkt 1 (uthevet): 

1. «For Vestland fylkeskommune er den regionale kompetansepolitikken eit prioritert 
satsingsområde. Denne omfattar fleire politikkområde; Utdanningspolitikk, nærings- og 
arbeidsmarknadspolitikk,  integrerings-/inkluderingspolitikk og klima-,miljø- og 
ressurspolitikk. 

2. Vestland fylkeskommune skal utvikle ein aktiv regional kompetansepolitikk for heile fylket. 
Avdeling for opplæring og kompetanse har den koordinerande rolla. 



3. Arbeidet med med regional kompetansepolitikk må samordnast med arbeidet som er i 
gang med eit mål-og strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke. 

4. Det kompetansepolitiske arbeidet skal forankrast i forpliktande partnarskap, der 
Kompetanseforum Vestland og lokale kompetanseforum er berebjelkane.  

5. Vestland fylkeskommune skal sikre at det blir etablert strukturar og utvikla tilbod på 
kompetansefeltet som dekkjer alle delar av Vestland fylke i tråd med saksframstillinga.  

6. Det vert viktig å arbeide vidare med å påverke nasjonale myndigheiter til å overføre 
forvaltinga av stønadsmidlar til kompetanseutvikling regionalt til fylkeskommunane.» 

Avrøysting 
Innstillinga med dei to nye punkt 2 og punkt 3, samt siste del av punkt 1, vart samrøystes vedteke 
som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1.For Vestland fylkeskommune er den regionale kompetansepolitikken eit prioritert 
satsingsområde. Denne omfattar fleire politikkområde; Utdanningspolitikk, nærings- og 
arbeidsmarknadspolitikk,  integrerings-/inkluderingspolitikk og klima-,miljø- og ressurspolitikk. 
2.Vestland fylkeskommune skal utvikle ein aktiv regional kompetansepolitikk for heile fylket. 
Avdeling for opplæring og kompetanse har den koordinerande rolla. 
3.Arbeidet med med regional kompetansepolitikk må samordnast med arbeidet som er i gang med 
eit mål-og strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke. 
4.Det kompetansepolitiske arbeidet skal forankrast i forpliktande partnarskap, der 
Kompetanseforum Vestland og lokale kompetanseforum er berebjelkane.  
5.Vestland fylkeskommune skal sikre at det blir etablert strukturar og utvikla tilbod på 
kompetansefeltet som dekkjer alle delar av Vestland fylke i tråd med saksframstillinga.  
6.Det vert viktig å arbeide vidare med å påverke nasjonale myndigheiter til å overføre forvaltinga av 
stønadsmidlar til kompetanseutvikling regionalt til fylkeskommunane.  
 
Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 
 
Lise-May Sæle (H) sette fram slikt forslag:  

 
«Tillegg punkt 2 

 
Det kompetansepolitiske arbeidet skal forankrast i forpliktande partnarskap, der 
Kompetanseforum Vestland og lokale kompetanseforum er berebjelkane. Hovudtuval for 
kultur, idrett og integrering understrekar viktigheita av Kompetanseforum Vestland og 
ynskjer at ein skal supplere med minst éin student som skal representere studentane i 
Vestland. Studentane har ein svært viktig nøkkelrolle i kompetansearbeidet i Vestland. 
Velferdstinget Vest får mynde til å oppnemne studentrepresentantar til Kompetanseforum 
Vestland. 
 
Samstundes ber ein administrasjonen fortløpande melde tilbake til utvalet om 
progresjonen og resultata av arbeidet som vert gjort i Kompetanseforum Vestland.»  

 
Det var 14 representantar tilstades.  
 
Avrøysting  
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Sæle sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 og 4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.   
 
  



Innstilling til fylkestinget 

1. For Vestland fylkeskommune er den regionale kompetansepolitikken eit prioritert 
satsingsområde. Denne omfattar fleire politikkområde; Utdanningspolitikk, nærings- og 
arbeidsmarknadspolitikk og integrerings-/inkluderingspolitikk.  
 

2. Det kompetansepolitiske arbeidet skal forankrast i forpliktande partnarskap, der 
Kompetanseforum Vestland og lokale kompetanseforum er berebjelkane. Hovudutval for 
kultur, idrett og integrering understrekar viktigheita av Kompetanseforum Vestland og ynskjer 
at ein skal supplere med minst éin student som skal representere studentane i Vestland. 
Studentane har ein svært viktig nøkkelrolle i kompetansearbeidet i Vestland. Velferdstinget 
Vest får mynde til å oppnemne studentrepresentantar til Kompetanseforum Vestland. 

Samstundes ber ein administrasjonen fortløpande melde tilbake til utvalet om progresjonen og  
resultata av arbeidet som vert gjort i Kompetanseforum Vestland. 

3. Vestland fylkeskommune skal sikre at det blir etablert strukturar og utvikla tilbod på 
kompetansefeltet som dekkjer alle delar av Vestland fylke i tråd med saksframstillinga. 
 

4. Det vert viktig å arbeide vidare med å påverke nasjonale myndigheiter til å overføre forvaltinga 
av stønadsmidlar til kompetanseutvikling regionalt til fylkeskommunane. 

 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesordføraren la innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse utvikling til grunn for 
røystinga. 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. For Vestland fylkeskommune er den regionale kompetansepolitikken eit prioritert 
satsingsområde. Denne omfattar fleire politikkområde; Utdanningspolitikk, nærings- og 
arbeidsmarknadspolitikk,  integrerings-/inkluderingspolitikk og klima-, miljø- og ressurspolitikk. 
 
2. Vestland fylkeskommune skal utvikle ein aktiv regional kompetansepolitikk for heile fylket. 
Avdeling for opplæring og kompetanse har den koordinerande rolla. 
 
3. Arbeidet med regional kompetansepolitikk må samordnast med arbeidet som er i gang med eit 
mål- og strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke. 
 
4. Det kompetansepolitiske arbeidet skal forankrast i forpliktande partnarskap, der 
Kompetanseforum Vestland og lokale kompetanseforum er berebjelkane.  
 
5. Vestland fylkeskommune skal sikre at det blir etablert strukturar og utvikla tilbod på 
kompetansefeltet som dekkjer alle delar av Vestland fylke i tråd med saksframstillinga.  
 
6. Det vert viktig å arbeide vidare med å påverke nasjonale myndigheiter til å overføre forvaltinga 
av stønadsmidlar til kompetanseutvikling regionalt til fylkeskommunane.  
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Lise-May Sæle (H) sette på vegner  av H, A, Sp, SV, MDG, V, KrF og Frp fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
7. Vestland fylkesting understrekar den store verdien til Kompetanseforum Vestland og 
ynskjer at ein skal supplere med éin studentrepresentant og éin elev-
/lærlingrepresentant. Studentane og elevane har ein svært viktig nøkkelrolle i 
kompetansearbeidet til Vestland. 
 
8. Samstundes ber ein administrasjonen fortløpande melde tilbake til fylkestinget om 
progresjonen og resultata av arbeidet som vert gjort i Kompetanseforum Vestland.» 

 



Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Sæle sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. For Vestland fylkeskommune er den regionale kompetansepolitikken eit prioritert 
satsingsområde. Denne omfattar fleire politikkområde; Utdanningspolitikk, nærings- og 
arbeidsmarknadspolitikk,  integrerings-/inkluderingspolitikk og klima-, miljø- og ressurspolitikk. 
 
2. Vestland fylkeskommune skal utvikle ein aktiv regional kompetansepolitikk for heile fylket. 
Avdeling for opplæring og kompetanse har den koordinerande rolla. 
 
3. Arbeidet med regional kompetansepolitikk må samordnast med arbeidet som er i gang med eit 
mål- og strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke. 
 
4. Det kompetansepolitiske arbeidet skal forankrast i forpliktande partnarskap, der 
Kompetanseforum Vestland og lokale kompetanseforum er berebjelkane.  
 
5. Vestland fylkeskommune skal sikre at det blir etablert strukturar og utvikla tilbod på 
kompetansefeltet som dekkjer alle delar av Vestland fylke i tråd med saksframstillinga.  
 
6. Det vert viktig å arbeide vidare med å påverke nasjonale myndigheiter til å overføre forvaltinga 
av stønadsmidlar til kompetanseutvikling regionalt til fylkeskommunane.  
 
7. Vestland fylkesting understrekar den store verdien til Kompetanseforum Vestland og ynskjer at 
ein skal supplere med éin studentrepresentant og éin elev-/lærlingrepresentant. Studentane og 
elevane har ein svært viktig nøkkelrolle i kompetansearbeidet til Vestland. 
 
8. Samstundes ber ein administrasjonen fortløpande melde tilbake til fylkestinget om progresjonen 
og resultata av arbeidet som vert gjort i Kompetanseforum Vestland. 
 

PS 54/20 Regional plan for Hardangervidda - Vedtak 
 
Forslag til vedtak  
1. Fylkestinget i Vestland vedtek med heimel i plan- og bygningslova §8-4 Regional plan for 
Hardangervidda 2019-2035 datert 31.10.19.. 
 
2. Det vert lagt til grunn likelydande vedtak i Viken fylkeskommune og Vestfold-Telemark 
fylkeskommune. 
 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett meg grunngjeving i at det ikkje er gjort likelydande vedtak.» 
 
Avrøysting til utsetjing 
Hammer sitt forslag fekk 7 røyster (3A, FNB, SV, MDG) og fall. 
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring: 
 
Nasjonalt Villreinområde i Valldalen skal ikkje gjerast om til Stølsdal (jfr. Plankartet).» 

 
  



Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Hammer sitt forslag fekk 4 røyster (FNB, SV, MDG) og fall. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget i Vestland vedtek med heimel i plan- og bygningslova §8-4 Regional plan for 
Hardangervidda 2019-2035 datert 31.10.19.. 
 
2. Det vert lagt til grunn likelydande vedtak i Viken fylkeskommune og Vestfold-Telemark 
fylkeskommune. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Terje Kollbotn (R) sette på vegner  av R, SV og MDG fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nasjonalt Villreinområde i Valldalen skal ikkje gjerast om til Stølsdal (jfr. Plankartet).» 

 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Kollbotn sitt forslag fekk 20 røyster (FNB, MDG, SV, R, V, Pp) og fall. 
 
Vedtak 
1. Fylkestinget i Vestland vedtek med heimel i plan- og bygningslova §8-4 Regional plan for 
Hardangervidda 2019-2035 datert 31.10.19.. 
 
2. Det vert lagt til grunn likelydande vedtak i Viken fylkeskommune og Vestfold-Telemark 
fylkeskommune. 
 

PS 55/20 Regionalt forskingsfond Vestlandet - Årsrapport for 2019 
 
Forslag til innstilling 
Fylkestinget godkjenner årsrapport 2019 for Regionalt forskingsfond Vestlandet.  
 
Saksprotokoll  14.05.2020 - Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Avrøysting 
Fylkesdirektør for innovasjon og næringsutvikling sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling 
Fylkestinget godkjenner årsrapport 2019 for Regionalt forskingsfond Vestlandet.  
 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget godkjenner årsrapport 2019 for Regionalt forskingsfond Vestlandet.  
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkestinget godkjenner årsrapport 2019 for Regionalt forskingsfond Vestlandet. 
 



PS 56/20 Godkjenning av forslag til Handlingsprogram 2020 - 2023 for Regional 
plan for Setesdal Vesthei, Ryfylkeheiane og Setesdal Austhei - Heiplanen. 
 
Forslag til innstilling  
1. Vestland fylkeskommune godkjenner handlingsprogrammet til Heiplanen datert 30. april 2020 
for perioden 2020–2023. 
 
2. Vestland fylkeskommune sin eigenandel for 2021, 2022 og 2023 vert innarbeida i dei årlege 
budsjetta og i økonomiplanen. For fylkeskommunen betyr det kr. 50.000 årleg i 2021, 2022 og 
2023.  
 
3. Vestland fylkeskommune sin eigenandel i 2020 er kr. 55.000, og vi forutset at dei andre 
fylkeskommunane set av sine eigenandelar for 2020. 
 
4. Vestland fylkeskommune forutset at fylkeskommunane Vestfold og Telemark, Agder og 
Rogaland fattar likelydande vedtak, som i pkt.1, pkt. 2 første setning, og pkt.3. 
 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkesting 
1. Vestland fylkeskommune godkjenner handlingsprogrammet til Heiplanen datert 30. april 2020 
for perioden 2020–2023. 
 
2. Vestland fylkeskommune sin eigenandel for 2021, 2022 og 2023 vert innarbeida i dei årlege 
budsjetta og i økonomiplanen. For fylkeskommunen betyr det kr. 50.000 årleg i 2021, 2022 og 
2023.  
 
3. Vestland fylkeskommune sin eigenandel i 2020 er kr. 55.000, og vi forutset at dei andre 
fylkeskommunane set av sine eigenandelar for 2020. 
 
4. Vestland fylkeskommune forutset at fylkeskommunane Vestfold og Telemark, Agder og 
Rogaland fattar likelydande vedtak, som i pkt.1, pkt. 2 første setning, og pkt.3. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1. Vestland fylkeskommune godkjenner handlingsprogrammet til Heiplanen datert 30. april 2020 
for perioden 2020–2023. 
 
2. Vestland fylkeskommune sin eigenandel for 2021, 2022 og 2023 vert innarbeida i dei årlege 
budsjetta og i økonomiplanen. For fylkeskommunen betyr det kr. 50.000 årleg i 2021, 2022 og 
2023.  
 
3. Vestland fylkeskommune sin eigenandel i 2020 er kr. 55.000, og vi forutset at dei andre 
fylkeskommunane set av sine eigenandelar for 2020. 
 
4. Vestland fylkeskommune forutset at fylkeskommunane Vestfold og Telemark, Agder og 
Rogaland fattar likelydande vedtak, som i pkt.1, pkt. 2 første setning, og pkt.3. 
 

PS 57/20 Miljøløftet, handlingsprogram for perioden 2021-2024 
 
Forslag til innstilling 



1. Fylkestinget sluttar seg til forslaget til Handlingsprogram for Miljøløftet 2019 – 2022 slik det ligg 
føre. 
 
2. Det vil vere behov for å finansiere innkjøp av nye bybanevogner til Bybanen BT4 til 
Fyllingsdalen. Fylkestinget vil vurdere å finansiere dette over det fylkeskommunale bidraget til 
Miljøløftet, eller syta for at deler av midlane til Bybanen frå bompengeforliket vert avsett til dette. 
 
3. Fylkestinget ser behovet for nedbetaling av gjeld, og vil sjå etter moglegheiter for dette etter at 
Bybanen byggetrinn 4 er ferdigstilt. 
 
Saksprotokoll  03.06.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Utvalsleiar Bergesen Clarke (A) gjorde merksam på at det i fylkesrådmannen sitt forslag til 
innstilling punkt 1 var nytta feil årstal, og la til grunn at desse vart erstatta av korrekte årstal 2021-
2024.  
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 

 
«Tillegg, nytt punkt 4 og 5: 
4. Fylkestinget meiner det er viktig med høg måloppnåing i forhold til nullvektsmålet og at 
prioritering av sykkelvegtiltak må prioriterast ut frå kor potensialet og behovet er størst.  
5. For gang-sykkelveg i Bergen bør ein vurdere å vente med E39 Sykkelstamveg Osbanen 
- Nesttun - Rådal og Rådal - Skeie og i tråd med avtalen innan miljøløftet nytte midlane til 
utbetringar av sykkelveg på fylkesvegnettet nærare Bergen sentrum og der behova er 
større.» 

 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette fram slikt forslag: 

«Tillegg til punkt 2:  
Eventuelt kjøp av nye bybanevogner skal finansierast utan ytterlegare bidrag frå 
Fylkeskommunen. 
Alternativ punkt 3:  
Fylkestinget ser behovet for nedbetaling av gjeld og føreset at dette skal gjerast i staden 
for oppstart av nye bompengefinansierte utbyggingsprosjekt.» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst 
(FNB). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst 
(FNB). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 3 røyster (Frp 
og FNB) for Djuvik sitt forslag, som fall. 
Djuvik sitt forslag til tillegg til punkt 2 fekk 2 røyster (Frp) og fall. 
Hammer sitt forslag punkt 4 fekk 7 røyster (SV, A, MDG og Krf) og fall. 
Hammer sitt forslag punkt 5 fekk 3 røyster (SV, MDG og Krf) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkestinget sluttar seg til forslaget til Handlingsprogram for Miljøløftet 2021 – 2024 slik det ligg 
føre. 
 
2. Det vil vere behov for å finansiere innkjøp av nye bybanevogner til Bybanen BT4 til 
Fyllingsdalen. Fylkestinget vil vurdere å finansiere dette over det fylkeskommunale bidraget til 
Miljøløftet, eller syta for at deler av midlane til Bybanen frå bompengeforliket vert avsett til dette. 
 
3. Fylkestinget ser behovet for nedbetaling av gjeld, og vil sjå etter moglegheiter for dette etter at 
Bybanen byggetrinn 4 er ferdigstilt. 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nye punkt: 



5. Fylkestinget meiner det er viktig med høg måloppnåing i forhold til nullvektsmålet og 
at prioritering av prosjekter må prioriterast ut frå kor potensialet og behovet er størst. 
 

6. For gang-sykkelveg i Bergen bør ein vurdere å vente med E39 Sykkelstamveg 
Fjøsanger - Nesttun og i tråd med avtalen innan miljøløftet nytte midlane til 
utbetringar av sykkelveg på fylkesvegnettet nærare Bergen sentrum og der behova 
er større. 
 

7. Det er viktig å ha fokus på framkommeligheit for busstrafikken, derfor må kollektivfelt 
på firefelts innfartsårer, og framkommeligheit på stamlinjenettet og inn til dei 
viktigaste bussterminalane prioriterast høgt i det vidare arbeidet.» 

 
Knut Inge Andersen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 

1. Fylkestinget sluttar seg til forslaget til Handlingsprogram for Miljøløftet 2019 – 2022. 
 

2. Det vil vere behov for å finansiere innkjøp av nye bybanevogner til Bybanen BT4 til 
Fyllingsdalen. Fylkestinget vil vurdere å finansiere dette over det fylkeskommunale 
bidraget til Miljøløftet, eller syta for at deler av midlane til Bybanen frå 
bompengeforliket vert avsett til dette. 
 

3. Grunna svært låg statleg finansiering av Bybanen sine første byggetrinn, er gjelda i 
Miljøløftet høg. Årsberetninga frå Ferde syner ei samla gjeld på 5.4 mrd kr og denne 
vil auke til om lag 6,1 mrd 2017-kr. Vestland fylke har også høg og aukande 
gjeldsgrad og høge samla kausjonsforpliktingar. Fylkestinget konstaterer at 
bybaneprosjekta bandlegg ein for stor del av fylkeskommunen sitt økonomiske 
handlingsrom slik at det går ut over investeringar innan samferdsle, opplæring og 
kultur, særleg utanfor Bergensområdet. Fylkestinget ser behovet for nedbetaling av 
gjeld i staden for nyinvestering i bybaneprosjekt, og vil sjå etter moglegheiter for 
dette etter at Bybanen byggetrinn 4 er ferdigstilt.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga punkt 1 og 2 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Andersen sitt forslag fekk 4 røyster (Frp, FNB) og fall. 
Innstillinga punkt 3 fekk 13 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, H) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
Hammer sitt forslag punkt 4 og 6 fekk 10 røyster (A, Sp, KrF, MDG, SV, V) og vart vedteke som 
innstilling til fylkestinget. 
Hammer sitt forslag punkt 5 fekk 14 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, FNB, Frp) og vart vedteke 
som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget sluttar seg til forslaget til Handlingsprogram for Miljøløftet 2021 – 2024 slik det 
ligg føre. 
 

2. Det vil vere behov for å finansiere innkjøp av nye bybanevogner til Bybanen BT4 til 
Fyllingsdalen. Fylkestinget vil vurdere å finansiere dette over det fylkeskommunale 
bidraget til Miljøløftet, eller syta for at deler av midlane til Bybanen frå bompengeforliket 
vert avsett til dette. 
 

3. Fylkestinget ser behovet for nedbetaling av gjeld, og vil sjå etter moglegheiter for dette 
etter at Bybanen byggetrinn 4 er ferdigstilt. 
 

4. Fylkestinget meiner det er viktig med høg måloppnåing i forhold til nullvektsmålet og at 
prioritering av prosjekter må prioriterast ut frå kor potensialet og behovet er størst. 
 

5. For gang-sykkelveg i Bergen bør ein vurdere å vente med E39 Sykkelstamveg Fjøsanger - 
Nesttun og i tråd med avtalen innan miljøløftet nytte midlane til utbetringar av sykkelveg på 
fylkesvegnettet nærare Bergen sentrum og der behova er større. 
 



6. Det er viktig å ha fokus på framkomme for busstrafikken, derfor må kollektivfelt på firefelts 
innfartsårer, og framkomme på stamlinjenettet og inn til dei viktigaste bussterminalane 
prioriterast høgt i det vidare arbeidet. 

 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Frank Willy Pedersen Djuvik (Frp) sette fram slikt forslag (a): 
 

«Tillegg: 
 
Til punkt 2: 
Eventuelt kjøp av nye bybanevogner skal finansierast utan ytterlegare bidrag frå 
fylkeskommunen.» 

 
Frank Willy Pedersen Djuvik (Frp) sette fram slikt forslag (b): 
 

«Alternativ:  
 
Punkt 3: 
Fylkestinget ser behovet for nedbetaling av gjeld og føreset at dette skal gjerast i staden 
for oppstart av nye bompengefinansierte utbyggingsprosjekt.» 

 
Knut Inge Andersen (FNB) sette på vegner av FNB og Frp fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
3. Grunna svært låg statleg finansiering av Bybanen sine første byggetrinn, er gjelda i 
Miljøløftet høg. Årsberetninga frå Ferde syner ei samla gjeld på 5.4 mrd kr og denne vil 
auke til om lag 6,1 mrd 2017-kr. Vestland fylke har også høg og aukande gjeldsgrad og 
høge samla kausjonsforpliktingar. Fylkestinget konstaterer at bybaneprosjekta bandlegg 
ein for stor del av fylkeskommunen sitt økonomiske handlingsrom slik at det går ut over 
investeringar innan samferdsle, opplæring og kultur, særleg utanfor Bergensområdet. 
Fylkestinget ser behovet for nedbetaling av gjeld i staden for nyinvestering i 
bybaneprosjekt, og vil sjå etter moglegheiter for dette etter at Bybanen byggetrinn 4 er 
ferdigstilt» 

 
Jannicke Bergesen Clarke (A) sette på vegner av A, Sp, SV, MDG, V og KrF fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
2. Det vil vere behov for innkjøp av nye bybanevognar til Bybanen BT4 til Fyllingsdalen 
og korleis dette skal finansierast må avklarast i det vidare arbeidet i Miljøløftet.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Clarke sitt forslag vart vedteke mot 12 røyster (Frp, FNB). 
Innstillinga punkt 2 fekk 15 røyster (2H, FNB, Frp, Pp) og fall. 
Djuvik sitt forslag (a) fekk 12 røyster (Frp, 5FNB, Pp) og fall. 
Djuvik sitt forslag (b) fekk 8 røyster (Frp, 1FNB, Pp) og fall. 
Andersen sitt forslag fekk 13 røyster (Frp, FNB, Pp) og fall. 
Innstillinga punkt 3 vart vedteke mot 13 røyster (Frp, FNB, Pp). 
Innstillinga punkt 4 vart vedteke mot 25 røyster (H, Frp, FNB, Pp). 
Innstillinga punkt 5 vart vedteke mot 14 røyster (H, 1FNB, Pp). 
Innstillinga punkt 3 vart vedteke mot 25 røyster (H, Frp, FNB, Pp). 
 
Vedtak 

1. Fylkestinget sluttar seg til forslaget til Handlingsprogram for Miljøløftet 2021 – 2024 slik det 
ligg føre. 
 

2. Det vil vere behov for innkjøp av nye bybanevognar til Bybanen BT4 til Fyllingsdalen og 
korleis dette skal finansierast må avklarast i det vidare arbeidet i Miljøløftet. 
 



3. Fylkestinget ser behovet for nedbetaling av gjeld, og vil sjå etter moglegheiter for dette 
etter at Bybanen byggetrinn 4 er ferdigstilt. 
 

4. Fylkestinget meiner det er viktig med høg måloppnåing i forhold til nullvektsmålet og at 
prioritering av prosjekter må prioriterast ut frå kor potensialet og behovet er størst. 
 

5. For gang-sykkelveg i Bergen bør ein vurdere å vente med E39 Sykkelstamveg Fjøsanger - 
Nesttun og i tråd med avtalen innan miljøløftet nytte midlane til utbetringar av sykkelveg på 
fylkesvegnettet nærare Bergen sentrum og der behova er større. 
 

6. Det er viktig å ha fokus på framkommeligheit for busstrafikken, derfor må kollektivfelt på 
firefelts innfartsårer, og framkommeligheit på stamlinjenettet og inn til dei viktigaste 
bussterminalane prioriterast høgt i det vidare arbeidet.» 

 

PS 58/20 Vestland fylke - samkøyring av TT-ordning frå 2021 
 
Forslag til innstilling 

1. Transportordninga for funksjonshemma i VLFK skal regulerast gjennom eit felles 
reglement gjeldande frå 01.01.2021. 
 

2. VLFK skal ha ansvar for all handsaming av søknader og klagehandsaming. 
 

3. Brukarkvotane vert fastlagt gjennom den årlege budsjetthandsaminga. 

 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Trude Brosvik (Krf) sette fram slikt forslag:  

 
«Alternativ punkt 2:  
Rett nivå for handsaming av søknader og klagehandsaming skal takast opp med KS, og 
vere ein del av høyringa.» 

 
Trude Brosvik (Krf) sette fram slik protokollmerknad: 

 
«Vedtak frå RMNF vart referert i møte: 
Sak 12/20 
RMNF støttar intensjonen i vedtaket om at arbeidsreiser som ikkje kjem inn under andre 
ordningar frå NAV, kan bli dekka gjennom bruk av TT-kortet. 
Når det gjeld kva nivå som skal saksbehandle TT-ordninga, ber rådet om at ein vel den 
løysinga som er mest treffsikker for brukarane, ivaretar likskap i ordninga og samtidig har ei 
organisering som tek omsyn til ulikskapen i fylket.» 

 
Avrøysting 
Det var 14 medlemer til stades. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke mot ingen røyster for fylkesrådmannen sitt forslag 
punkt 2, som fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Transportordninga for funksjonshemma i VLFK skal regulerast gjennom eit felles 
reglement gjeldande frå 01.01.2021. 

2. Rett nivå for handsaming av søknader og klagehandsaming skal takast opp med KS, og 
vere ein del av høyringa. 

3. Brukarkvotane vert fastlagt gjennom den årlege budsjetthandsaminga. 

 
Protokollmerknad frå Trude Brosvik (Krf): 



Vedtak frå RMNF vart referert i møte: 
Sak 12/20 
RMNF støttar intensjonen i vedtaket om at arbeidsreiser som ikkje kjem inn under andre ordningar 
frå NAV, kan bli dekka gjennom bruk av TT-kortet. 
Når det gjeld kva nivå som skal saksbehandle TT-ordninga, ber rådet om at ein vel den løysinga 
som er mest treffsikker for brukarane, ivaretar likskap i ordninga og samtidig har ei organisering 
som tek omsyn til ulikskapen i fylket. 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Transportordninga for funksjonshemma i VLFK skal regulerast gjennom eit felles 
reglement gjeldande frå 01.01.2021. 
 

2. Rett nivå for handsaming av søknader og klagehandsaming skal takast opp med KS, og 
vere ein del av høyringa. 
 

3. Brukarkvotane vert fastlagt gjennom den årlege budsjetthandsaminga. 

 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
2. VLFK skal ha ansvar for all handsaming av søknader og klagehandsaming.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga punkt 1 og 3 vart samrøystes vedteke. 
Framnes sitt forslag fekk 23 røyster (H, 3FNB, 6, 1R, Pp) og fall. 
 
Vedtak 

1. Transportordninga for funksjonshemma i VLFK skal regulerast gjennom eit felles reglement 
gjeldande frå 01.01.2021. 
 

2. Rett nivå for handsaming av søknader og klagehandsaming skal takast opp med KS, og vere 
ein del av høyringa. 
 

3. Brukarkvotane vert fastlagt gjennom den årlege budsjetthandsaminga. 

 

PS 59/20 Oppheving av forskrift om drosjereglement for Bergen køyreområde, 
Bergen, Sund, Fjell og Askøy kommune, Hordaland 
 
Forslag til innstilling 
Forskrift om drosjereglement for Bergen køyreområde, Bergen, Sund, Fjell og Askøy kommune, 
Hordaland, vert oppheva den 1.7.2020.  
 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Forskrift om drosjereglement for Bergen køyreområde, Bergen, Sund, Fjell og Askøy kommune, 
Hordaland, vert oppheva den 1.7.2020.  



 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Forskrift om drosjereglement for Bergen køyreområde, Bergen, Sund, Fjell og Askøy kommune, 
Hordaland, vert oppheva den 1.7.2020.  
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Forskrift om drosjereglement for Bergen køyreområde, Bergen, Sund, Fjell og Askøy kommune, 
Hordaland, vert oppheva den 1.7.2020.  
 

PS 60/20 Saksordførar - Regional transportplan 
 
Forslag til innstilling 
1. ____________ vert politisk saksordførar for utarbeiding av Regional transportplan 
 
Saksprotokoll  28.04.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Hanne Eva Kristensen (H) sette fram slikt forslag: 

 
«Sigbjørn Framnes vert politisk saksordførar for utarbeiding av regional transportplan.» 

 
Avrøysting 
Kristensen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Sigbjørn Framnes vert politisk saksordførar for utarbeiding av regional transportplan. 
 
Saksprotokoll  30.04.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Sigbjørn Framnes vert politisk saksordførar for utarbeiding av regional transportplan.  
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Sigbjørn Framnes vert politisk saksordførar for utarbeiding av regional transportplan.  
 

PS 61/20 Nytt yrkestransportregelverk - delegering av mynda til å innføre 
einerettar 
 
Forslag til innstilling: 
Mynda til å innføre forskrift om einerett etter ny yrkestransportlov § 9 bokstav a, vert delegert til 
fylkesrådmannen.  
   
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Trude Brosvik (Krf) sette fram slik protkollmerknad: 



 
«Vedtak frå RMNF vart referert i møte: 
 
Sak 8/12 
RMNF ber om at det er viktig å sikre godt drosjetilbud i alle kommunar for alle typer 
brukarar. Derfor må det arbeidast vidare med einerettar for alle kommunar som kjem inn 
under einerettsmodellen. Her må ein ha tett dialog med kommunane og fylket. 
  
Det er svært viktig å stille krav som stettar behovet for brukarar med nedsett 
funksjonsevne. 
Rådet vil framheve desse krava: 
Nok antall bilar som kan frakte rullestolbrukarar 
Prisane må vere mest mogeleg lik som for andre brukarar 
TT-kort må takast imot og ha ein løysing som kan brukast nasjonalt. 
Brukarar må kunne ta imot personar som nyttar førarhund. 
Drosjer som ikkje overheld slike krav må det kunne reagerast overfor.» 

 
Avrøysting 
Det var 14 medlemer til stades. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Mynda til å innføre forskrift om einerett etter ny yrkestransportlov § 9 bokstav a, vert delegert til 
fylkesrådmannen.  
 
Protokollmerknad frå Trude Brosvik (Krf): 
 
Vedtak frå RMNF vart referert i møte: 
 
Sak 8/12 
RMNF ber om at det er viktig å sikre godt drosjetilbud i alle kommunar for alle typer brukarar. 
Derfor må det arbeidast vidare med einerettar for alle kommunar som kjem inn under 
einerettsmodellen. Her må ein ha tett dialog med kommunane og fylket. 
  
Det er svært viktig å stille krav som stettar behovet for brukarar med nedsett funksjonsevne. 
Rådet vil framheve desse krava: 
Nok antall bilar som kan frakte rullestolbrukarar 
Prisane må vere mest mogeleg lik som for andre brukarar 
TT-kort må takast imot og ha ein løysing som kan brukast nasjonalt. 
Brukarar må kunne ta imot personar som nyttar førarhund. 
Drosjer som ikkje overheld slike krav må det kunne reagerast overfor. 
 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Mynda til å innføre forskrift om einerett etter ny yrkestransportlov § 9 bokstav a, vert delegert til 
fylkesrådmannen.  
 
  



Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Trude Brosvik (KrF) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Fylkestinget ber om at vedtaket frå RMNF sak 8/20 vert vektlagt i det vidare arbeidet.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Mynda til å innføre forskrift om einerett etter ny yrkestransportlov § 9 bokstav a, vert delegert til 
fylkesrådmannen. 
 
Fylkestinget ber om at vedtaket frå RMNF sak 8/20 vert vektlagt i det vidare arbeidet. 
 

PS 62/20 Prinsippsak for forskotteringar mv. i samband med rekkefølgjekrav og 
fylkeskommunale midlar 
 
Forslag til innstilling: 
1. Fylkestinget legg følgjande prinsipp til grunn for prioriteringar av fylkesvegtiltak: 

Behov/forslag til nye tiltak på fylkesveg vert handsama gjennom dei ordinære prosessane i 
Vestland fylkeskommune: 

 Gjennom RTP-prosessen 
 Ordinære budsjettprosessar til fylkesvegprosjekt med utgangspunkt i gjeldande 

prioriteringskriterium og økonomiske rammer.  
 Administrativt forslag vert lagt fram for finansutvalet gjennom budsjettprosessen. 
 Ulike spleiselag/eksterne midlar vil redusera den fylkeskommunale løyvinga, og 

slike prosjekt har såleis større sjanse for å bli prioritert. 

2. For prioriterte prosjekt med realisering fleire år fram i tid, med godkjent reguleringsplan kan  
forskotteringssøknad vurderast. 

 
3. Rekkjefølgjekrav for privat utbyggjar som gjeld tiltak på fylkesveg, er i utgangspunktet eit krav 

som utbyggjar må oppfylla utan fylkeskommunal løyving. Når det er utbygginga som generer 
behov for oppgradering av fylkesvegen bør dette vera gjeldande. 

 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Avrøysting 
Det var 14 medlemer til stades. 
Forslaget til fylkesrådmannen vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkestinget legg følgjande prinsipp til grunn for prioriteringar av fylkesvegtiltak: 

Behov/forslag til nye tiltak på fylkesveg vert handsama gjennom dei ordinære prosessane i 
Vestland fylkeskommune: 

 Gjennom RTP-prosessen 
 Ordinære budsjettprosessar til fylkesvegprosjekt med utgangspunkt i gjeldande 

prioriteringskriterium og økonomiske rammer.  
 Administrativt forslag vert lagt fram for finansutvalet gjennom budsjettprosessen. 
 Ulike spleiselag/eksterne midlar vil redusera den fylkeskommunale løyvinga, og 

slike prosjekt har såleis større sjanse for å bli prioritert. 
2. For prioriterte prosjekt med realisering fleire år fram i tid, med godkjent reguleringsplan kan  

forskotteringssøknad vurderast. 
 



3. Rekkjefølgjekrav for privat utbyggjar som gjeld tiltak på fylkesveg, er i utgangspunktet eit krav 
som utbyggjar må oppfylla utan fylkeskommunal løyving. Når det er utbygginga som generer 
behov for oppgradering av fylkesvegen bør dette vera gjeldande. 

 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget legg følgjande prinsipp til grunn for prioriteringar av fylkesvegtiltak: 

Behov/forslag til nye tiltak på fylkesveg vert handsama gjennom dei ordinære prosessane i 
Vestland fylkeskommune: 

 Gjennom RTP-prosessen 
 Ordinære budsjettprosessar til fylkesvegprosjekt med utgangspunkt i gjeldande 

prioriteringskriterium og økonomiske rammer.  
 Administrativt forslag vert lagt fram for finansutvalet gjennom budsjettprosessen. 
 Ulike spleiselag/eksterne midlar vil redusera den fylkeskommunale løyvinga, og 

slike prosjekt har såleis større sjanse for å bli prioritert. 
 

2. For prioriterte prosjekt med realisering fleire år fram i tid, med godkjent reguleringsplan kan  
forskotteringssøknad vurderast. 
 
3. Rekkjefølgjekrav for privat utbyggjar som gjeld tiltak på fylkesveg, er i utgangspunktet eit krav 
som utbyggjar må oppfylla utan fylkeskommunal løyving. Når det er utbygginga som generer 
behov for oppgradering av fylkesvegen bør dette vera gjeldande. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1. Fylkestinget legg følgjande prinsipp til grunn for prioriteringar av fylkesvegtiltak: 

Behov/forslag til nye tiltak på fylkesveg vert handsama gjennom dei ordinære prosessane i 
Vestland fylkeskommune: 

 Gjennom RTP-prosessen 
 Ordinære budsjettprosessar til fylkesvegprosjekt med utgangspunkt i gjeldande 

prioriteringskriterium og økonomiske rammer.  
 Administrativt forslag vert lagt fram for finansutvalet gjennom budsjettprosessen. 
 Ulike spleiselag/eksterne midlar vil redusera den fylkeskommunale løyvinga, og 

slike prosjekt har såleis større sjanse for å bli prioritert. 
 

2. For prioriterte prosjekt med realisering fleire år fram i tid, med godkjent reguleringsplan kan  
forskotteringssøknad vurderast. 
 
3. Rekkjefølgjekrav for privat utbyggjar som gjeld tiltak på fylkesveg, er i utgangspunktet eit krav 
som utbyggjar må oppfylla utan fylkeskommunal løyving. Når det er utbygginga som generer 
behov for oppgradering av fylkesvegen bør dette vera gjeldande. 
 
PS 63/20 Tilsegn om tilskot til reduserte bompengetakstar for Rv. 13 
Hardangerbrua 
 
Forslag til innstilling  
1.  Vestland fylkesting er positiv til statleg tilskot til reduserte takstar på Rv. 13 Hardangerbrua 
 
2.  Vestland fylkesting ber Ferde AS følgje opp saka i tråd med bestillingar og krav som vert stilt 

frå  vegdirektoratet og som følgjer i saksframlegget for denne saka. 
 
3.  Vestland fylkeskommune bekreftar tidlegare garanti og stiller som garantist for 

bompengeselskapet sitt bompengelån, basert på opplegget referert i saksframlegget. 



 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1.  Vestland fylkesting er positiv til statleg tilskot til reduserte takstar på Rv. 13 Hardangerbrua 
 
2.  Vestland fylkesting ber Ferde AS følgje opp saka i tråd med bestillingar og krav som vert stilt 

frå  vegdirektoratet og som følgjer i saksframlegget for denne saka. 
 
3.      Vestland fylkeskommune bekreftar tidlegare garanti og stiller som garantist for 
bompengeselskapet sitt bompengelån, basert på opplegget referert i saksframlegget. 
 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkesting 
1.  Vestland fylkesting er positiv til statleg tilskot til reduserte takstar på Rv. 13 Hardangerbrua 
 
2.  Vestland fylkesting ber Ferde AS følgje opp saka i tråd med bestillingar og krav som vert stilt frå  

vegdirektoratet og som følgjer i saksframlegget for denne saka. 
 
3. Vestland fylkeskommune bekreftar tidlegare garanti og stiller som garantist for   
bompengeselskapet sitt bompengelån, basert på opplegget referert i saksframlegget. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1.  Vestland fylkesting er positiv til statleg tilskot til reduserte takstar på Rv. 13 Hardangerbrua 
 
2.  Vestland fylkesting ber Ferde AS følgje opp saka i tråd med bestillingar og krav som vert stilt frå 
vegdirektoratet og som følgjer i saksframlegget for denne saka. 
 
3. Vestland fylkeskommune bekreftar tidlegare garanti og stiller som garantist for   
bompengeselskapet sitt bompengelån, basert på opplegget referert i saksframlegget. 
 

PS 64/20 Justering av gjennomsnittstakst Førdepakken 
 
Forslag til innstilling 
Fylkestinget i Vestland sluttar seg til framlegget om å heve bompengetakstane med 4 kroner for 
taksgruppe 1 og 7 kroner for taksgruppe 2 for Førdepakken 
 
  



Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette fram slikt forslag: 

 
«Alternativ:  
Fylkestinget i Vestland sluttar seg ikkje til framlegget om å heve bompengetakstane for 
Førdepakken, og ber om at ein reduserer prosjektporteføljen for å få ned kostnadane i 
pakken, slik føresetnaden var i bompengesøknaden frå 2013.» 

 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 

 
«Tillegg, nytt punkt 2: 
2. Både kostnadssprekk og inntektsvikt viser behovet for ei debatt om Førdepakken der dei 
einskilde tiltaka vert sett i samanheng. Kostnadsprekken og inntektsvikten gjer det 
nødvendig å få fram oppdaterte trafikkanalyser der det vert teke omsyn til klimatiltak, 
utvikling i kollektivtilbod og teknologiutvikling. Og der det vert lagt til grunn at fleire skal gå 
og sykle i Førde sentrum i framtida.» 

 
Avrøysting 
Det var 14 medlemer til stades. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke mot 3 røyster (Frp og FNB) for Djuvik sitt forslag, som 
fall. 
Hammer sitt forslag fekk 1 røyst (SV) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Fylkestinget i Vestland sluttar seg til framlegget om å heve bompengetakstane med 4 kroner for 
taksgruppe 1 og 7 kroner for taksgruppe 2 for Førdepakken. 
 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette på vegner av Frp og H fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Forslag fremmet i SAMO: Fylkestinget i Vestland sluttar seg ikkje til framlegget om å 
heve bompengetakstane for Førdepakken, og ber om at ein reduserer prosjektporteføljen 
for å få ned kostnadane i pakken, slik føresetnaden var i bompengesøknaden frå 2013.» 

 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nytt punkt 2: 
2. Både kostnadssprekk og inntektsvikt viser behovet for ei debatt om Førdepakken der 
dei einskilde tiltaka vert sett i samanheng. Kostnadsprekken og inntektsvikten gjer det 
nødvendig å få fram oppdaterte trafikkanalyser der det vert teke omsyn til klimatiltak, 
utvikling i kollektivtilbod og teknologiutvikling. Og der det vert lagt til grunn at fleire skal 
gå og sykle i Førde sentrum i framtida.» 

 
Avrøysting 
Framnes sitt forslag fekk 4 røyster (FNB, Frp) og fall. 
Innstillinga fekk 13 røyster (A, H, Sp, SV, MDG, KrF, V) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
Hammer sitt forslag fekk 2 røyster (SV, MDG) og fall. 
 
Innstilling til fylkesting 
Fylkestinget i Vestland sluttar seg til framlegget om å heve bompengetakstane med 4 kroner for  
taksgruppe 1 og 7 kroner for taksgruppe 2 for Førdepakken. 
 
  



Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Frank Willy Pedersen Djuvik (Frp) sette på vegner av Frp og FNb fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Fylkestinget i Vestland sluttar seg ikkje til framlegget om å heva bompengetakstane for 
Førdepakken, og ber om at reduserar prosjektporteføljen for å få ned kostnadane i 
pakken, slik føresetnaden var i bompengesøknaden frå 2013.» 

 
Åsmund Berthelsen (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Med kostnadssprekk og inntektssvikt meiner Vestland fylkesting det er behov for å 
vurdere dei ulike tiltaka i Førdepakken og rekkefølgja på gjennomføring. Vurderinga må 
skje på grunnlag av oppdaterte trafikkanalyser der det vert teke omsyn til klimatiltak, 
utvikling i kollektivtilbodet og teknologiutviklinga. Det må leggast til grunn at fleire skal gå 
og sykle i Førde sentrum i framtida. 
 
Fylkestinget viser også til vedtak i Sunnfjord kommunestyre den 30.4.2020 om å vurdere 
«kostnadsreduserande grep t.d. om element kan takast ut».» 

 
Avrøysting 
Djuvik sitt forslag fekk 14 røyster (Frp, FNB, R) og fall. 
Berthelsen sitt forslag fekk 19 røyster (Frp, 2FNB, MDG, SV, R) og fall. 
Innstillinga vart vedteke mot 15 røyster (Frp, FNB, R, Pp). 
 
Vedtak 
Fylkestinget i Vestland sluttar seg til framlegget om å heve bompengetakstane med 4 kroner for  
taksgruppe 1 og 7 kroner for taksgruppe 2 for Førdepakken. 
 

PS 65/20 Prosjektavklaring fv. 614 Svelgen - Indrehus 
 
Forslag til innstilling: 
1. Det vert arbeidd vidare med ein reguleringsplan for prosjektet fv. 614 Svelgen – Indrehus som 
omfattar strekninga frå Myklebust til Svelgen ved påkopling til Gunnar Schjelderupsveg på Rise. 
Reguleringsplanen vil og omfatte bandlegging av areal for vidareføring av fylkesvegen fram til 
foten av Kruna. 
 
2. Alternativ løysing ved Djupevika vert forkasta.  
 
3. Vegarm gjennom Kruna og vidare må vurderast i eit ev. framtidig byggeprosjekt. 
 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Avrøysting 
Det var 14 medlemer til stades. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Det vert arbeidd vidare med ein reguleringsplan for prosjektet fv. 614 Svelgen – Indrehus som 
omfattar strekninga frå Myklebust til Svelgen ved påkopling til Gunnar Schjelderupsveg på Rise. 
Reguleringsplanen vil og omfatte bandlegging av areal for vidareføring av fylkesvegen fram til 
foten av Kruna. 
 
2. Alternativ løysing ved Djupevika vert forkasta.  
 
3. Vegarm gjennom Kruna og vidare må vurderast i eit ev. framtidig byggeprosjekt. 
 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 



Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Det vert arbeidd vidare med ein reguleringsplan for prosjektet fv. 614 Svelgen – Indrehus som 
omfattar strekninga frå Myklebust til Svelgen ved påkopling til Gunnar Schjelderupsveg på Rise. 
Reguleringsplanen vil og omfatte bandlegging av areal for vidareføring av fylkesvegen fram til 
foten av Kruna. 
 
2. Alternativ løysing ved Djupevika vert forkasta.  
 
3. Vegarm gjennom Kruna og vidare må vurderast i eit ev. framtidig byggeprosjekt. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
  
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
  
Vedtak 
1. Det vert arbeidd vidare med ein reguleringsplan for prosjektet fv. 614 Svelgen – Indrehus som 
omfattar strekninga frå Myklebust til Svelgen ved påkopling til Gunnar Schjelderupsveg på Rise. 
Reguleringsplanen vil og omfatte bandlegging av areal for vidareføring av fylkesvegen fram til 
foten av Kruna. 
 
2. Alternativ løysing ved Djupevika vert forkasta.  
 
3. Vegarm gjennom Kruna og vidare må vurderast i eit ev. framtidig byggeprosjekt. 
 
PS 66/20 E134 Røldal-Seljestad - Delvis bompengefinansiering 
 
Forslag til innstilling 

1. Fylkestinget sluttar seg til det føreslegne bompengeopplegget for E134 Røldal—Seljestad 
slik det er skissert i Fagleg grunnlag for delvis bompengefinansiering frå Statens 
vegvesen, Utredning vest datert 03.04.2020. 

2. Det vert lagt til grunn 2 975 mill. 2020-kr i kostnader for prosjektet. Endeleg styringsramme 
og kostnadsramme vert fastsett etter ekstern kvalitetssikring KS2 av prosjektet.  

3. Det vert lagt til grunn at utbygginga skjer i åra 2022-2027 med prosjektering i 2022 og 
anleggstart i 2023. 

4. Det vert lagt til grunn innkrevjing av bompengar i begge retningar i ein automatisk 
bomstasjon plassert i ny tunnel på ny veg. 

5. Bompengeinnkrevjinga startar når vegprosjektet opnar for trafikk. Det er lagt opp ein 
innkrevjingsperiode på 15 år.  

6. Fylkestinget aksepterer at det vert etablert eit bompengeopplegg med ein bomstasjon i ny 
tunnel. Det vert lagt til grunn ei gjennomsnittleg inntekt per passering (gjennomsnittstakst) 
for dette bompengeopplegget mellom 107-117 2020-kr. Det inneber bompengetakstar på 
om lag: 

 94-103 2020-kr for køyretøy i takstgruppe 1 (køyretøy med totalvekt til og med 
3 500 kg samt køyretøy i køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig 
avtale) 

 Køyretøy i takstgruppe 2 (køyretøy med totalvekt fra og med 3 501 kg (ekskl. 
Køyretøy i køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig avtale) 
betaler tre gonger taksten for takstgruppe 1 

 Nullutsleppskøyretøy skal betale bompengeavgift i tråd med gjeldande 
regelverk og fylkeskommunale vedtak – per mars 2020 er dette inntil 50 pst. av 
taksten for takstgruppe 1 etter rabatt. Nullutsleppskøyretøy med totalvekt frå 
og med 3 501 kg betalar ikkje bompengar. 



 

7. Køyretøy med gyldig avtale og elektronisk brikke får 20 pst. rabatt. Det blir ikkje gitt rabatt 
til køyretøy i takstgruppe 2. Det er føresett at bompengetakstane vert justert i samsvar med 
prisutviklinga.  

8. Kostnadsauke utover prisstigninga opp til kostnadsramma for prosjektet skal dekkjast med 
statlege midlar og bompengar etter same prosentvise fordeling som innanfor 
styringsramma. Eventuelle overskridingar ut over kostnadsramma er staten sitt ansvar. På 
same måte skal eventuell kostnadsreduksjon på inntil 10 pst. av styringsramma fordelast 
mellom bompengar og statlege midlar etter same prosentvise fordeling som for 
styringsramma. Kostnadsreduksjon ut over 10 pst. vert godskriven staten.  

9. Under føresetnad av Kommunal- og moderniseringsdepartementet sin godkjenning, 
garanterer Vestland fylkeskommune ved sjølvskuldnarkausjon for eit maksimalt 
låneopptak for bompengeselskapet, avgrensa til 695 mill. kr for prosjektet E134 Røldal - 
Seljestad med tillegg av 10 % av til ein kvar tid gjeldande hovudstol til dekning av 
eventuelle renter og omkostningar. Det samla garantibeløpet vert følgjeleg 765 mill. kr.  

10. Garantien gjeld frå fyrste opptrekk på finansieringa i samband med rekvisisjonar frå 
Statens vegvesen i byggjeperioden, og gjennom innkrevjingsperioden på 15 år frå oppstart 
på innkrevjinga i dei nye bomstasjonane. Innkrevjingsperioden kan i særskilte tilfelle 
forlengast med inntil fem år. I tillegg skal garantien gjelde inntil to år, jf. garantiføresegna 
§ 3. Samla garantitid vert, inkludert byggjeperioden, på inntil 23 år frå fyrste opptrekk på 
finansieringa i samband med rekvisisjonar frå Statens vegvesen. Garantisten sine utlegg 
kan dekkast gjennom ein auke av gjennomsnittstaksten med inntil 20 pst. og ein forlenging 
av bompengeperioden med inntil 5 år. Garantien gjeld inntil bompengeselskapet si gjeld er 
nedbetalt og vert redusert i takt med nedbetalinga av lån. Garantisten har rett til å sikre 
garantiane med 1. prioritets pant i bompengeselskapets rett til å krevje inn bompengar. 

11. Ansvaret for innkrevjing og delfinansiering av E134 Røldal - Seljestad med bompengar 
skal leggast inn i det regionale bompengeselskapet Ferde AS. 

 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for samferdsel og mobilitet 
 
Frank Willy Djuvik (Frp) sette på vegner av Frp og FNB fram slikt forslag: 

 
«Alternativ: 
Fylkestinget vil framheve viktigheten av aust-vest korridoren E134 Haukelivegen, og ber 
om at delstrekninga Røldal-Seljestad vert starta opp snarast muleg. 
Fylkestinget ynskjer ikkje å nytte bompengar for å realisere prosjektet, og ber stortinget 
løyve naudsynte budsjettmidler for ei statleg fullfinansiering av prosjektet.» 

 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke mot 3 røyster (Frp og FNB) for Djuvik sitt forslag, som 
fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkestinget sluttar seg til det føreslegne bompengeopplegget for E134 Røldal—Seljestad slik 

det er skissert i Fagleg grunnlag for delvis bompengefinansiering frå Statens vegvesen, 
Utredning vest datert 03.04.2020. 

2. Det vert lagt til grunn 2 975 mill. 2020-kr i kostnader for prosjektet. Endeleg styringsramme og 
kostnadsramme vert fastsett etter ekstern kvalitetssikring KS2 av prosjektet.  

3. Det vert lagt til grunn at utbygginga skjer i åra 2022-2027 med prosjektering i 2022 og 
anleggstart i 2023. 

4. Det vert lagt til grunn innkrevjing av bompengar i begge retningar i ein automatisk bomstasjon 
plassert i ny tunnel på ny veg. 

5. Bompengeinnkrevjinga startar når vegprosjektet opnar for trafikk. Det er lagt opp ein 
innkrevjingsperiode på 15 år.  

6. Fylkestinget aksepterer at det vert etablert eit bompengeopplegg med ein bomstasjon i ny 
tunnel. Det vert lagt til grunn ei gjennomsnittleg inntekt per passering (gjennomsnittstakst) for 
dette bompengeopplegget mellom 107-117 2020-kr. Det inneber bompengetakstar på om lag: 

 94-103 2020-kr for køyretøy i takstgruppe 1 (køyretøy med totalvekt til og med 3 
500 kg samt køyretøy i køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig 
avtale) 



 Køyretøy i takstgruppe 2 (køyretøy med totalvekt fra og med 3 501 kg (ekskl. 
Køyretøy i køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig avtale) betaler tre 
gonger taksten for takstgruppe 1 

 Nullutsleppskøyretøy skal betale bompengeavgift i tråd med gjeldande regelverk 
og fylkeskommunale vedtak – per mars 2020 er dette inntil 50 pst. av taksten for 
takstgruppe 1 etter rabatt. Nullutsleppskøyretøy med totalvekt frå og med 3 501 kg 
betalar ikkje bompengar. 

7. Køyretøy med gyldig avtale og elektronisk brikke får 20 pst. rabatt. Det blir ikkje gitt rabatt til 
køyretøy i takstgruppe 2. Det er føresett at bompengetakstane vert justert i samsvar med 
prisutviklinga.  

8. Kostnadsauke utover prisstigninga opp til kostnadsramma for prosjektet skal dekkjast med 
statlege midlar og bompengar etter same prosentvise fordeling som innanfor styringsramma. 
Eventuelle overskridingar ut over kostnadsramma er staten sitt ansvar. På same måte skal 
eventuell kostnadsreduksjon på inntil 10 pst. av styringsramma fordelast mellom bompengar 
og statlege midlar etter same prosentvise fordeling som for styringsramma. Kostnadsreduksjon 
ut over 10 pst. vert godskriven staten.  

9. Under føresetnad av Kommunal- og moderniseringsdepartementet sin godkjenning, garanterer 
Vestland fylkeskommune ved sjølvskuldnarkausjon for eit maksimalt låneopptak for 
bompengeselskapet, avgrensa til 695 mill. kr for prosjektet E134 Røldal - Seljestad med tillegg 
av 10 % av til ein kvar tid gjeldande hovudstol til dekning av eventuelle renter og 
omkostningar. Det samla garantibeløpet vert følgjeleg 765 mill. kr.  

10. Garantien gjeld frå fyrste opptrekk på finansieringa i samband med rekvisisjonar frå Statens 
vegvesen i byggjeperioden, og gjennom innkrevjingsperioden på 15 år frå oppstart på 
innkrevjinga i dei nye bomstasjonane. Innkrevjingsperioden kan i særskilte tilfelle forlengast 
med inntil fem år. I tillegg skal garantien gjelde inntil to år, jf. garantiføresegna § 3. Samla 
garantitid vert, inkludert byggjeperioden, på inntil 23 år frå fyrste opptrekk på finansieringa i 
samband med rekvisisjonar frå Statens vegvesen. Garantisten sine utlegg kan dekkast 
gjennom ein auke av gjennomsnittstaksten med inntil 20 pst. og ein forlenging av 
bompengeperioden med inntil 5 år. Garantien gjeld inntil bompengeselskapet si gjeld er 
nedbetalt og vert redusert i takt med nedbetalinga av lån. Garantisten har rett til å sikre 
garantiane med 1. prioritets pant i bompengeselskapets rett til å krevje inn bompengar. 

11. Ansvaret for innkrevjing og delfinansiering av E134 Røldal - Seljestad med bompengar skal 
leggast inn i det regionale bompengeselskapet Ferde AS. 

 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette på vegner av Frp og FNB fram slikt forslag: 

 
«Alternativ: 
 
Fylkestinget vil framheve viktigheten av aust-vest korridoren E134 Haukelivegen, og ber 
om at delstrekninga Røldal-Seljestad vert starta opp snarast muleg. 
 
Fylkestinget ynskjer ikkje å nytte bompengar for å realisere prosjektet, og ber stortinget 
løyve naudsynte budsjettmidler for ei statleg fullfinansiering av prosjektet.» 

 
Avrøysting 
Framnes sitt forslag fekk 4 røyster (Frp, FNB) og fall. 
Innstillinga fekk 13 røyster (A, H, Sp, V, KrF, SV, MDG) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget sluttar seg til det føreslegne bompengeopplegget for E134 Røldal—Seljestad slik 

det er skissert i Fagleg grunnlag for delvis bompengefinansiering frå Statens vegvesen, 
Utredning vest datert 03.04.2020. 
 

2. Det vert lagt til grunn 2 975 mill. 2020-kr i kostnader for prosjektet. Endeleg styringsramme og 
kostnadsramme vert fastsett etter ekstern kvalitetssikring KS2 av prosjektet.  
 

3. Det vert lagt til grunn at utbygginga skjer i åra 2022-2027 med prosjektering i 2022 og 
anleggstart i 2023. 
 



4. Det vert lagt til grunn innkrevjing av bompengar i begge retningar i ein automatisk bomstasjon 
plassert i ny tunnel på ny veg. 
 

5. Bompengeinnkrevjinga startar når vegprosjektet opnar for trafikk. Det er lagt opp ein 
innkrevjingsperiode på 15 år.  
 

6. Fylkestinget aksepterer at det vert etablert eit bompengeopplegg med ein bomstasjon i ny 
tunnel. Det vert lagt til grunn ei gjennomsnittleg inntekt per passering (gjennomsnittstakst) for 
dette bompengeopplegget mellom 107-117 2020-kr. Det inneber bompengetakstar på om lag: 

 94-103 2020-kr for køyretøy i takstgruppe 1 (køyretøy med totalvekt til og med 3 
500 kg samt køyretøy i køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig 
avtale) 

 Køyretøy i takstgruppe 2 (køyretøy med totalvekt fra og med 3 501 kg (ekskl. 
Køyretøy i køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig avtale) betaler tre 
gonger taksten for takstgruppe 1 

 Nullutsleppskøyretøy skal betale bompengeavgift i tråd med gjeldande regelverk 
og fylkeskommunale vedtak – per mars 2020 er dette inntil 50 pst. av taksten for 
takstgruppe 1 etter rabatt. Nullutsleppskøyretøy med totalvekt frå og med 3 501 kg 
betalar ikkje bompengar. 

 
7. Køyretøy med gyldig avtale og elektronisk brikke får 20 pst. rabatt. Det blir ikkje gitt rabatt til 

køyretøy i takstgruppe 2. Det er føresett at bompengetakstane vert justert i samsvar med 
prisutviklinga.  
 

8. Kostnadsauke utover prisstigninga opp til kostnadsramma for prosjektet skal dekkjast med 
statlege midlar og bompengar etter same prosentvise fordeling som innanfor styringsramma. 
Eventuelle overskridingar ut over kostnadsramma er staten sitt ansvar. På same måte skal 
eventuell kostnadsreduksjon på inntil 10 pst. av styringsramma fordelast mellom bompengar 
og statlege midlar etter same prosentvise fordeling som for styringsramma. Kostnadsreduksjon 
ut over 10 pst. vert godskriven staten.  
 

9. Under føresetnad av Kommunal- og moderniseringsdepartementet sin godkjenning, garanterer 
Vestland fylkeskommune ved sjølvskuldnarkausjon for eit maksimalt låneopptak for 
bompengeselskapet, avgrensa til 695 mill. kr for prosjektet E134 Røldal - Seljestad med tillegg 
av 10 % av til ein kvar tid gjeldande hovudstol til dekning av eventuelle renter og 
omkostningar. Det samla garantibeløpet vert følgjeleg 765 mill. kr.  
 

10. Garantien gjeld frå fyrste opptrekk på finansieringa i samband med rekvisisjonar frå Statens 
vegvesen i byggjeperioden, og gjennom innkrevjingsperioden på 15 år frå oppstart på 
innkrevjinga i dei nye bomstasjonane. Innkrevjingsperioden kan i særskilte tilfelle forlengast 
med inntil fem år. I tillegg skal garantien gjelde inntil to år, jf. garantiføresegna § 3. Samla 
garantitid vert, inkludert byggjeperioden, på inntil 23 år frå fyrste opptrekk på finansieringa i 
samband med rekvisisjonar frå Statens vegvesen. Garantisten sine utlegg kan dekkast 
gjennom ein auke av gjennomsnittstaksten med inntil 20 pst. og ein forlenging av 
bompengeperioden med inntil 5 år. Garantien gjeld inntil bompengeselskapet si gjeld er 
nedbetalt og vert redusert i takt med nedbetalinga av lån. Garantisten har rett til å sikre 
garantiane med 1. prioritets pant i bompengeselskapets rett til å krevje inn bompengar. 
 

11. Ansvaret for innkrevjing og delfinansiering av E134 Røldal - Seljestad med bompengar skal 
leggast inn i det regionale bompengeselskapet Ferde AS. 

 
  



Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
  
Frank Willy Pedersen Djuvik (Frp) sette på vegner av Frp og FNB fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Fylkestinget vil framheva viktigheten av aust-vest korridoren E134 Haukelivegen, og ber 
om at delstrekninga Røldal-Seljestad vert starta opp snarast mogeleg. Fylkestinget 
ynskjer ikkje å nytta bompengar for å realisera prosjektet, og ber Stortinget løyve 
naudsynte budsjettmidlar for ei snarleg fullfinansiering av prosjektet.» 

 
Avrøysting 
Djuvik sitt forslag fekk 15 røyster (Frp, FNB, R, Pp) og fall. 
Innstillinga vart vedteke mot 14 røyster (Frp, FNB, 1R, Pp). 
  
Vedtak 
1. Fylkestinget sluttar seg til det føreslegne bompengeopplegget for E134 Røldal—Seljestad slik 

det er skissert i Fagleg grunnlag for delvis bompengefinansiering frå Statens vegvesen, 
Utredning vest datert 03.04.2020. 
 

2. Det vert lagt til grunn 2 975 mill. 2020-kr i kostnader for prosjektet. Endeleg styringsramme og 
kostnadsramme vert fastsett etter ekstern kvalitetssikring KS2 av prosjektet.  
 

3. Det vert lagt til grunn at utbygginga skjer i åra 2022-2027 med prosjektering i 2022 og 
anleggstart i 2023. 
 

4. Det vert lagt til grunn innkrevjing av bompengar i begge retningar i ein automatisk bomstasjon 
plassert i ny tunnel på ny veg. 
 

5. Bompengeinnkrevjinga startar når vegprosjektet opnar for trafikk. Det er lagt opp ein 
innkrevjingsperiode på 15 år.  
 

6. Fylkestinget aksepterer at det vert etablert eit bompengeopplegg med ein bomstasjon i ny 
tunnel. Det vert lagt til grunn ei gjennomsnittleg inntekt per passering (gjennomsnittstakst) for 
dette bompengeopplegget mellom 107-117 2020-kr. Det inneber bompengetakstar på om lag: 

 94-103 2020-kr for køyretøy i takstgruppe 1 (køyretøy med totalvekt til og med 3 
500 kg samt køyretøy i køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig 
avtale) 

 Køyretøy i takstgruppe 2 (køyretøy med totalvekt fra og med 3 501 kg (ekskl. 
Køyretøy i køyretøykategori M1 med elektronisk brikke og gyldig avtale) betaler tre 
gonger taksten for takstgruppe 1 

 Nullutsleppskøyretøy skal betale bompengeavgift i tråd med gjeldande regelverk 
og fylkeskommunale vedtak – per mars 2020 er dette inntil 50 pst. av taksten for 
takstgruppe 1 etter rabatt. Nullutsleppskøyretøy med totalvekt frå og med 3 501 kg 
betalar ikkje bompengar. 

 
7. Køyretøy med gyldig avtale og elektronisk brikke får 20 pst. rabatt. Det blir ikkje gitt rabatt til 

køyretøy i takstgruppe 2. Det er føresett at bompengetakstane vert justert i samsvar med 
prisutviklinga.  
 

8. Kostnadsauke utover prisstigninga opp til kostnadsramma for prosjektet skal dekkjast med 
statlege midlar og bompengar etter same prosentvise fordeling som innanfor styringsramma. 
Eventuelle overskridingar ut over kostnadsramma er staten sitt ansvar. På same måte skal 
eventuell kostnadsreduksjon på inntil 10 pst. av styringsramma fordelast mellom bompengar 
og statlege midlar etter same prosentvise fordeling som for styringsramma. Kostnadsreduksjon 
ut over 10 pst. vert godskriven staten.  
 

9. Under føresetnad av Kommunal- og moderniseringsdepartementet sin godkjenning, garanterer 
Vestland fylkeskommune ved sjølvskuldnarkausjon for eit maksimalt låneopptak for 
bompengeselskapet, avgrensa til 695 mill. kr for prosjektet E134 Røldal - Seljestad med tillegg 
av 10 % av til ein kvar tid gjeldande hovudstol til dekning av eventuelle renter og 
omkostningar. Det samla garantibeløpet vert følgjeleg 765 mill. kr.  
 



10. Garantien gjeld frå fyrste opptrekk på finansieringa i samband med rekvisisjonar frå Statens 
vegvesen i byggjeperioden, og gjennom innkrevjingsperioden på 15 år frå oppstart på 
innkrevjinga i dei nye bomstasjonane. Innkrevjingsperioden kan i særskilte tilfelle forlengast 
med inntil fem år. I tillegg skal garantien gjelde inntil to år, jf. garantiføresegna § 3. Samla 
garantitid vert, inkludert byggjeperioden, på inntil 23 år frå fyrste opptrekk på finansieringa i 
samband med rekvisisjonar frå Statens vegvesen. Garantisten sine utlegg kan dekkast 
gjennom ein auke av gjennomsnittstaksten med inntil 20 pst. og ein forlenging av 
bompengeperioden med inntil 5 år. Garantien gjeld inntil bompengeselskapet si gjeld er 
nedbetalt og vert redusert i takt med nedbetalinga av lån. Garantisten har rett til å sikre 
garantiane med 1. prioritets pant i bompengeselskapets rett til å krevje inn bompengar. 
 

11. Ansvaret for innkrevjing og delfinansiering av E134 Røldal - Seljestad med bompengar skal 
leggast inn i det regionale bompengeselskapet Ferde AS. 

 
PS 67/20 Prinsipp for ny budsjettmodell for dei vidaregåande skulane i Vestland 
fylkeskommune 
 
Forslag til vedtak  
Følgjande prinsipp vert lagt til grunn for ny budsjettmodell for tildeling av ressursar til dei 
vidaregåande skulane i Vestland fylkeskommune: 
 

1. Det vert lagt til grunn rammebudsjettering. Mål- og strategidokumentet vil definere 
prioriterte satsingsområde som grunnlag for budsjett- og økonomiplanarbeidet. 
 

2. Tildelinga skal i hovudsak vere basert på tal klassar, og må ta omsyn til m.a. naudsynt 
breidde i tilbodet, halve klassar, leiingsressurs, andre stillingsressursar og variable 
driftskostnader ved høg oppfylling i klassar.  
 

3. Ny budsjettmodell vert sett i verk frå 01.08.2021. Det må utarbeidast overgangsordningar 
for å tilpasse drifta fullt ut til ny modell frå 2022. 

Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Gunnar Bakke, Frp, sette fram slikt forslag: 

 
«Alternativt forslag: 
Følgende prinsipp blir lagt til grunn for de videregående skolene i Vestland 
fylkeskommune: 

1. Det blir lagt til grunn stykkprismodell pr elev. Det vil medføre at pengene følger eleven til 
den enkelte skole og at eleven fritt velger skole innenfor fylket. 
 

2. Stykkprisen skal dekke kostander til undervisning, lærebøker, materiell og nødvendig 
utstyr.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga punkt 1 og punkt 2 vart vedteke mot forslaget til Bakke, som fekk ei røyst (FrP) og falt. 
Innstillinga punkt 3 vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
Følgjande prinsipp vert lagt til grunn for ny budsjettmodell for tildeling av ressursar til dei 
vidaregåande skulane i Vestland fylkeskommune: 
 

1. Det vert lagt til grunn rammebudsjettering. Mål- og strategidokumentet vil definere 
prioriterte satsingsområde som grunnlag for budsjett- og økonomiplanarbeidet. 
 

2. Tildelinga skal i hovudsak vere basert på tal klassar, og må ta omsyn til m.a. naudsynt 
breidde i tilbodet, halve klassar, leiingsressurs, andre stillingsressursar og variable 
driftskostnader ved høg oppfylling i klassar.  
 

3. Ny budsjettmodell vert sett i verk frå 01.08.2021. Det må utarbeidast overgangsordningar 
for å tilpasse drifta fullt ut til ny modell frå 2022. 



 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Terje Søviknes (Frp) sette fram slikt forslag: 

 
«Alternativt: 
 
Følgende prinsipp blir lagt til grunn for de videregående skolene i Vestland 
fylkeskommune: 

1. Det blir lagt til grunn stykkprismodell pr elev. Det vil medføre at pengene følger 
eleven til den enkelte skole og at eleven fritt velger skole innenfor fylket. 
 

2. Stykkprisen skal dekke kostander til undervisning, lærebøker, materiell og 
nødvendig utstyr.» 

 
Avrøysting 
Søviknes sitt forslag fekk 4 røyster (Frp, FNB) og fall. 
Innstillinga punkt 1 og 2 fekk 13 røyster (A, Sp, MDG, KrF, SV, V, H) og vart vedteke som 
innstilling til fylkestinget. 
Innstillinga punkt 3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Følgjande prinsipp vert lagt til grunn for ny budsjettmodell for tildeling av ressursar til dei 
vidaregåande skulane i Vestland fylkeskommune: 

1. Det vert lagt til grunn rammebudsjettering. Mål- og strategidokumentet vil definere 
prioriterte satsingsområde som grunnlag for budsjett- og økonomiplanarbeidet. 
 

2. Tildelinga skal i hovudsak vere basert på tal klassar, og må ta omsyn til m.a. naudsynt 
breidde i tilbodet, halve klassar, leiingsressurs, andre stillingsressursar og variable 
driftskostnader ved høg oppfylling i klassar.  
 

3. Ny budsjettmodell vert sett i verk frå 01.08.2021. Det må utarbeidast overgangsordningar 
for å tilpasse drifta fullt ut til ny modell frå 2022. 

 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Saksordførar Sigurd Reksnes (SP) innleia til saka. 
 
Rosalind Fosse (Frp) sette fram slikt forslag: 

 
«Alternativt: 
 
Følgende prinsipp blir lagt til grunn for de videregående skolene i Vestland 
fylkeskommune: 

1. Det blir lagt til grunn stykkprismodell pr elev. Det vil medføre at pengene følger 
eleven til den enkelte skole og at eleven fritt velger skole innenfor fylket. 
 

2. Stykkprisen skal dekke kostnader til undervisning, lærebøker, materiell og 
nødvendig utstyr.» 

 
Avrøysting 
Fosse sitt forslag fekk 9 røyster (Frp, 3FNB) og fall. 
Innstillinga vart vedteke mot 9 røyster (Frp, 3FNB).  
 
Vedtak 
Følgjande prinsipp vert lagt til grunn for ny budsjettmodell for tildeling av ressursar til dei 
vidaregåande skulane i Vestland fylkeskommune: 

1. Det vert lagt til grunn rammebudsjettering. Mål- og strategidokumentet vil definere 
prioriterte satsingsområde som grunnlag for budsjett- og økonomiplanarbeidet. 



 
2. Tildelinga skal i hovudsak vere basert på tal klassar, og må ta omsyn til m.a. naudsynt 

breidde i tilbodet, halve klassar, leiingsressurs, andre stillingsressursar og variable 
driftskostnader ved høg oppfylling i klassar.  
 

3. Ny budsjettmodell vert sett i verk frå 01.08.2021. Det må utarbeidast overgangsordningar 
for å tilpasse drifta fullt ut til ny modell frå 2022. 

 

PS 68/20 Lokal forskrift om inntak og formidling i Vestland fylkeskommune 
 
Forslag til innstilling  
Fylkestinget vedtek «Lokal forskrift for inntak og formidling i Vestland fylkeskommune», datert 
18.4.2020  
 
Saksprotokoll  07.05.2020 - yrkesopplæringsnemnda 
 
Roger Pilskog, LO, sette på vegner av LO, NHO, YS, UNIO, KS, Virke, medlem av hovudutval for 
opplæring og kompetanse og medlem frå hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
fram slikt forslag: 
 

«Yrkesopplæringsnemnda meiner at om inntaksområde skal vere modellen, må det 
etablerast fleire område enn to. Modell 2b ser ut til å vere den modellen som ivaretek 
flest omsyn og tener den vidaregåande opplæringa best i Vestland. 
Yrkesopplæringsnemnda meiner det er viktig at det vert opna for høve til å søkje på tvers 
av inntakregionane for mindre fag og for dei som er busett i randsonene mellom 
inntaksregionane. 
  
Same kva modell som velgast, må modellen sikre at unge som er motivert for 
yrkesfaglege program, kan søka på den vidaregåande skulen der det aktuelle 
utdanningsprogrammet faktisk finst». 

 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke 
 
Innstilling til hovudutval for opplæring og kompetanse 
Fylkestinget vedtek «Lokal forskrift for inntak og formidling i Vestland fylkeskommune», datert 
18.4.2020  
 
Yrkesopplæringsnemnda meiner at om inntaksområde skal vere modellen, må det etablerast fleire 
område enn to. Modell 2b ser ut til å vere den modellen som ivaretek flest omsyn og tener den 
vidaregåande opplæringa best i Vestland. Yrkesopplæringsnemnda meiner det er viktig at det vert 
opna for høve til å søkje på tvers av inntakregionane for mindre fag og for dei som er busett i 
randsonene mellom inntaksregionane. 
  
Same kva modell som velgast, må modellen sikre at unge som er motivert for yrkesfaglege 
program, kan søka på den vidaregåande skulen der det aktuelle utdanningsprogrammet faktisk 
finst. 
 
  



Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Gunnar Bakke, FrP, sette fram slikt forslag: 

 
«Fylkestinget vedtar "Lokal forskrift for inntak og formidling i Vestland fylkeskommune 
med følgende endringer: 
§2 Inntaksområde 

1. alt. Vestland fylkeskommune vil føre videre fritt skolevalg i for Vestland fylkeskommune.  
2. a) stemmer imot 
 b) stemmer imot 
3. alt. Søker står fritt til å søke i hele Vestland fylkeskommune 
4. ok 
5. ok 
6. ok 
7. ok 

§5 Oppflytting Vg2 og Vg3 studieførebuande utdanningsprogram ok 
§7 Inntak til Idrettsfag ok.» 

 
Rasmus L. Rasmussen, A, sette på vegner av A, SP, SV, KrF og MDG fram slikt forslag: 

 
«- Alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur. 
- Alle elevar skal og ha rett til å søke seg til andre skular i Vestland dersom dei ynskjer det. 
- Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. 
- Ingen elevar skal, ufrivillig, ha urimeleg lang reiseveg. Difor skal elevar som mot si vilje får 
skuleplass langt unna heimstaden sin prioriterast ved inntak på ein skule som ligg nærare 
heimstaden til eleven. 
- Alle elevar skal ha rett til å fullføre utdanninga si på den skulen dei startar på. Det skal altså 
vere rett til oppflytting frå vg1-vg2 og frå vg2-vg3 på studieførebuande program.  
- For dei yrkesfaglege utdanningsprogramma kan det vere vanskeleg å oppfylle retten til 
oppflytting. Difor ber utvalet administrasjonen legge fram forslag til korleis ein kan sikre best 
mogleg rett til oppflytting. 
- Rådmannen skal utarbeide eit inntakssystem basert på desse prinsippa. - - - Rådmannen bes 
spesielt sjå til Agder fylkeskommune for å vurdere om heile eller delar av deira inntakssystem 
er i tråd med prinsippa som er slått fast i dette vedtaket.» 

 
Karianne Torvanger, A, sette fram slikt tilleggsforslag: 

 
«Saksordførar skal følge saka vidare.»  

 
Avrøysting 
Bakke sitt forslag fekk ei røyst ( FrP) og falt. 
Forslag til innstilling fekk 4 røyster ( H og FrP) og falt. 
Forslaget frå Rasmussen fekk røystene til A, SV, SV, KrF, MDG og R og vart vedteke. 
Torvanger sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
- Alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur. 
- Alle elevar skal og ha rett til å søke seg til andre skular i Vestland dersom dei ynskjer det. 
- Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. 
- Ingen elevar skal, ufrivillig, ha urimeleg lang reiseveg. Difor skal elevar som mot si vilje får 
skuleplass langt unna heimstaden sin prioriterast ved inntak på ein skule som ligg nærare 
heimstaden til eleven. 
- Alle elevar skal ha rett til å fullføre utdanninga si på den skulen dei startar på. Det skal altså vere 
rett til oppflytting frå vg1-vg2 og frå vg2-vg3 på studieførebuande program.  
- For dei yrkesfaglege utdanningsprogramma kan det vere vanskeleg å oppfylle retten til 
oppflytting. Difor ber utvalet administrasjonen legge fram forslag til korleis ein kan sikre best 
mogleg rett til oppflytting. 
- Rådmannen skal utarbeide eit inntakssystem basert på desse prinsippa. - - - Rådmannen bes 
spesielt sjå til Agder fylkeskommune for å vurdere om heile eller delar av deira inntakssystem er i 
tråd med prinsippa som er slått fast i dette vedtaket.» 
Saksordførar skal følge saka vidare. 
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 



 
Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Fylkestinget meiner framtidig inntaksmodell i Vestland fylkeskommune skal bygge på 
følgjande prinsipp: 
 
- Alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur. 
- Alle elevar skal og ha rett til å søke seg til andre skular i Vestland dersom dei ynskjer 
det. 
- Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. 
- Ingen elevar skal, ufrivillig, ha urimeleg lang reiseveg. Difor skal elevar som mot si vilje 
får skuleplass langt unna heimstaden sin prioriterast ved inntak på ein skule som ligg 
nærare heimstaden til eleven. 
- Alle elevar skal ha rett til å fullføre utdanninga si på den skulen dei startar på der dette 
er mogleg. Det skal altså vere rett til oppflytting frå vg1-vg2 og frå vg2-vg3 på 
studieførebuande program. For dei yrkesfaglege utdanningsprogramma kan det vere 
vanskeleg å oppfylle retten til oppflytting. Difor ber utvalet administrasjonen legge fram 
forslag til korleis ein kan sikre best mogleg rett til oppflytting. 
 
2. Rådmannen skal utarbeide eit inntakssystem basert på desse prinsippa, og ny 
inntaksmodell skal komme til politisk behandling. Rådmannen bes spesielt sjå til Agder 
fylkeskommune for å vurdere om heile eller delar av deira inntakssystem er i tråd med 
prinsippa som er slått fast i dette vedtaket. Saksordførar skal følge saka vidare.» 

 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegner av H, Frp og FNB fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett.» 
 
Avrøysting til utsetjing 
Bjørkly sitt forslag fekk 7 røyster (H, Frp, FNB) og fall. 
 
Terje Søviknes (Frp) sette på vegner av Frp og H fram slikt forslag: 

 
«Alternativ: 

1. Vestland fylkeskommune vil føre videre fritt skolevalg i for Vestland fylkeskommune.  
2. Søker står fritt til å søke i hele Vestland fylkeskommune.» 

Avrøysting 
Søviknes sitt forslag fekk 5 røyster (Frp, H) og fall. 
Gadolin sitt forslag fekk 12 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, FNB) og vart vedteke som innstilling 
til fylkestinget. 
Innstillinga fekk ingen røyster og fall. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget meiner framtidig inntaksmodell i Vestland fylkeskommune skal bygge på følgjande 
prinsipp: 

- Alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur. 
 

- Alle elevar skal og ha rett til å søke seg til andre skular i Vestland dersom dei ynskjer det. 
 

- Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. 
 

- Ingen elevar skal, ufrivillig, ha urimeleg lang reiseveg. Difor skal elevar som mot si vilje får 
skuleplass langt unna heimstaden sin prioriterast ved inntak på ein skule som ligg nærare 
heimstaden til eleven. 
 

- Alle elevar skal ha rett til å fullføre utdanninga si på den skulen dei startar på der dette er 
mogleg. Det skal altså vere rett til oppflytting frå vg1-vg2 og frå vg2-vg3 på 
studieførebuande program. For dei yrkesfaglege utdanningsprogramma kan det vere 
vanskeleg å oppfylle retten til oppflytting. Difor ber utvalet administrasjonen legge fram 
forslag til korleis ein kan sikre best mogleg rett til oppflytting. 



 
2. Rådmannen skal utarbeide eit inntakssystem basert på desse prinsippa, og ny inntaksmodell 
skal komme til politisk behandling. Rådmannen bes spesielt sjå til Agder fylkeskommune for å 
vurdere om heile eller delar av deira inntakssystem er i tråd med prinsippa som er slått fast i dette 
vedtaket. Saksordførar skal følge saka vidare. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Saksordførar Rasmus Laupsa Rasmussen (A) innleia til saka. 
 
John Andre Kongsvik (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett.» 
 
Avrøysting til utsetjing 
Kongsvik sitt forslag fekk 25 røyster (H, Frp, FNB, Pp) og fall. 
 
Rosalind Fosse (Frp) sette fram slikt forslag: 

 
«Alternativ: 

 
Fylkestinget vedtar "Lokal forskrift for inntak og formidling i Vestland fylkeskommune 
med følgende endringer: 
 
1. Vestland fylkeskommune vil føre videre fritt skolevalg i for Vestland fylkeskommune. 
 
3. Søker står fritt til å søke i hele Vestland fylkeskommune.» 

 
Avrøysting 
Fosse sitt forslag fekk 5 røyster (Frp, H) og fall. 
Innstillinga vart vedteke mot 23 røyster (H, 4FNB, Frp, Pp). 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fylkestinget meiner framtidig inntaksmodell i Vestland fylkeskommune skal bygge på følgjande 
prinsipp: 

- Alle elevar skal ha rett til å gå på ein skule nær der dei bur. 
 

- Alle elevar skal og ha rett til å søke seg til andre skular i Vestland dersom dei ynskjer det. 
 

- Inntaket skal ikkje vere reint karakterbasert. 
 

- Ingen elevar skal, ufrivillig, ha urimeleg lang reiseveg. Difor skal elevar som mot si vilje får 
skuleplass langt unna heimstaden sin prioriterast ved inntak på ein skule som ligg nærare 
heimstaden til eleven. 
 

- Alle elevar skal ha rett til å fullføre utdanninga si på den skulen dei startar på der dette er 
mogleg. Det skal altså vere rett til oppflytting frå vg1-vg2 og frå vg2-vg3 på 
studieførebuande program. For dei yrkesfaglege utdanningsprogramma kan det vere 
vanskeleg å oppfylle retten til oppflytting. Difor ber utvalet administrasjonen legge fram 
forslag til korleis ein kan sikre best mogleg rett til oppflytting. 

2. Rådmannen skal utarbeide eit inntakssystem basert på desse prinsippa, og ny inntaksmodell 
skal komme til politisk behandling. Rådmannen bes spesielt sjå til Agder fylkeskommune for å 
vurdere om heile eller delar av deira inntakssystem er i tråd med prinsippa som er slått fast i dette 
vedtaket. Saksordførar skal følge saka vidare. 
 

PS 69/20 Strategi for utvikling av skulebibliotek i vidaregåande opplæring i 
Vestland fylkeskommune – mandat og oppstart av planarbeid 
 
Forslag til innstilling 

1. Det skal utarbeidast ein strategisk plan for utvikling av skulebiblioteka i vidaregåande 
opplæring i Vestland fylkeskommune. 



 
2. Planen bør ha vekt på 

a. bruk av skulebiblioteket som pedagogisk ressurs for den enkelte skule 
b. skulebiblioteket som studieverkstad og arena for arbeid under rettleiing 
c. samarbeid mellom skulebibliotek og kommunale bibliotek 
d. potensialet for skulebiblioteket som arena for demokrati og danning 

 
3. Planen må vise korleis ein kan ivareta koordinering, kompetanseutvikling og nettverksarbeid 

for utvikling av bibliotektenester i Vestland fylkeskommune 
 

4. Planen må peike på samla ressursbehov og korleis tenesta kan finansierast utanfor skulen sitt 
budsjett 
 

5. Fylkesrådmannen organiserer planarbeidet i Avdeling kultur, idrett og inkludering og Avdeling 
opplæring og kompetanse. I planprosessen skal skular, elevar og bibliotekpersonale 
involverast, 

Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Kristina Vaktskjold Hamre, Krf, sette på vegner av KrF, A, SP, SV og MDG fram slikt 
tilleggsforslag: 

 
«Nytt punkt 6:  
I det vidare arbeidet med planen ber OPPKO rådmannen vurdere korleis skulebiblioteka 
kan inngå i open-skule-prinsippet jfr RS 14/20. 

Nytt punkt 7:  
Arbeidet med med strategi for utvikling av skulebibliotek i videregåandeopplæring i 
Vestland fylkeskommune bør sjåst i sammenheng med arbeidet som er i gang med eit 
mål-og strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke.» 

Jeanette Syversen, R, sette fram slikt tilleggsforslag: 
 
«Tillegg til punkt 4. 
Arbeidet med utvikling av skulebiblioteka, må vurderast som eit områdeløft i samarbeid 
med kommunane. I områder der fylkeskommunen har skuledrift og som statistisk scorar 
lågt på levekårsundersøkinga er dette spesielt viktig å sjå på mogeligheiter for at 
skulebiblioteka kan ha ein sosialt  utjamnande rolle.»   

 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Tilleggsforslaget frå Syversen fekk ei røyst ( R ) og falt. 
Hamre sitt tilleggsforslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 

1. Det skal utarbeidast ein strategisk plan for utvikling av skulebiblioteka i vidaregåande 
opplæring i Vestland fylkeskommune. 
 

2. Planen bør ha vekt på 
a. bruk av skulebiblioteket som pedagogisk ressurs for den enkelte skule 
b. skulebiblioteket som studieverkstad og arena for arbeid under rettleiing 
c. samarbeid mellom skulebibliotek og kommunale bibliotek 
d. potensialet for skulebiblioteket som arena for demokrati og danning 

 
3. Planen må vise korleis ein kan ivareta koordinering, kompetanseutvikling og nettverksarbeid 

for utvikling av bibliotektenester i Vestland fylkeskommune 
 

4. Planen må peike på samla ressursbehov og korleis tenesta kan finansierast utanfor skulen sitt 
budsjett 
 



5. Fylkesrådmannen organiserer planarbeidet i Avdeling kultur, idrett og inkludering og Avdeling 
opplæring og kompetanse. I planprosessen skal skular, elevar og bibliotekpersonale 
involverast. 
 

6. I det vidare arbeidet med planen ber OPPKO rådmannen vurdere korleis skulebiblioteka kan 
inngå i open-skule-prinsippet jfr RS 14/20. 

7. Arbeidet med med strategi for utvikling av skulebibliotek i videregåandeopplæring i Vestland 
fylkeskommune bør sjåst i sammenheng med arbeidet som er i gang med eit mål-og 
strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke.» 

 
Saksprotokoll  19.05.2020 - hovudutval for kultur, idrett og integrering 

Øyvind Strømmen (MDG) sette fram slikt forslag:   
 

 «Nytt punkt 2 e 
 
best mogleg utnytting av dei fysiske lokala som er tilgjengelege for skulebibliotek»  

 
Utvalsleiar Stian Davies (A) sette fram slikt forslag:  
 

«Nytt punkt 6: 
I det vidare arbeidet med planen ber hovudutval for kultur, idrett og integrering rådmannen 
vurdere korleis skulebiblioteka kan inngå i open-skule-prinsippet, jf. hovudutval for 
opplæring og kompetanse RS 14/20.  
 
Nytt punkt 7: 
Arbeidet med med strategi for utvikling av skulebibliotek i videregåande opplæring i 
Vestland fylkeskommune bør sjåst i sammenheng med arbeidet som er i gang med eit 
mål-og strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke.» 
 

Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 til 2 d) vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
Strømmen sitt forslag punkt 2 e) fekk 14 røyster (A, V, Sp, MDG, SV, H, FNB, R, Frp) og vart 
vedteke som innstilling til fylkestinget mot 1 røyst (Pp). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3, 4 og 5 vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget.  
Davis sitt forslag punkt 6 og 7 fekk 14 røyster (A, V, Sp, MDG, SV, H, FNB, R, Frp) og vart vedteke 
som innstilling til fylkestinget mot 1 røyst (Pp).   
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Det skal utarbeidast ein strategisk plan for utvikling av skulebiblioteka i vidaregåande 
opplæring i Vestland fylkeskommune. 
 

2. Planen bør ha vekt på 
a. bruk av skulebiblioteket som pedagogisk ressurs for den enkelte skule 
b. skulebiblioteket som studieverkstad og arena for arbeid under rettleiing 
c. samarbeid mellom skulebibliotek og kommunale bibliotek 
d. potensialet for skulebiblioteket som arena for demokrati og danning 
e. best mogleg utnytting av dei fysiske lokala som er tilgjengelege for skulebibliotek 

3. Planen må vise korleis ein kan ivareta koordinering, kompetanseutvikling og  nettverksarbeid 
for utvikling av bibliotektenester i Vestland fylkeskommune 

 

4. Planen må peike på samla ressursbehov og korleis tenesta kan finansierast utanfor skulen sitt 
budsjett 

 
5. Fylkesrådmannen organiserer planarbeidet i Avdeling kultur, idrett og inkludering og Avdeling 

opplæring og kompetanse. I planprosessen skal skular, elevar og bibliotekpersonale 
involverast, 

 



6. I det vidare arbeidet med planen ber hovudutval for kultur, idrett og integrering rådmannen 
vurdere korleis skulebiblioteka kan inngå i open-skule-prinsippet, jf. hovudutval for opplæring 
og kompetanse RS 14/20. 

 
7. Arbeidet med strategi for utvikling av skulebibliotek i vidaregåande opplæring i Vestland 

fylkeskommune bør sjåast i samanheng med arbeidet som er i gang med eit mål-og 
strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke 

 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Nytt pukt 2, e) 
moglegheiter som ligg i digital teknologi når det gjeld utlån og formidling» 

 
Avrøysting 
Fylkesordførar la innstillinga frå hovudutval for opplæring og kompetanse til grunn. 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Heen sitt forslag fekk 15 røyster (A, Sp, MDG, SV, KrF, V, Frp, H) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 

1. Det skal utarbeidast ein strategisk plan for utvikling av skulebiblioteka i vidaregåande 
opplæring i Vestland fylkeskommune. 
 

2. Planen bør ha vekt på 
a. bruk av skulebiblioteket som pedagogisk ressurs for den enkelte skule 
b. skulebiblioteket som studieverkstad og arena for arbeid under rettleiing 
c. samarbeid mellom skulebibliotek og kommunale bibliotek 
d. potensialet for skulebiblioteket som arena for demokrati og danning 
e. moglegheiter som ligg i digital teknologi når det gjeld utlån og formidling 

 
3. Planen må vise korleis ein kan ivareta koordinering, kompetanseutvikling og nettverksarbeid 

for utvikling av bibliotektenester i Vestland fylkeskommune 
 

4. Planen må peike på samla ressursbehov og korleis tenesta kan finansierast utanfor skulen sitt 
budsjett 
 

5. Fylkesrådmannen organiserer planarbeidet i avdeling kultur, idrett og inkludering og avdeling 
opplæring og kompetanse. I planprosessen skal skular, elevar og bibliotekpersonale 
involverast. 
 

6. I det vidare arbeidet med planen ber fylkestinget rådmannen vurdere korleis skulebiblioteka 
kan inngå i open-skule-prinsippet, jfr. RS 14/20 i hovudutval for opplæring og kompetanse. 

7. Arbeidet med strategi for utvikling av skulebibliotek i videregåande opplæring i Vestland 
fylkeskommune bør sjåst i sammenheng med arbeidet som er i gang med eit mål-og 
strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke. 

 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Det skal utarbeidast ein strategisk plan for utvikling av skulebiblioteka i vidaregåande 
opplæring i Vestland fylkeskommune. 



 
2. Planen bør ha vekt på 

a. bruk av skulebiblioteket som pedagogisk ressurs for den enkelte skule 
b. skulebiblioteket som studieverkstad og arena for arbeid under rettleiing 
c. samarbeid mellom skulebibliotek og kommunale bibliotek 
d. potensialet for skulebiblioteket som arena for demokrati og danning 
e. moglegheiter som ligg i digital teknologi når det gjeld utlån og formidling 

 
3. Planen må vise korleis ein kan ivareta koordinering, kompetanseutvikling og nettverksarbeid 

for utvikling av bibliotektenester i Vestland fylkeskommune 
 

4. Planen må peike på samla ressursbehov og korleis tenesta kan finansierast utanfor skulen sitt 
budsjett 
 

5. Fylkesrådmannen organiserer planarbeidet i avdeling kultur, idrett og inkludering og avdeling 
opplæring og kompetanse. I planprosessen skal skular, elevar og bibliotekpersonale 
involverast. 
 

6. I det vidare arbeidet med planen ber fylkestinget rådmannen vurdere korleis skulebiblioteka 
kan inngå i open-skule-prinsippet, jfr. RS 14/20 i hovudutval for opplæring og kompetanse. 

7. Arbeidet med strategi for utvikling av skulebibliotek i videregåande opplæring i Vestland 
fylkeskommune bør sjåst i sammenheng med arbeidet som er i gang med eit mål-og 
strategidokument for vidaregåande utdanning i Vestland fylke. 

 

PS 70/20 Organisering av fagskulane 
 
Forslag til innstilling  
1. Fagskulen i Hordaland og Fagskulen i Sogn og Fjordane blir ei eining frå 01.06.2021. 
 
2. Prosjektnamnet Fagskulen i Vestland blir nytta i omstillingsprosessen. 
 
3. Fylkestinget nemner opp eit prosjektstyre for den samla fagskulen 29.09. 2020. 
 
Saksprotokoll  07.05.2020 - yrkesopplæringsnemnda 
 
Roger Pilskog, LO, sette på vegner av LO, NHO, YS, UNIO, KS, Virke, medlem frå hovudutval for 
opplæring og kompetanse og medlem frå hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
fram slikt forslag: 
 

«Yrkesopplæringsnemnda støttar innstillinga, men ber om at fagskulestyra si vurdering 
og ønske om oppstart i 2022 blir etterkomen». 

 
  



Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til hovudutval for opplæring og kompetanse 
1. Fagskulen i Hordaland og Fagskulen i Sogn og Fjordane blir ei eining frå 01.06.2021. 
 
2. Prosjektnamnet Fagskulen i Vestland blir nytta i omstillingsprosessen. 
 
3. Fylkestinget nemner opp eit prosjektstyre for den samla fagskulen 29.09. 2020. 
 
4. Yrkesopplæringsnemnda støttar innstillinga, men ber om at fagskulestyra si vurdering og ønske   
om oppstart i 2022 blir etterkomen. 
 
Saksprotokoll  13.05.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Sigurd Reksnes, SP, sette på vegner av SP, A, KrF, SV og MDG fram slikt forslag: 

 
«1. Fagskulen i Hordaland og Fagskulen i Sogn og Fjordane blir ei eining frå 
01.01.2022.  
2. Prosjektnamnet fagskulen i Vestland blir nytta i omstillingsprosessen.  
3. Fylkestinget nemner opp eit prosjektstyre og vedtek mandat for samanslåinga til 
fagskulen i Vestland 29.09.2020.»    

 
Gunnar Bakke, FrP, sette fram slikt forslag: 

       
   «1. alt. Fagskulen i Hordaland og Sogn og Fjordane blir ei eining fra 01.01.22  
Spørsmål om ekstra midlar til fagskulane gjennom RNB.» 

 
Avrøysting 
Gunnar Bakke sitt forslag fekk ei røyst ( FrP) og falt. 
Forslaget frå Reksnes vart samrøystes vedteke mot innstillinga. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fagskulen i Hordaland og Fagskulen i Sogn og Fjordane blir ei eining frå 01.01.2022.  
2. Prosjektnamnet fagskulen i Vestland blir nytta i omstillingsprosessen.  
3. Fylkestinget nemner opp eit prosjektstyre og vedtek mandat for samanslåinga til fagskulen i 
Vestland 29.09.2020.   
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
1. Fagskulen i Hordaland og Fagskulen i Sogn og Fjordane blir ei eining frå 01.01.2022.  
 
2. Prosjektnamnet fagskulen i Vestland blir nytta i omstillingsprosessen.  
 
3. Fylkestinget nemner opp eit prosjektstyre og vedtek mandat for samanslåinga til fagskulen i 
Vestland 29.09.2020.   
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1. Fagskulen i Hordaland og Fagskulen i Sogn og Fjordane blir ei eining frå 01.01.2022.  
 
2. Prosjektnamnet fagskulen i Vestland blir nytta i omstillingsprosessen.  
 
3. Fylkestinget nemner opp eit prosjektstyre og vedtek mandat for samanslåinga til fagskulen i 
Vestland 29.09.2020.  



 

PS 71/20 Namnendring hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Forslag til innstilling  
Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon endrar namn til hovudutval for næring.  
 
Saksprotokoll  14.05.2020 - Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 
 
Jana Midelfart Hoff (H) sette på vegner av H, MDG og V fram slikt forslag: 
 

«Endring 
 
Nytt navn blir hovudutval for næring og miljø» 

 
Avrøysting 
Hoff sitt forslag fekk 6 røyster (H, MDG, V, SV) og fall mot  fylkesdirektør for innovasjon og 
næringsutvikling sitt forslag som fekk 9 røyster ( Ap, Frp, FNB KrF, Sp, SV) og vart vedteke. 
 
Innstilling 
Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon endrar namn til hovudutval for næring.  
 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Noralv Distad (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Endring: 
 
Nytt navn blir hovudutval for næring og miljø» 

 
Avrøysting 
Distad sitt forslag fekk 4 røyster (H, MDG) og fall. 
Innstillinga fekk 14 røyster (A, Sp, MDG, KrF, SV, V, FNB, Frp) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon endrar namn til hovudutval for næring.  
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Jana Midelfart Hoff (H) sette på vegner av H, MDG og V fram slikt forslag: 
 

«Endring 
 
Nytt navn blir hovudutval for næring og miljø» 

 
Avrøysting 
Hoff sitt forslag fekk 25 røyster (H, MDG, SV, V, R) og fall. 
Innstillinga vart vedteke mot 19 røyster (H, 1MDG, 2SV, V, R). 
 
Vedtak 
Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon endrar namn til hovudutval for næring.  
 
  



PS 72/20 Mandat for mobbeomboda og elev- og lærlingomboda 
 
Forslag til vedtak: 
1. Fylkestinget fastset mandat for mobbeomboda slik det går fram av saksutgreiinga.  
 
2. Fylkestinget fastset mandat for elev- og lærlingomboda slik det går fram av saksutgreiinga. 
 
Saksprotokoll  02.04.2020 - Vestland ungdomsutval 
 
Susanne Sørli Slettebakken sette fram slikt forslag: 

 

Vestland ungdomsutval stiller seg bak innstillinga frå fylkesrådmannen om at  

1. Fylkestinget fastset mandat for mobbeomboda slik det går fram av saksutgreiinga. 
2. Fylkestinget fastset mandat for elev- og lærlingomboda slik det går fram i 

saksutgreiinga. 
 
Avrøysting 
Sørli Slettebakken sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Tilråding 
Vestland ungdomsutval stiller seg bak innstillinga frå fylkesrådmannen om at  
1. Fylkestinget fastset mandat for mobbeomboda slik det går fram av saksutgreiinga. 
2. Fylkestinget fastset mandat for elev- og lærlingomboda slik det går fram i saksutgreiinga. 
 
Saksprotokoll i 17.04.2020 - yrkesopplæringsnemnda 
 
Roger Pilskog, LO, sette på vegne av LO, NHO, YS, UNIO, KS, Virke, medlem frå hovudutval for 
opplæring og kompetanse, medlem frå hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon, 
elevrepresentant og lærlingsrepresentant fram slikt forslag: 
 

«Yrkesopplæringsnemnda støtter innstillingen 
Yrkesopplæringsnemnda ber om at elevar i private skular vert omfatta av ordninga. 
 
Yrkesopplæringsnemnden tilrår at mandatet blir evaluert for Vestland og vurdert på nytt 
etter at Kunnskapsdepartementet har tatt sin beslutning på ombudsstruktur. I evalueringa 
må ein vurdere mandatet og organisering.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til hovudutval fr opplæring og kompetanse 
1. Fylkestinget fastset mandat for mobbeomboda slik det går fram av saksutgreiinga.  
 
2. Fylkestinget fastset mandat for elev- og lærlingomboda slik det går fram av saksutgreiinga. 
 
3. Yrkesopplæringsnemnda støtter innstillingen 
Yrkesopplæringsnemnda ber om at elevar i private skular vert omfatta av ordninga. 
 
4. Yrkesopplæringsnemnden tilrår at mandatet blir evaluert for Vestland og vurdert på nytt etter at 
Kunnskapsdepartementet har tatt sin beslutning på ombudsstruktur. I evalueringa må ein vurdere 
mandatet og organisering. 
 
Saksprotokoll i 20.04.2020 - hovudutval for opplæring og kompetanse 
 
Rosalind Fosse, FrP, sette fram slikt forslag: 

 
«1.OPPKO/ Fylkestinget fastset mandat for mobbeombud til å gjelde for barnehagene, 
grunnskolen,elevar i vidargående oplæring og i lærlingeordningen 
2. OPPKO/ Fylkestinget fastset mandat for elev-og lærlingeomboda til å gjelde 
målgruppen i det fylkeskommunale opplæringstilbudet og for elevar ved privatskulane og 
lærlinger.» 

 



Emil Gadolin, A, sette fram slikt tilleggsforslag: 
 
«Utvalget registrerer innspillene fra y-nemnda, og varsler at saken skal jobbes videre 
med frem mot FUV og fylkestinget.» 

 
Avrøysting 
Innstillinga sitt punkt 1 vart vedteke mot forslaget frå Fosse punkt 1, som fekk fem røyster (FrP, H 
og R) og falt. 
Innstillinga sitt punkt 2 vart vedteke mot forslaget frå Fosse punkt 2, som fekk seks røyster ( FrP, 
H,R, og FNB) og falt. 
Forslaget frå Gadolin vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
1. Fylkestinget fastset mandat for mobbeomboda slik det går fram av saksutgreiinga.  
 
2. Fylkestinget fastset mandat for elev- og lærlingomboda slik det går fram av saksutgreiinga. 
 
3. Utvalget registrerer innspillene fra y-nemnda, og varsler at saken skal jobbes videre med frem 
mot FUV og fylkestinget. 
 
Saksprotokoll  30.04.2020 - fylkesutvalet 
 
Emil Gadolin (A) på vegne av A, Sp, Krf, V, SV og MDG sette fram slikt forslag:  
 

 «Alternativ: 

Fylkesutvalet tar fylkesrådmannen sitt framlegg til mandat for omboda til orientering, og 
varslar at saka skal jobbast vidare med fram mot første ordinære fylkestingsmøte.» 

 
Avrøysting 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Innstillinga vart ikkje røysta over. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkesutvalet tar fylkesrådmannen sitt framlegg til mandat for omboda til orientering, og varslar at 
saka skal jobbast vidare med fram mot første ordinære fylkestingsmøte. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Alexander Fosse Andersen (Sp) sette på vegner av A, Sp, MDG, SV og V fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Fylkestinget fastset mandat for mobbeomboda slik det går fram av saksutgreiinga. 
 
2. Fylkestinget fastset mandat for elev- og lærlingomboda slik det går fram av 
saksutgreiinga, men målgruppa for elev- og lærlingomboda skal vere elevar og lærlingar 
innanfor det fylkeskommunale og private vidaregåande opplæringstilbodet i Vestland. 
Alle elevar og lærlingar, uavhengig om dei er i eit fylkeskommunalt eller privat 
vidaregåande opplæringstilbodet, skal kunne ta kontakt med elev- og lærlingombodet og 
få hjelp. 
 
3. Dersom dei private vidaregåande skulane ynskjer besøk av elev- og lærlingombodet, 
må dei dekkje kostnadene med dette sjølv. 
 
4. Dei fylkeskommunale observatørane i styra til dei private vidaregåande skulane skal 
syte for at årsrapport frå elev- og lærlingombodet vert handsama i styra i dei private 
vidaregåande skulane. 
 
5. Når den nasjonale evalueringa av ordninga med mobbeombod ligg føre, ynskjer 
Fylkestinget at det vert lagt fram ei ny politisk sak.» 

 
Avrøysting 
Fosse sitt forslag punkt 1-2 og 4-5 vart samrøystes vedteke. 
Fosse sitt forslag punkt 3 vart vedteke mot 29 røyster (H, Frp, FNB, KrF, 1V, Pp). 



Innstillinga fekk inga røyster og fall. 
 
Vedtak 
1. Fylkestinget fastset mandat for mobbeomboda slik det går fram av saksutgreiinga. 
 
2. Fylkestinget fastset mandat for elev- og lærlingomboda slik det går fram av saksutgreiinga, men 
målgruppa for elev- og lærlingomboda skal vere elevar og lærlingar innanfor det fylkeskommunale 
og private vidaregåande opplæringstilbodet i Vestland. Alle elevar og lærlingar, uavhengig om dei 
er i eit fylkeskommunalt eller privat vidaregåande opplæringstilbodet, skal kunne ta kontakt med 
elev- og lærlingombodet og få hjelp. 
 
3. Dersom dei private vidaregåande skulane ynskjer besøk av elev- og lærlingombodet, må dei 
dekkje kostnadene med dette sjølv. 
 
4. Dei fylkeskommunale observatørane i styra til dei private vidaregåande skulane skal syte for at 
årsrapport frå elev- og lærlingombodet vert handsama i styra i dei private vidaregåande skulane. 
 
5. Når den nasjonale evalueringa av ordninga med mobbeombod ligg føre, ynskjer Fylkestinget at 
det vert lagt fram ei ny politisk sak. 
 

PS 73/20 Årsmelding for klagenemnda i Hordaland og Sogn og Fjordane - 2019 
 
Forslag til innstilling 
Fylkestinget tek årsmelding for klagenemnda i Hordaland og Sogn og Fjordane 2019 til orientering. 
 
Saksprotokoll i 31.03.2020 – klagenemnda 
 
Avrøysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling 
 
Fylkestinget tek årsmelding for klagenemnda i Hordaland og Sogn og Fjordane 2019 til orientering. 
 
Saksprotokoll 28.05.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
Fylkestinget tek årsmelding for klagenemnda i Hordaland og Sogn og Fjordane 2019 til orientering. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkestinget tek årsmelding for klagenemnda i Hordaland og Sogn og Fjordane 2019 til orientering. 
 

PS 74/20 Søknad om midlertidig fritak - Torill Selsvold Nyborg 
 
Forslag til innstilling 
Torill Selsvold Nyborg vert innvilga midlertidig fritak i tråd med søknad. 
 
Saksprotokoll  08.06.2020 - valnemnda 

Avrøysting  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
  



Innstilling til fylkestinget  
 
Torill Selsvold Nyborg vert innvilga midlertidig fritak i tråd med søknad.  
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Torill Selsvold Nyborg vert innvilga midlertidig fritak i tråd med søknad. 
 

PS 75/20 Søknad om midlertidig fritak - Bjørlo (V) - suppleringsval 
 
Forslag til innstilling 

1. Alfred Bjørlo (V) vert innvilga midlertidig fritak frå sitt verv som medlem/nestleiar i hovudutval 
for kultur, idrett og integrering i tråd med søknad.  

 
2. Som midlertidig 3. vara til fylkesutvalet, finansutvalet, planutvalet og fylkesvalstyret vert vald: 

Geir Kjell Andersland 
 
3. Som midlertidig 3. vara til hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon vert vald:  Åsta 

Årøen 
 
4. Som midlertidig 3. vara til hovudutval for kultur, idrett og integrering vert vald: Torstein 

Tvinnereim 
 
Saksprotokoll  08.06.2020 - valnemnda 

Avrøysting  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 5 røyster (H og Frp).  
  
Innstilling til fylkestinget  
 
1. Alfred Bjørlo (V) vert innvilga midlertidig fritak frå sitt verv som medlem/nestleiar i hovudutval for 
kultur, idrett og integrering i tråd med søknad.   
  
2. Som midlertidig 3. vara til fylkesutvalet, finansutvalet, planutvalet og fylkesvalstyret vert vald: 
Geir Kjell Andersland   
  
3. Som midlertidig 3. vara til hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon vert vald: 
Åsta Årøen   
  
4. Som midlertidig 3. vara til hovudutval for kultur, idrett og integrering vert vald: Torstein 
Tvinnereim  
 
  



Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart vedteke mot 26 røyster (H, 1Sp, Frp, FNB, Pp). 
 
Vedtak 
1. Alfred Bjørlo (V) vert innvilga midlertidig fritak frå sitt verv som medlem/nestleiar i hovudutval for 
kultur, idrett og integrering i tråd med søknad.  
 
2. Som midlertidig 3. vara til fylkesutvalet, finansutvalet, planutvalet og fylkesvalstyret vert vald: 
Geir Kjell Andersland  
 
3. Som midlertidig 3. vara til hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon vert vald: Åsta 
Årøen  
 
4. Som midlertidig 3. vara til hovudutval for kultur, idrett og integrering vert vald: Torstein 
Tvinnereim 
 

PS 76/20 Val til styre m.m. i selskap, stiftingar og verneområdestyre - valperioden 
2019-2023 
 
Forslag til innstilling 
1. Val til styre i stiftingar  
 
Førde Internasjonale folkemusikkfestival – styret:  
Medlem (styreleiar):  
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem:  
 
Stiftinga Singerheimen – styret:  
Medlem:  
Varamedlem.  
Medlem:  
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem:  
Medlem:  
Varamedlem: 
 
2. Val til ulike utval, styre, råd og organisasjonar m.m. 
 
Naustdal-Gjengedal Verneområdestyre - suppleringsval  
Kandidat 1: 
 
3. Oppnemning til organ i aksjeselskap 
 
Lutelandet Utvikling AS – valnemnda 
Medlem: 
 
Sogn og Fjordane Holding AS – suppleringsval styret 
Medlem: 
 
Saksprotokoll  08.06.2020 – valnemnda 

Trude Brosvik trådte frå ved behandling av val til medlem i valnemnda i Lutelandet Utvikling AS.  



  
Noralv Distad trådte frå ved behandlinga av val av medlem til styret i Sogn og Fjordan Holding AS.  
  
Ei samla valnemnd la fram slike forslag:  
  
1. Val til styre i stiftingar   
  
Førde Internasjonale folkemusikkfestival – styret: Valet vert utsett  
  
Stiftinga Singerheimen – styret: Valet vert utsett  
  
2. Val til ulike utval, styre, råd og organisasjonar m.m.   
  
Naustdal-Gjengedal Verneområdestyre - suppleringsval Kandidat 1:   
Trude Brosvik  
  
3. Oppnemning til organ i aksjeselskap   
  
Lutelandet Utvikling AS – valnemnda   
  
Medlem: Trude Brosvik   
  
Sogn og Fjordane Holding AS – suppleringsval styret   
  
Medlem: Noralv Distad  
  
Avrøysting  
Forslaget vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
  
Innstilling til fylkestinget  
  
1. Val til styre i stiftingar   
  
Førde Internasjonale folkemusikkfestival – styret: Valet vert utsett  
  
Stiftinga Singerheimen – styret: Valet vert utsett  
  
2. Val til ulike utval, styre, råd og organisasjonar m.m.   
  
Naustdal-Gjengedal Verneområdestyre - suppleringsval Kandidat 1:   
Trude Brosvik  
  
3. Oppnemning til organ i aksjeselskap   
  
Lutelandet Utvikling AS – valnemnda   
  
Medlem: Trude Brosvik   
  
Sogn og Fjordane Holding AS – suppleringsval styret   
  
Medlem: Noralv Distad  
 
  



Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteke. 
Innstillinga punkt 2 (Naustdal-Gjengedal Verneområdestyre – suppleringsval) vart samrøystes 
vedteke. 
 
Trude Brosvik (KrF) trådte frå ved behandling av val til medlem i valnemnda i Lutelandet Utvikling 
AS – valnemnda då ho var innstilt som medlem. 
 
Det var 64 representantar til stades. 
 
Innstillinga punkt 3 (Lutelandet Utvikling AS – valnemnda) vart samrøystes vedteke. 
 
Noralv Distad (H) trådte frå ved behandlinga av val av medlem til styret i Sogn og Fjordan Holding 
AS – suppleringsval til styret då han var innstilt som medlem. 
Jenny Følling (Sp) og Gunn Åmdal Mongstad (Sp) trådte frå ved behandlinga av val av medlem til 
styret i Sogn og Fjordan Holding AS – suppleringsval til styret då dei er styremedlem i selskapet. 
 
Det var 62 representantar til stades. 
 
Innstilllinga punkt 3 (Sogn og Fjordan Holding AS – suppleringsval til styret) vart samrøystes 
vedteke. 
 
Vedtak 
1. Val til styre i stiftingar  
Førde Internasjonale folkemusikkfestival – styret: Valet vert utsett 
 
Stiftinga Singerheimen – styret: Valet vert utsett 
 
2. Val til ulike utval, styre, råd og organisasjonar m.m.  
Naustdal-Gjengedal Verneområdestyre - suppleringsval Kandidat 1:  
Trude Brosvik 
 
3. Oppnemning til organ i aksjeselskap  
Lutelandet Utvikling AS – valnemnda  
 
Medlem: Trude Brosvik  
 
Sogn og Fjordane Holding AS – suppleringsval styret  
 
Medlem: Noralv Distad 
 

PS 77/20 Oppnemning av kandidatar til styret i Valen Kraftverk AS 
 
Forslag til innstilling 
Forslag om medlemer til styret i Valen Kraftverk AS: 
 
Medlem (styreleiar): 
Medlem: 
Medlem: 
 
Saksprotokoll  08.06.2020 - valnemnda 

Natalia Golis (MDG) la på vegner av valnemnda fram slikt forslag:  
  

“Fylkesrådmannen peiker ut medlemer til styret i Valen Kraftverk AS.”  
  
Avrøysting  
 



Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
  
Innstilling til fylkestinget  
  
Fylkesrådmannen peiker ut medlemer til styret i Valen Kraftverk AS.  
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkesrådmannen peiker ut medlemer til styret i Valen Kraftverk AS. 
 

PS 78/20 Val av representant til hovudkomitè for U23 EM i friidrett i Bergen i 2021 
 
Forslag til innstilling 
Fylkestinget gjer val om slik representant til hovedkomiteen for U23 EM i friidrett i Bergen i 2021: 
………………………………………… 
 
Saksprotokoll  08.06.2020 - valnemnda 

Natalia Golis (MDG) la på vegner av valnemnda fram slikt forslag:  
  

“Fylkesordførar Jon Askeland”  
  
Avrøysting  
 
Golis sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
  
Innstilling til fylkestinget  
 
Fylkestinget gjer val om slik representant til hovedkomiteen for U23 EM i friidrett i Bergen i 2021: 
Fylkesordførar Jon Askeland  
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkestinget gjer val om slik representant til hovedkomiteen for U23 EM i friidrett i Bergen i 2021: 
Fylkesordførar Jon Askeland 
 

PS 79/20 Val av medlem til styre i Skyttel AS 
 
Forslag til innstilling 
1. Fylkestinget tek attende fullmakt gjeve til fylkesutvalet til å gjere val til styre i Skyttel AS.  
 
2. Som kandidat til styremedlem i Skyttel AS, nemner fylkestinget opp: .......................  
 
Saksprotokoll  08.06.2020 – valnemnda 

Avrøysting  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  
  
Innstilling til fylkestinget  
 
1. Fylkestinget tek attende fullmakt gjeve til fylkesutvalet til å gjere val til styre i Skyttel AS.  
  
2. Som kandidat til styremedlem i Skyttel AS, nemner fylkestinget opp: .......................  



 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Trym Aafløy (FNB) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er styremedlem i Skyttel AS. Aafløy 
gjekk frå under behandlinga av spørsmålet om han var inhabil. Fylkestinget vedtok samrøystes at 
Trym Aafløy var inhabil etter forvaltningslova § 6, 1. ledd e). 

 
Trym Aafløy gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 64 representantar til stades. 
 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
1. Fylkestinget tek attende fullmakt gjeve til fylkesutvalet til å gjere val til styre i Skyttel AS. 
 
2. Som kandidat til styremedlem i Skyttel AS, nemner fylkestinget opp: Cecilie Wilson Ramstad. 
 

PS 80/20 Ekstraordinære tiltak korona, disponering av overskot 2019 
 
Forslag til innstilling 

1. Vestland fylkeskommune er uroa for konsekvensane av pandemien næringslivet i 
Vestland fylke og vil ta medansvar for å dempe verknadane utsette bransjar og 
lokalsamfunn. Fylkeskommunen sine tiltak, økonomiske eller andre, bør komplementere 
statlege, kommunale og private ordningar. 
 

2. I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 
vurdere økonomisk støtte grunna ekstraordinære driftsutgifter og kompensasjon for 
dokumenterte tap frå næringsmiljø og lokalsamfunn i samband med nedstenginga og 
konsekvensar ac Covid19. Fylkestinget delegerer forvaltinga av ordninga til hovudutval for 
næring, naturresursar og innovasjon. 
 

3. Vestland fylkeskommune ber om at staten løyver ekstraordinære midlar tilpassa dei 
aktuelle utfordringane næringsområdet i Vestland og at fylkeskommunen får ansvaret for 
forvaltinga av desse. 

 
Saksprotokoll 08.06.2020 - fylkesutvalet 
 
Avrøysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune er uroa for konsekvensane av pandemien næringslivet i 
Vestland fylke og vil ta medansvar for å dempe verknadane utsette bransjar og 
lokalsamfunn. Fylkeskommunen sine tiltak, økonomiske eller andre, bør komplementere 
statlege, kommunale og private ordningar. 
 

2. I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 
vurdere økonomisk støtte grunna ekstraordinære driftsutgifter og kompensasjon for 
dokumenterte tap frå næringsmiljø og lokalsamfunn i samband med nedstenginga og 
konsekvensar ac Covid19. Fylkestinget delegerer forvaltinga av ordninga til hovudutval for 
næring, naturresursar og innovasjon. 
 

3. Vestland fylkeskommune ber om at staten løyver ekstraordinære midlar tilpassa dei 
aktuelle utfordringane næringsområdet i Vestland og at fylkeskommunen får ansvaret for 
forvaltinga av desse. 

 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 



 
Avrøysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune er uroa for konsekvensane av pandemien næringslivet i Vestland 
fylke og vil ta medansvar for å dempe verknadane utsette bransjar og lokalsamfunn. 
Fylkeskommunen sine tiltak, økonomiske eller andre, bør komplementere statlege, 
kommunale og private ordningar. 
 

2. I samband med sak om avsetjing av årsoppgjer for 2019 ber fylkestinget fylkesrådmannen 
vurdere økonomisk støtte grunna ekstraordinære driftsutgifter og kompensasjon for 
dokumenterte tap frå næringsmiljø og lokalsamfunn i samband med nedstenginga og 
konsekvensar av Covid19. Fylkestinget delegerer forvaltinga av ordninga til hovudutval for 
næring, naturresursar og innovasjon. 
 

3. Vestland fylkeskommune ber om at staten løyver ekstraordinære midlar tilpassa dei aktuelle 
utfordringane næringsområdet i Vestland og at fylkeskommunen får ansvaret for forvaltinga 
av desse. 

 

PS 81/20 "Vestland fylke vil sikre nynorsk i Outlook iOS-appen" – fråsegn 
 
Saka vart lagt fram utan saksframlegg. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Trude Brosvik (KrF) sette fram slikt forslag til uttale til Sogn og Fjordane- og Hordalandsbenken på 
Stortinget, samt til regjeringa v/kulturminister Abid Q. Raja: 
 

«Vestland fylke vil sikre nynorsk i Outlook iOS-appen 
For nokre veker sidan vart det kjent at Microsoft frå slutten av juni kuttar nynorsk og 26 
andre språk frå Outlook for iphone og ipad. Epost- og kalenderprogrammet til Microsoft 
er det mest brukte i verda ved sida av Gmail frå Google. 
 
Denne omlegginga fører til at språket til om lag 600 millionar menneske ikkje lenger skal 
bli brukt i denne appen. Både nynorsk, her i Noreg, og islandsk vert råka. Forklaringa frå 
Microsoft er at dei vil «oppretthalde konsistens på tvers av Microsoft 365-apper for iOS». 
Vestland fylkesting ber Microsoft snu i denne saka og halde fram å tilby nynorsk. Det er 
spesielt underleg at Microsoft plukkar vekk nynorsk frå denne appen, når Microsoft har 
innarbeidd nynorsk i sine program sidan 2003. Vestland fylkesting meiner det er viktig at 
nynorskbrukarane møter nynorsk overalt. Det er spesielt viktig at nynorsken vert brukt i 
den heildigitaliserte kvardagen vår. 
 
Offentleg innkjøpspolitikk er viktig om ein skal styre språkutviklinga i Noreg. Vestland 
fylkeskommmune er ein av dei største nynorske arbeidsgjevarane i Noreg. Dette 
forpliktar oss til å bruke innkjøpsmakta vår. I utlysing av nye innkjøp og anbod må det så 
langt råd er, stillast språkkrav til programvare og eventuelt andre digitale hjelpemiddel. 
 
Vestland fylkesting ber vidare regjeringa v/ kulturministeren engasjere seg i denne 
saka.» 

 
Avrøysting 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkestinget sendar slik uttale til Sogn og Fjordane- og Hordalandsbenken på Stortinget, samt til 
regjeringa v/kulturminister Abid Q. Raja: 
 

«Vestland fylke vil sikre nynorsk i Outlook iOS-appen  
For nokre veker sidan vart det kjent at Microsoft frå slutten av juni kuttar nynorsk og 26 
andre språk frå Outlook for iphone og ipad. Epost- og kalenderprogrammet til Microsoft 
er det mest brukte i verda ved sida av Gmail frå Google. 



 
Denne omlegginga fører til at språket til om lag 600 millionar menneske ikkje lenger skal 
bli brukt i denne appen. Både nynorsk, her i Noreg, og islandsk vert råka. Forklaringa frå 
Microsoft er at dei vil «oppretthalde konsistens på tvers av Microsoft 365-apper for iOS». 
Vestland fylkesting ber Microsoft snu i denne saka og halde fram å tilby nynorsk. Det er 
spesielt underleg at Microsoft plukkar vekk nynorsk frå denne appen, når Microsoft har 
innarbeidd nynorsk i sine program sidan 2003. Vestland fylkesting meiner det er viktig at 
nynorskbrukarane møter nynorsk overalt. Det er spesielt viktig at nynorsken vert brukt i 
den heildigitaliserte kvardagen vår. 
 
Offentleg innkjøpspolitikk er viktig om ein skal styre språkutviklinga i Noreg. Vestland 
fylkeskommmune er ein av dei største nynorske arbeidsgjevarane i Noreg. Dette 
forpliktar oss til å bruke innkjøpsmakta vår. I utlysing av nye innkjøp og anbod må det så 
langt råd er, stillast språkkrav til programvare og eventuelt andre digitale hjelpemiddel. 
 
Vestland fylkesting ber vidare regjeringa v/ kulturministeren engasjere seg i denne 
saka.» 

 

PS 82/20 «Vestland fylke – antirasistisk sone» - fråsegn 
 
Saka vart lagt fram utan saksframlegg. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Jeanette Syversen (R) sette fram slikt forslag til uttale: 
 

«Antirasistisk sone 
1. Vestland fylkesting erklærer i dag Vestland fylke som antirasistisk sone. 
Diskriminerings- og likestillingslova sine reglar ligg til grunn for alt arbeid mot rasisme i 
alle ledd i fylkeskommunen. 
 
2. Opplevd og strukturell rasisme innan fylkeskommunen sine tenester må bli kartlagt, 
særleg i dei vidaregåande skulane. Det må bli utarbeidd konkrete forslag til tiltak som 
motverkar opplevd individuell og strukturell rasisme. 
 
3. Vestland fylkesting vil invitere alle kommunane, organisasjons- og arbeidslivet, 
ungdommens fylkesting og kompetanseforum i fylket til eit samarbeid for å nå målet om å 
bli ein antirasistisk sone der mangfaldig representasjon etterstevas. 
 
4. Hovudutval for opplæring og kompetanse og hovudutval for kultur, idrett og integrering 
får ansvaret for å følgje opp vedtaka. 
 
5. Som ein av dei største arbeidsgjevarane i fylket er det også viktig at Vestland 
fylkeskommune har merksemd på likeverd i eigen organisasjon. Administrasjonsutvalet 
får ansvar for å følgje opp det arbeidet på dette området.» 

 
Jeanette Syversen (R) sette på vegner av R fram slik protokollmerknad: 
 

«Som det følgjer av vedtaka i sak PS 83 som har fått overveldande fleirtal (60/5), vil det 
glede mange av fylkets innbyggarar om fylkeskommunen ved fylkesordførar og 
fylkesrådmannen gjer det kjent via media og kommunikasjon ut at fylkeskommunen og 
fylkestinget ser Vestland fylke for antirasistisk sone.» 

 
Avrøysting 
Syversen sitt forslag vart vedteke mot 5 røyster (5FNB). 
 
Vedtak 
Antirasistisk sone 
1. Vestland fylkesting erklærer i dag Vestland fylke som antirasistisk sone. Diskriminerings- og 
likestillingslova sine reglar ligg til grunn for alt arbeid mot rasisme i alle ledd i fylkeskommunen. 
 



2. Opplevd og strukturell rasisme innan fylkeskommunen sine tenester må bli kartlagt, særleg i dei 
vidaregåande skulane. Det må bli utarbeidd konkrete forslag til tiltak som motverkar opplevd 
individuell og strukturell rasisme. 
 
3. Vestland fylkesting vil invitere alle kommunane, organisasjons- og arbeidslivet, ungdommens 
fylkesting og kompetanseforum i fylket til eit samarbeid for å nå målet om å bli ein antirasistisk 
sone der mangfaldig representasjon etterstevas. 
 
4. Hovudutval for opplæring og kompetanse og hovudutval for kultur, idrett og integrering får 
ansvaret for å følgje opp vedtaka. 
 
5. Som ein av dei største arbeidsgjevarane i fylket er det også viktig at Vestland fylkeskommune 
har merksemd på likeverd i eigen organisasjon. Administrasjonsutvalet får ansvar for å følgje opp 
det arbeidet på dette området. 
 
Protokollmerknad frå R 
Som det følgjer av vedtaka i sak PS 83 som har fått overveldande fleirtal (60/5), vil det glede 
mange av fylkets innbyggarar om fylkeskommunen ved fylkesordførar og fylkesrådmannen gjer det 
kjent via media og kommunikasjon ut at fylkeskommunen og fylkestinget ser Vestland fylke for 
antirasistisk sone. 
 

PS 83/20 «Planlegging av vindkraftverk etter plan- og bygningslova» - fråsegn 
 
Saka vart lagt fram utan saksframlegg. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Åsmund Berthelsen (SV) sette fram slikt forslag til uttale til Sogn og Fjordane- og 
Hordalandsbenken på Stortinget, samt til regjeringa v/olje- og energiminister Tina Bru: 
 

«Planlegging av vindkraftverk etter plan- og bygningslova 
Det har blitt varsla ei sak i Stortinget der ein skal sjå på retningslinjer for framtidige 
konsesjonssøknader. Dette vert blant anna basert på faglege innspel frå høyringsrunda til 
den nasjonale ramma for vindkraft. Vestland fylkesting ønskjer å kome med følgjande 
innspel til det vidare arbeidet: 

o Fylkestinget meiner framtidige konsesjoner må ha ein tidsfrist for igangsetting, slik 
plan og bygningsloven har, med ein oppstart innan 3 år, og der det er mogleg å 
søkje om utsett frist inntil to år. 
 

o Fylkeskommunane bør konsulterast i vindkraftsaker, og det må vurderast korleis 
regionale planar kan få meir å seie. 
 

o Det er avgjerande at søknadane er transparente slik at vurderingane som blir lagt til 
grunn er opne. 
 

o Utbygginga må kome fellesskapet til gode gjennom skattlegging 
 

o Det er viktig at det vert utarbeidd ein modell for å unngå at vindkraftutgifter medfører 
auke i nettleige for det lokale kundenettet. 
 

o Det må leggast til grunn eit oppdatert kunnskapsgrunnlag slik at ein får best mogleg 
handtering av natur og miljøhensyn. 
 

o Vestland fylkesting vil ikkje ha utbygging av vindkraft i urørd natur eller på 
bekostning av viktige verdiar knytt til natur, landskap, kulturminne/kulturmiljø og 
reiseliv, og som er i strid med kommunestyrevedtak. Vindkraft til havs skal utviklast i 
samråd med havbruk- og fiskeinteressene. 
 

o Fylkestinget meiner at vindkraftutbyggingar må følgje vanlege kommunale prosessar 
for arealplanlegging i tråd med plan- og bygningslova. 
 

o Det må stillast tydelege og strenge krav til konsekvensutgreiingar i samband med 
vindkraftutbyggingar der naturmangfaldslova og miljøforvaltninga blir sterkt vektlagt. 



Konsekvensane for naturleg karbonlagring må inngå i vurderinga, og det må 
utarbeidast eit klimarekneskap for utbyggingane. 
 

o Kommunane som stiller område til disposisjon må få ein føreseieleg kompensasjon 
og ein rettferdig del av verdiskapinga. Dette vederlaget må fastsettast nasjonalt slik 
at det ikkje må vere opp til kvar kommune å forhandle. Om dette er mest 
føremålstenleg å gjere i tråd med naturressursskatt på vasskraft eller om det bør 
innrettast etter andre modellar må utgreiast av departementet.» 

 
Avrøysting 
Berthelsen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkestinget sendar slik uttale til Sogn og Fjordane- og Hordalandsbenken på Stortinget, samt til 
regjeringa v/olje- og energiminister Tina Bru: 
 

«Planlegging av vindkraftverk etter plan- og bygningslova 
Det har blitt varsla ei sak i Stortinget der ein skal sjå på retningslinjer for framtidige 
konsesjonssøknader. Dette vert blant anna basert på faglege innspel frå høyringsrunda til 
den nasjonale ramma for vindkraft. Vestland fylkesting ønskjer å kome med følgjande 
innspel til det vidare arbeidet: 

o Fylkestinget meiner framtidige konsesjoner må ha ein tidsfrist for igangsetting, slik 
plan og bygningsloven har, med ein oppstart innan 3 år, og der det er mogleg å 
søkje om utsett frist inntil to år. 
 

o Fylkeskommunane bør konsulterast i vindkraftsaker, og det må vurderast korleis 
regionale planar kan få meir å seie. 
 

o Det er avgjerande at søknadane er transparente slik at vurderingane som blir lagt til 
grunn er opne. 
 

o Utbygginga må kome fellesskapet til gode gjennom skattlegging 
 

o Det er viktig at det vert utarbeidd ein modell for å unngå at vindkraftutgifter medfører 
auke i nettleige for det lokale kundenettet. 
 

o Det må leggast til grunn eit oppdatert kunnskapsgrunnlag slik at ein får best mogleg 
handtering av natur og miljøhensyn. 
 

o Vestland fylkesting vil ikkje ha utbygging av vindkraft i urørd natur eller på 
bekostning av viktige verdiar knytt til natur, landskap, kulturminne/kulturmiljø og 
reiseliv, og som er i strid med kommunestyrevedtak. Vindkraft til havs skal utviklast i 
samråd med havbruk- og fiskeinteressene. 
 

o Fylkestinget meiner at vindkraftutbyggingar må følgje vanlege kommunale prosessar 
for arealplanlegging i tråd med plan- og bygningslova. 
 

o Det må stillast tydelege og strenge krav til konsekvensutgreiingar i samband med 
vindkraftutbyggingar der naturmangfaldslova og miljøforvaltninga blir sterkt vektlagt. 
Konsekvensane for naturleg karbonlagring må inngå i vurderinga, og det må 
utarbeidast eit klimarekneskap for utbyggingane. 
 

o Kommunane som stiller område til disposisjon må få ein føreseieleg kompensasjon 
og ein rettferdig del av verdiskapinga. Dette vederlaget må fastsettast nasjonalt slik 
at det ikkje må vere opp til kvar kommune å forhandle. Om dette er mest 
føremålstenleg å gjere i tråd med naturressursskatt på vasskraft eller om det bør 
innrettast etter andre modellar må utgreiast av departementet.» 

 

PS 84/20 «Nei til industridød – ja til grøn omstilling i Vestland!» - fråsegn 
 
Saka vart lagt fram utan saksframlegg. 



 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Terje Kollbotn (R) sette fram slikt forslag til uttale uttale til Sogn og Fjordane- og 
Hordalandsbenken på Stortinget, samt til regjeringa v/olje- og energiminister Tina Bru: 
 

«Nei til industridød – ja til grøn omstilling i Vestland 
Vestland fylkesting er djupt bekymra for krisa innan olje- og gassnæringa, inkludert 
leverandørindustrien i Norge, ikkje minst her på Vestlandet. Etter koronakrisa, låge 
oljeprisar og utsatte investeringar, er det stor fare for at titusenvis av 
industriarbeidsplassar og fagkompetanse i verdsklasse kan gå tapt. Mange lokalsamfunn 
kan bli hardt råka og massearbeidsløyse kan bli resultatet om regjeringa og Stortinget 
ikkje stiller opp med omfattande økonomiske og politiske verkemedel. 
 
Den 12.juni skal Stortinget handsame eit felles krav frå heile denne næringa, inkludert 
fagrørsla og ei rekkje kommunar langs kysten om ei mellombels justering av 
petroleumsskatten. Dette er eit forslag som ikkje vil redusere, men forskyve staten sine 
skatteinntekter i ein kriseperiode. I tillegg foreligg det ei rekkje forslag frå ulike parti for å 
sikre nye oppdrag og aktivitet. Mange av desse forslaga vil kunne styrke framtidsretta 
miljø- og energieffektiv satsing og auke graden av fornybare investeringar. 
 
Vestland fylkesting vil på det sterkaste oppmode eit samla Storting om å medverke til ein 
felles redningsaksjon for denne industrien, industriarbeidsplassane og lokalsamfunna. 
 
Den industrielle kompetansen og kapasiteten som denne industrien har bygd opp 
gjennom fleire tiår, er avgjerande for å kunne omstille Norge og verda til ei meir 
berekraftig og fornybar framtid. Denne omstillinga må skje gjennom ein planmessig, 
storstilt og gradvis etablering av nye grøne industriarbeidsplassar – ikkje gjennom 
omstilling til arbeidsløyse.» 

 
Avrøysting 
Kollbotn sitt forslag vart vedteke mot 11 røyster (FNB, MDG). 
 
Vedtak 
Fylkestinget sendar slik uttale til Sogn og Fjordane- og Hordalandsbenken på Stortinget, samt til 
regjeringa v/olje- og energiminister Tina Bru: 
 

«Nei til industridød – ja til grøn omstilling i Vestland 
Vestland fylkesting er djupt bekymra for krisa innan olje- og gassnæringa, inkludert 
leverandørindustrien i Norge, ikkje minst her på Vestlandet. Etter koronakrisa, låge 
oljeprisar og utsatte investeringar, er det stor fare for at titusenvis av 
industriarbeidsplassar og fagkompetanse i verdsklasse kan gå tapt. Mange lokalsamfunn 
kan bli hardt råka og massearbeidsløyse kan bli resultatet om regjeringa og Stortinget 
ikkje stiller opp med omfattande økonomiske og politiske verkemedel. 
 
Den 12.juni skal Stortinget handsame eit felles krav frå heile denne næringa, inkludert 
fagrørsla og ei rekkje kommunar langs kysten om ei mellombels justering av 
petroleumsskatten. Dette er eit forslag som ikkje vil redusere, men forskyve staten sine 
skatteinntekter i ein kriseperiode. I tillegg foreligg det ei rekkje forslag frå ulike parti for å 
sikre nye oppdrag og aktivitet. Mange av desse forslaga vil kunne styrke framtidsretta 
miljø- og energieffektiv satsing og auke graden av fornybare investeringar. 
 
Vestland fylkesting vil på det sterkaste oppmode eit samla Storting om å medverke til ein 
felles redningsaksjon for denne industrien, industriarbeidsplassane og lokalsamfunna. 
 
Den industrielle kompetansen og kapasiteten som denne industrien har bygd opp 
gjennom fleire tiår, er avgjerande for å kunne omstille Norge og verda til ei meir 
berekraftig og fornybar framtid. Denne omstillinga må skje gjennom ein planmessig, 
storstilt og gradvis etablering av nye grøne industriarbeidsplassar – ikkje gjennom 
omstilling til arbeidsløyse.» 

 

PS 85/20 Behov for å verne om varslingsinstituttet 
 



Saka vart lagt fram utan saksframlegg. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Morten Klementsen (FNB) sette fram slikt forslag: 
 

«Vestland fylkesting ber om at kontrollutvalget gjennomgår varslingsrutinene for 
fylkeskommunen, og undersøker hvordan de gjeldende rutinene har fungert så langt. 
Dette, for å sikre at fylkeskommunen har adekvate og gode interne rutiner som fungerer 
effektivt, både for ansatte, arbeidsgiver og innbyggerne. Kontrollutvalget leverer sin 
rapport til fylkestinget innen rimelig tid.» 

 
Avrøysting 
Klementsen sitt forslag fekk 27 røyster (H, FNB, MDG, 1SV, R, Pp) og fall. 
 
Vedtak 
Det vart ikkje gjort noko vedtak i saka. 
 

PS 86/20 Ubåtvraket ved Fedje 
 
Saka vart lagt fram utan saksframlegg. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Kurt Johnny Hæggernæs (Pp) sette fram slikt forslag til uttale til Sogn og Fjordane- og 
Hordalandsbenken på Stortinget, samt til regjeringa v/samferdselsminister Knut Arild Hareide: 
 

«Ubåtvraket ved Fedje 
Vestland fylkesting ber om at kvikksølvet i U-båt vraket ved Fedje og fjernes omgående. 
Fylkestinget i Vestland mener kvikksølvet i at ubåtvraket utenfor Fedje er en stor trussel 
mot folkehelsen og miljøet. 
 
Fylkestinget i Vestland mener at tildekking av U-båt vraket er ikke en akseptabel eller 
tilfredsstillende løsning. Før eller siden vil kvikksølvet sive ut og forurense miljøet og det 
er kvikksølvet som utgjør miljøfaren og det kan ikke aksepteres. 
 
Da er det kun to alternativer igjen: 
Heving av ubåten eller fjerning av kvikksølvet. 
 
I dag finnes det løsningsmetoder som viser at det er fult mulig å fjerne kvikksølvet som 
ligger i U-båten, uten at selve skroget heves. 
 
Denne metoden viser at det er ikke nødvendig at ubåten heves. Det er kvikksølvet, 
spesielt metylkvikksølvet, som er farlig og må heves. Ved bruk av denne løsningen vil 
alle krefter og bevegelse av ubåten være relatert til havbunnen og ikke havoverflaten. På 
den måten blir ikke havbunnen forstyrret og man unngår at kvikksølvet på havbunnen blir 
spredd. 
 
Vestland fylkeskommune mener det haster med å fjerne kvikksølvet nå og kan heller ikke 
godta at det blir brukt mer tid på nye utredninger i denne saken. 
 
Fylkestinget i Vestland krever derfor at Regjering og Storting snarest avsetter midler til 
gjennomføring av en forstudie for å fjerne kvikksølvet og gjør vedtak om at kvikksølvet i 
den tyske ubåtvraket U-864 fra 2. verdenskrig som ligger på havbunnen utenfor Fedje, 
skal fjernes omgående.» 

 
Avrøysting 
Hæggernæs sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
Fylkestinget sendar slik uttale til Sogn og Fjordane- og Hordalandsbenken på Stortinget, samt til 
regjeringa v/samferdselsminister Knut Arild Hareide: 
 



«Ubåtvraket ved Fedje 
Vestland fylkesting ber om at kvikksølvet i U-båt vraket ved Fedje og fjernes omgående. 
Fylkestinget i Vestland mener kvikksølvet i at ubåtvraket utenfor Fedje er en stor trussel 
mot folkehelsen og miljøet. 
 
Fylkestinget i Vestland mener at tildekking av U-båt vraket er ikke en akseptabel eller 
tilfredsstillende løsning. Før eller siden vil kvikksølvet sive ut og forurense miljøet og det 
er kvikksølvet som utgjør miljøfaren og det kan ikke aksepteres. 
 
Da er det kun to alternativer igjen: 
Heving av ubåten eller fjerning av kvikksølvet. 
 
I dag finnes det løsningsmetoder som viser at det er fult mulig å fjerne kvikksølvet som 
ligger i U-båten, uten at selve skroget heves. 
 
Denne metoden viser at det er ikke nødvendig at ubåten heves. Det er kvikksølvet, 
spesielt metylkvikksølvet, som er farlig og må heves. Ved bruk av denne løsningen vil 
alle krefter og bevegelse av ubåten være relatert til havbunnen og ikke havoverflaten. På 
den måten blir ikke havbunnen forstyrret og man unngår at kvikksølvet på havbunnen blir 
spredd. 
 
Vestland fylkeskommune mener det haster med å fjerne kvikksølvet nå og kan heller ikke 
godta at det blir brukt mer tid på nye utredninger i denne saken. 
 
Fylkestinget i Vestland krever derfor at Regjering og Storting snarest avsetter midler til 
gjennomføring av en forstudie for å fjerne kvikksølvet og gjør vedtak om at kvikksølvet i 
den tyske ubåtvraket U-864 fra 2. verdenskrig som ligger på havbunnen utenfor Fedje, 
skal fjernes omgående.» 

 

PS 87/20 Mineralelektrifisering 
 
Saka vart lagt fram utan saksframlegg. 
 
Saksprotokoll 09.-10.06.2020 - fylkestinget 
 
Symphorien Pombé (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Vestland fylkeskommune vil for framtidige anbod setje som vilkår at det skal vere 
transparens i leverandørkjeda av batteri- og køyretøyprodusentar.» 

 
  



Avrøysting 
Pombé sitt forslag vart vedteke mot 2 røyster (2FNB).  
 
Vedtak 
Vestland fylkeskommune vil for framtidige anbod setje som vilkår at det skal vere transparens i 
leverandørkjeda av batteri- og køyretøyprodusentar. 
 


